


































































































































































































































































































پنج شنبه 4 آبان 1402 -26 اکتبر 2023 -10 ربیع الثانی  1445 - شماره  27020

خبر

آمریکا  قطعنامه  پیش نویس  از  ایران  نام  حذف 
درباره جنگ غزه با پافشاری روسیه

غزه  جنگ  درباره  آمریکا  پیشنهادی  قطعنامه  یک  پیش نویس  در 
به نام ایران اشاره ای نشده است که ادعا می شود »حامی اصلی« 
گزارش  باره  این  در  نیوز  است.فاکس  لبنان  حزب الله  و  حماس 
می خواست  ایران  از  قطعنامه  این  پیش نویس  اولیه  نسخه  داد، 
»تامین مالی گروه های تروریستی را متوقف کند«. در این نسخه 
مرتبط  تجهیزات  و  تسلیحات  باید صادرات  »ایران  که  بود  آمده 
را به شبه نظامیان و گروه های تروریستی از جمله حماس، متوقف 

کند که صلح و امنیت منطقه را تهدید می کنند.«
با  درگیری  دنبال  به  آمریکا  بلینکن:  آنتونی 

نیست  ایران 
»آنتونی بلینکن« وزیر خارجه آمریکا که در نشت شورای امنیت 
که  گفت  ادعاها  برخی  تکرار  با  بود،  شده  حاضر  ملل  سازمان 
تهران  »چنانچه  اما  نیست  ایران  با  درگیری  دنبال  به  کشورش 
کجا  هر  در  آمریکا  نظامی  پرسنل  به  آن  امر  تحت  گروه های  یا 
گزارش ها  که  افزود  داد.وی  خواهد  پاسخ  آن  به  کنند«،  حمله 
ائتلاف تحت  یا  آمریکایی  نیروهای  به  تشدید حملات  از  حاکی 
به  ادامه داد »آمریکا  رهبری آن در سوریه و عراق است.بلینکن 
دنبال درگیری با ایران نیست. ما نمی خواهیم این جنگ گسترش 

کند.  پیدا 
توافق کره برای ذخیره سازی نفت عربستان

آرامکوی  شرکت  با  جنوبی  کره   KNOC دولتی  نفت  شرکت 
عربستان  نفت  از  بشکه  میلیون   ۵.۳ سازی  ذخیره  برای  عربستان 
است.قرار  کرده  امضا  نامه  توافق  جنوبی  کره  اولسان  بندر  در 
و صنعتی  بندری  در شهر  نفت  این  ذخیره سازی  قالب  در  شده 
شود. برخوردار  اولویت  از  آن  خرید  در  جنوبی  کره  اولسان، 

توافق فوق در سفر یون سوک یول، رئیس جمهور کره جنوبی، 
به عربستان به امضای مقامات دو کشور رسیده است.

چین: آمریکا برهم زننده صلح و ثبات است
چین در پاسخ به یک گزارش وزارت دفاع آمریکا درباره تقویت 
ثبات  و  صلح  کننده  مختل  »بزرگترین  را  واشنگتن  ارتشش، 
اظهار  چین  دفاع  وزارت  سخنگوی  کیان،  خواند..وو  منطقه ای« 
بمب های  و  شده  ضعیف  اورانیوم  دارای  مهمات  »آمریکا  کرد: 
ناوهای  رزمی  گروه های  فرستاده،  اوکراین  برای  را  خوشه ای 
تسلیحات  اسرائیل  به  و  کرده  اعزام  مدیترانه  به  را  هواپیمابرش 
و مهمات داده است. آیا این همان به اصطلاح بشارتی است که 

این مدافع حقوق بشر دارد به منطقه ارائه می کند؟!«
در  جنگ  توقف  برای  عربستان  درخواست 

امنیت فلسطین در نشست شورای 
امنیت، خواستار  نشست شورای  در  عربستان  امور خارجه  وزیر 
عربستان  خارجه  امور  شد.وزیر  اسرا  آزادی  و  جنگ  توقف 
صراحت  به  را  غیرنظامیان  به  حمله  امنیت،  شورای  نشست  در 
محکوم کرد و گفت که کشورش خواستار توقف جنگ و آزادی 
»سکوت  گفت:  ارتباط  این  در  عربستان  است.وزیرخارجه  اسرا 
قبول  غیرقابل  امری  تکراری  بحران های  قبال  در  امنیت  شورای 
است و مسئولیت طولانی شدن بحران متوجه این سازمان است. 
با  صلح  برای  غرب  از  ماسک  ایلان  درخواست 

روسیه
اوکراینی ها  کردن  قربانی  از  تا  خواست  غرب  از  ماسک  ایلان 
تاجر  ماسک«،  کند.»ایلان  صلح  روسیه  با  و  بردارد  دست 
می شد(  نامیده  توییتر  قبلًا  )که   X اجتماعی  شبکه  در  آمریکایی 
بی معنای  کردن  قربانی  از  باید  غربی  کشورهای  که  گفت 
حلی  راه  بردارند،  دست  روسیه  با  درگیری  در  اوکراینی ها 
مسالمت آمیز برای درگیری پیدا کنند و روابط عادی با مسکو را 
بسیاری  می افتد؟ خب،  اتفاقی  واقعاً چه  »و  بازگردانند.او گفت: 
از گل های جوان اوکراینی در سنگرها قربانی می شوند تا اساساً 

باشند.« نداشته  هیچ دستاورد سرزمینی 
 ۱B-B آمریکایی  بمب افکن های  روسیه  جنگنده 

را رهگیری کرد
 ۱B-B وزارت دفاع روسیه از رهگیری بمب افکن های آمریکایی 
بر فراز دریای بالتیک توسط جنگنده سوخو- ۲۷ این کشور خبر 
آمریکایی  های  افکن   بمب   روسیه   »۲۷ »سوخو-  جنگنده  داد. 
که به سمت مرزهای این کشور بر فراز دریای بالتیک در پرواز 
مرکز  سوی  از  صادره  بیانیه  اساس  کرد.بر  رهگیری  را  بودند 
ملی کنترل دفاعی روسیه، جنگنده روسی »سوخو- ۲۷« در این 
مرزهای  از  را  آمریکایی  های  افکن   بمب   است  توانسته  عملیات 

این کشور دور کند.
قوانین  آشکار  نقض  نگران  عمیقا  گوترش: 

بین المللی در غزه هستم
امنیت تأکید کرد:  دبیرکل سازمان ملل متحد در نشست شورای 
عمیقا نگران نقض آشکار قوانین بین المللی در غزه هستم. آنتونیو 
نشست  در  شنبه  سه  امروز  متحد  ملل  سازمان  دبیرکل  گوترش، 
کرد: خوشبختانه  تصریح  سخنانی  در  غزه  درباره  امنیت  شورای 
بالاخره برخی کمک  ها وارد غزه شدند، اما قطره  ای در دریایی 
هستند که مورد نیاز است.دبیرکل سازمان ملل متحد در این باره 
ادامه داد: حفاظت از غیرنظامیان به معنای دستور تخلیه بیش از 

یک میلیون نفر به جنوب )غزه( و ادامه بمباران جنوب نیست.
به  پناهجویان  موضوع  درباره  یونان  و  ترکیه 

رسیدند توافق 
آنکارا  ترکیه در نشستی در  یونان و وزیر کشور  وزیر مهاجرت 
درباره موضوع پناهجویان به توافق رسیدند.یونان و ترکیه اعلام 
کردند که برای همکاری در مدیریت موضوع مهاجرت به توافق 
یونان و »علی  اند.»دیمیتریس کایریدیس« وزیر مهاجرت  رسیده 
یرلیکایا« )Ali وزیر کشور ترکیه در آنکارا بیانیه مشترکی صادر 
با قاچاق  کردند که در آن دو کشور توافق کردند تا در مبارزه 
مهاجران با یکدیگر همکاری کنند.بر اساس اعلام این رسانه، دو 
طرف توافق کردند که همکاری های جامع خود را تقویت کنند.
قانون جدید امنیت ملی در ۲۰۲۴ ارائه می شود

رئیس اجرایی هنگ کنگ گفت، این شهر قرار است قانون امنیت 
قانونی  وضع  از  پس  سال  چهار  و   ۲۰۲۴ سال  در  را  خود  ملی 
اعتراضات  کند.  ارائه  مخالفان  کردن  ساکت  هدف  با  مشابه 
گسترده حمایت از دموکراسی در سال ۲۰۱۹ در هنگ کنگ آغاز 
آزادی های  برای  کنگ  هنگ  ساکنان  از  تن  هزار  صدها  و  شد 
چین  اصلی  سرزمین  از  منطقه  این  بیشتر  مختاری  خود  و  بیشتر 
به خیابان ها آمدند.در واکنش به این اقدامات بود که پکن قانون 
جرم  چهار  که  کرد  وضع  افرادی  مجازات  برای  را  ملی  امنیت 
نیروهای  با  تبانی  و  تروریسم  براندازی،  طلبی،  جدایی  شامل 
محکوم  ابد  حبس  به  افراد  این  می شوند.  مرتکب  را  خارجی 

می شوند.
شی جینپینگ: چین به همکاری با آمریکا تمایل دارد

دو  و  آمریکاست  با  همکاری  به  مایل  چین  گفت،  جینپینگ  شی 
چالش های  به  هم  با  و  کرده  مدیریت  را  اختلافات  باید  طرف 
در  چین  جمهوری  رئیس  جینپینگ  شی  دهند.  پاسخ  جهانی 
نامه ای برای ضیافت شام سالانه کمیته ملی روابط ایالات متحده 
ایالات متحده و چین  اینکه  نیویورک، نوشت:  و چین مستقر در 
می توانند راه درست را ایجاد کنند یا نه، برای جهان بسیار مهم 
بیشتر  روابط  ایجاد  برای  چین  رئیس جمهوری  است.درخواست 
آمیز  مسالمت  همزیستی  متقابل،  احترام  اصول  بر  که  ثبات  با  و 
و همکاری برد-برد است، پیش از سفر وانگ یی،  وزیر خارجه 

چین به آمریکا در روزهای آتی مطرح شده است.

اکنون  گفت:  نفتی  فراورده های  پخش  و  پالایش  عامل  مدیر 
میانگین مصرف بنزین به رقم ۱۱۵ تا ۱۱۶ میلیون لیتر رسیده 
و این در حالی است که در اوج مصرف ۱۲۲ میلیون لیتر در 

روز هم مصرف داشتیم. 
جلیل سالاری درباره ناترازی بنزین اظهار داشت: با توجه به 
عبور از فصل تابستان، اوج مسافرت ها و اربعین مصرف کاهش 

بافته است.
وی افزود: اکنون میانگین مصرف به رقم ۱۱۵ تا ۱۱۶ میلیون 
 ۱۲۲ مصرف  اوج  در  که  است  حالی  در  این  و  رسیده  لیتر 

میلیون لیتر در روز هم مصرف داشتیم.

مدیر عامل شرکت پالایش و پخش فراورده های نفتی تاکید 
کرد: در گذشته افزایش کارت های مجاری عرضه را داشتیم که 
سفرهای مردم دچار مشکل نشود اکنون باتوجه به آمار سامانه 
روند مصرف کاهشی شده و امیدواریم باتوجه به فصل سرما 

مصرف کاهش بیشتری داشته باشد.
عمومی  نقل  و  حمل  حوزه  همچنان  اکنون  کرد:  تاکید  وی 
به صورت تک سرنشین است و  ضعیف است و مسافرت ها 
این موضوع ترافیک درون شهری را افزایش می دهد هرچند 

مسافرتهای بروندشهری کاهش یافته باشد.
سالاری گفت: در حال حاضر در مجموع روند مصرف کاهشی 

است و موازنه بین تولید و مصرف برقرار است.
در  سوپر  بنزین  عمده  گفت:  سوپر  بنزین  توزیع  درباره  وی 
پالایشگاه سازند تولید می شود و باتوجه به تعمیرات واحد 

کراکر قطعا عرضه باید انجام شود.
به  بنزین  تخصیص  درباره  دوم  سوال  به  پاسخ  در  سالاری 
کدملی به جای خودرو گفت: مطالعات این برنامه انجام می 
شود، پیشنهاداتی مطرح بود که در گذشته پایلوت در کیش 

انجام شده است.
وی ادامه داد: بنا این است که بحث کارت هوشمند به سمت 
کارت مغناطیسی برود، در این حوزه مسایل و آسیب ها بررسی 

می شود و اگر شرایط فراهم بود اعلام خواهد شد.
معاون وزیر نفت درباره وضعیت تامین سوخت نیروگاه ها بیان 
ابتدا  از  چون  است،  مناسب  نیروگاه ها  وضعیت  فعلا  داشت: 
ظرفیت  لیتر  میلیارد   ۴.۸ و  شده  انجام  لازم  های  بینی  پیش 

ذخیره سازی دیده شده است.
وی ادامه داد: برای برخی نیروگاهها برنامه ریزی شده و نامه 
تا زمانی که  افزایش دهند  را  زدیم که ظرفیت ذخیره سازی 
پیک مصرف سوخت مایع است به اندازه ۵ تا ۶ روز ظرفیت 
ذخیره سازی داشته باشند، در این شرایط برای ما مشکل است 

که بتوانیم سریعا سوخت تامین شود.
سالاری خاطرنشان کرد: برنامه ما این است زمانی که مصرف 
گلز حداکثری است سوخت مایع ذخیره سازی شود، اما برخی 
نیروگاهها ظرفیت لازم را ایجاد نکرده اند، ما اعلام کردیم که 

باید این ظرفیت دیده شود.
پایین است  منطقه شرق کشور ظرفیت ذخیره  افزود: در  وی 
باید اقداماتی صورت گیرد مه دچار مشکل نشویم و فشار به 

بخش حمل و نقل وارد نشود.
سالاری تصریح کرد: باتوجه به مسایل پارسال پیش بینی های 
لازم انجام شده که نفت سفید و گاز مایع ذخیره سازی شود و 
اکر نیاز به عرضه سوخت مایع بود به میزان لازم توزیع شود.

 وزیر راه و شهرسازی گفت: یک میلیون قطعه زمین شهری و 
روستایی تا پایان سال تقدیم مردم می شود. 

مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی در حاشیه جلسه هیات 
دولت در جمع خبرنگاران گفت: یکی از توافقاتی که با کشور 
بود  جاده ای  عوارض  و  ترانزیتی  تعرفه  شد  انجام  ارمنستان 
که همواره یکی از درخواست های بخش خصوصی و تجاری 

کشور کاهش تعرفه های ترانزیتی و عوارض جاده است.
وی افزود: آنها یک مقررات داخل دولتی دارند و باید مصوبه 
برخی مراکز را اخذ کنند، حداکثر ظرف سه چهار ماه آینده 
این کار را انجام خواهند داد توافق اصولی آن هم با نخست 
وزیر و هم با وزرای مربوطه و وزیر زیرساخت آنها انجام شد، 
حدودا سالانه  ۲۶- ۲۷ هزار خودرو از طرف ایران وارد خاک 
ارمنستان شود و به همین میزان هم خودرو از خاک ارمنستان 

وارد خاک ایران می شود.
انجام  که  دیگری  توافق  اینکه  بیان  با  و شهرسازی  راه  وزیر 
شد حضور شرکت های ایرانی در پروژه های ساخت مدرسه 
در ارمنستان بود، اظهار داشت:  کشور ارمنستان پروژه بزرگی 
در حوزه ساخت مدرسه تعریف کرده و در خواست کردند 
فعال  مدرسه سازی  حوزه  در  که  ایرانی  خوب  شرکت های 
هستند را معرفی کنیم. ساخت حدود ۴۰۰ مدرسه در دستور 

کار دولت ارمنستان قرار دارد.
وی ادامه داد: از وزیر آموزش و پرورش درخواست کردیم که 
سازمان نوسازی مدارس که ظرفیت خوب و تجربه خوبی در 
حوزه ساخت مدرسه دارند را برای اجرای این پروژه معرفی 
نوسازی  سازمان  با  قرارداد  طرف  که  شرکت هایی  که  کند 

هستند نسبت به عملیات ساخت اقدام کنند.
همراهی  با  فرهنگیان  مسکن  ساخت  داشت:  اظهار  بذرپاش 
همراهی  با  دانشگاهیان  مسکن  و  پرورش  و  آموزش  وزارت 
آزاد  دانشگاه  همچنین  و  علوم  و  بهداشت  وزارتخانه های 
اسلامی برنامه ریزی شده است. بخشی از اراضی این پروژه ها 

و  علمی  هیأت  اعضای  اولویت  با  دستگاه ها  همین  خود  را 
کارمندان آنها و نیز ساخت خوابگاه متأهلی تهیه خواهند کرد.

ملی  نهضت  در  بانک های خصوصی  عملکرد  داد:  ادامه  وی 
مسکن تقریبا صفر بوده است.

وزیر راه و شهرسازی گفت: محور دیگر مذاکرات ما فعالیت 
شرکت های ایرانی در کشور ارمنستان است. یکی از مشکلات 
دچار  زمینه  این  در  همواره  که  بود  بانکی  ضمانت نامه  آنها 
مشکل می شدند که این موضوع نیز تا حدود زیادی مرتفع شد.

 بذرپاش افزود: در نهایت یک بانک در کشور ارمنستان و یک 
شرکت های  برای  مشکلات  بتوانند  اینکه  برای  ایرانی  بانک  
فعال در حوزه زیرساختی و اقتصادی کشور ارمنستان مرتفع 

کنند مشخص و در این رابطه توافق انجام شد.
وی با بیان اینکه احداث پل در گذرگاه مرزی موضوع دیگر 
مذاکرات بود، گفت: اکنون یک پل میان ما و ارمنستان برقرار 
است اما به دلیل ظرفیت کم در این حجم از تردد جوابگوی 

همه نیازهای کشور نیست.
وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: کارگروه مشترک برای 
آغاز عملیات اجرایی پل دوم نیز تشکیل شد که ظرف ۴ ماه 
آینده طراحی و به اتمام برسد و بتوانیم بعد از ۴ ماه عملیات 

اجرایی احداث پل را در صورت تایید کارگروه شروع کنیم.

دولت  در  امروز  گفت:  گردشگری  و  فرهنگی  میراث  وزیر 
رأی  مطرح شده  کشورهای  بیشتر  برای  روادید  لغو  پیشنهاد 
آورد و ادامه بررسی ها نسبت به برخی کشورها که ملاحظاتی 

درباره شان وجود داشت، به جلسه آینده موکول شد. 
جمع  در  دولت  هیئت  جلسه  حاشیه  در  ضرغامی  عزت الله 
امروز  اظهار کرد:  با کشورها،  لغو روادید  درباره  خبرنگاران 
صبح جلسه کمیسیون سیاسی و امنیتی دولت به ریاست وزیر 
دستگاه های  همه  و  خارجه  وزارت  از  شد.  برگزار  کشور 
اطلاعاتی که همراهی بسیار خوبی با ما داشتند. بخش زیادی 
از کشورهایی که پیشنهاد لغو روادیدشان داده شده امروز به 

اتفاق آرا، رأی آوردند.
ادامه  بود  برخی کشورها که ملاحظاتی  افزود: در مورد  وی 
در جلسه آینده اسامی تمامی این کشورها اعلام می شود.بررسی به جلسه آینده کمیسیون موکول شد که پس از بررسی 

ضرغامی یادآور شد: امروز به عنوان یک ضرورت گردشگری، 
این  بیایند.  ایران  به  دنیا  مردم  باز شود و  باید  درهای کشور 
می آید  ایران  به  که  گردشگری  هر  ماست.  نسبی  مزیت 
در  دیدگاهش  داریم،  در کشور  که  مشکلاتی  برخی  باوجود 
نظرسنجی ها بالای ۹۰ درصد نسبت به ایران عوض می شود. 

یعنی تمام تبلیغات ایران هراسی منتفی می شود.
کرد: خوشبختانه  تصریح  گردشگری  و  فرهنگی  میراث  وزیر 
امروز کشور منسجم و همراه است. باید درهای کشور را باز 

کنیم تا راحت به ایران بیایند. این حق همه مردم دنیاست.
در  طبیعی  طور  به  هم  روادید  متقابل  لغو  شد:  یادآور  وی 
دستور کار وزارت خارجه است اما آنچه ما در وزارت میراث 
فرهنگی و گردشگری دنبال می کنیم این است که مردم همه 

کشورها بتوانند راحت به ایران بیایند.

سازمان بازرسی کل کشوربا ارسال نامه ای به بانک مرکزی 
و  تسهیلات  به  مربوط  اطلاعات  فصلی  انتشار  خواستار 
تعهدات کلان غیر جاری در شبکه بانکی و همچنین اعلام 

اسامی بدهکاران تسهیلات کلان غیرجاری شد.
سازمان بازرسی کل کشور با ارسال نامه ای به بانک مرکزی 
و  تسهیلات  به  مربوط  اطلاعات  فصلی  انتشار  خواستار 
تعهدات کلان غیر جاری در شبکه بانکی و همچنین اعلام 
اسامی بدهکاران تسهیلات کلان غیرجاری به دبیرخانه هیأت 
موضوع ماده )۶( قانون ارتقاء سلامت نظام اداری و مقابله 

با فساد شد.
پس از یک دهه از وضع قانون ارتقا سلامت نظام اداری و 
رییس  دستور خداییان  به  و  گذشته  از سال  فساد  با  مقابله 
سازمان بازرسی کل کشور دبیرخانه موضوع ماده شش این 

قانون در این سازمان فعال شده است.
محرومیت هایی  فساد  مرتکبین  برای  قانون  این   ۵ ماده  در 
معامله  انجام  یا  و  مزایده  مناقصه،  در  شرکت  قبیل  از 
مدیریت  قانون  مشمول  دستگاه های  با  قرارداد  انعقاد  یا 
خدمات کشوری و یا عضویت در ارکان مدیریتی و نظارتی 
تشکل های صنفی و شوراها با اخذ تسهیلات مالی و اعتباری 

از دستگاه های ذی ربط پیش بینی شده است.
مهرماه  اوایل  کشور  کل  بازرسی  سازمان  اساس  این  بر 
پیرامون  را  موضوعاتی  مرکزی  بانک  به  نامه ای  ارسال  با 
فصلی  انتشار  خواستار  و  کرد  مطرح  بانکی  تسهیلات 
جاری  غیر  تعهدات کلان  و  تسهیلات  به  مربوط  اطلاعات 

در شبکه بانکی شد.
در این نامه سازمان بازرسی آمده است؛ نظر به اینکه مطابق 
اجزا )۱-۱( و )۱-۵( بند )ب( ماده )۵( قانون ارتقا سلامت 
نظام اداری و مقابله با فساد«ارائه متقلبانه اسناد، صورت های 
مالی، اظهارنامه های مالی و مالیاتی به مراجع رسمی ذی ربط 
و استفاده از تسهیلات بانکی و امتیازات دولتی در غیر محل 
مجاز مربوط دو مورد از مصادیق مشمول محرومیت است 
بانک مرکزی باید با توجه به تکالیف مقرر در جز )۱-۱( بند 
)ط( تبصره )۱۶( قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کشور، نسبت به 
انتشار فصلی اطلاعات مربوط به تسهیلات و تعهدات کلان 

غیر جاری در شبکه بانکی اقدام کند.
ضمن  که  شده  تاکید  مرکزی  بانک  به  نامه  این  ادامه  در 
تبصره )۳(  مقرر در  احکام  به  بانکی  توجه مسئولان شبکه 
ماده )۶( و مواد )۱۳(، )۱۵( و )۲۴( قانون فوق، اطلاعات 
اشخاص بهره مند از تسهیلات کلان غیرجاری که آن را در 
محل غیر مجاز مربوط استفاده و یا با ارائه متقلبانه اسناد و 
صورت های مالی و اظهار نامه های مالی و مالیاتی اقدام به 
اخذ تسهیلات کرده )به تفکیک هر بانک و مؤسسه اعتباری 
منظور  به  شده(  انجام  اقدامات  و  لازم  مستندات  همراه  به 
ارتقا  قانون   )۶( ماده  موضوع  هیئت  دبیرخانه  به  بررسی 
سلامت نظام اداری و مقابله با فساد در سازمان بازرسی کل 

کشور ارسال کند.

هزار   ۲۰ حاضر حدود  حال  در  کرد:  اعلام  فراجا  فرمانده 
آن  مورد  هزار   ۸ که  است  اختیار  در  پلیس  البسه  دوربین 

دوربین آنلاین و ۱۲ هزار مورد آفلاین است.
 سردار رادان، فرمانده فراجا درباره مصوبه مجلس در مورد 
دوربین البسه اعلام کرد: مصوبه مربوطه خیلی خوب است 
نظارتی محسوب  پلیس، مردم و دستگاه  به  و نوعی کمک 
می شود ولی متمم این ماده باید بودجه آن هم دیده شود. در 
صورتی می توان این اقدام را انجام داد که بودجه باشد ما 
آمادگی زیرساختی داریم و شناسایی فنی هم صورت گرفته 

ولی اعتبار باید اختصاص یابد.
وی در یک برنامه تلویزیونی افزود: در حال حاضر حدود 
۲۰ هزار دوربین البسه در اختیار است که ۸ هزار مورد آن 

دوربین آنلاین و ۱۲ هزار مورد آفلاین است.
فرمانده فراجا ادامه داد: برای تحقق مصوبه مجلس که همه 
مأموران در مأموریت ها و خودروهایی که متهمان را جابه جا 
هزار   ۱۵۰ حداقل  باشند،  داشته  البسه  دوربین  می کنند، 

دوربین البسه نیاز است.
نمایندگان مجلس نیروی انتظامی را موظف به نصب دوربین 

کشف جرم روی لباس ضابطان، خودروها و اماکن کردند.

مدیر عامل پالایش و پخش فراورده های نفتی: 

مصرف بنزین به ۱۱۵ میلیون لیتر در روز رسید 
جزییات تخصیص بنزین به کد ملی

بذرپاش در حاشیه جلسه هیات دولت:

 یک میلیون قطعه زمین شهری و روستایی تا پایان سال به مردم واگذار می شود

ضرغامی در حاشیه جلسه هیئت دولت اعلام کرد

موافقت دولت با لغو روادید برخی کشورها

سازمان بازرسی کل کشور:
اسامی ابربدهکاران بانکی اعلام شود

مشترک  میلیون  دو  شدن  اضافه  بر  علاوه  گفت:  نیرو  وزیر 
 ۱۴۰۲ تابستان  در  گرما  استمرار  و  سابقه  بی  گرمای  جدید، 
باعث شد بیش از ۳۶ مرتبه رکورد مصرف سال گذشته ارتقا 

یابد.
ارتقای  تخصصی  نشست  در  نیرو  وزیر  محرابیان  علی اکبر 
مدیریت،  توسعه  انسانی،  منابع  بخش های  در  بهره وری 
تحقیقات و فناوری اطلاعات اظهار کرد: ما مسئول تأمین دو 
تعالی کشور  برای رشد و  برق  پراهمیت آب و  بسیار  عنصر 
هستیم و این مسئولیت علاوه بر افزایش رفاه و رشد اقتصاد، 
برای رشد صنعت، کشاورزی و سربلندی ایران عزیزمان مؤثر 

است.
نقاط  در  عنصر  دو  این  که  حالیست  در  این  داد:  ادامه  وی 
در  مدیریت  هنر  و  است  روبرو  محدودیت  با  جهان  مختلف 
تأمین و توزیع صحیح و عادلانه آن نقش بسیار کلیدی و مهمی 
را در رشد رضایت مندی و اقتصاد و پارامترهای اجتماعی هر 

کشوری دارد.
محرابیان با اشاره به شرایط خاص کشور در حوزه آب ادامه 
یک  ایجاد  برای  آن  جوان  جمعیت  که  هستیم  کشوری  داد: 
این موضوع  به عرصه جامعه گذاشته است.  پا  ملی،  حرکت 
که تقاضای آب و برق زیاد می شود ذات آن مایه خوشحالی 
ماست و معنای آن این است که کشور در حال رشد و پیشرفت 

است و باید بتوانیم بهترین خدمات را ارائه دهیم.
توجه  با  برق  و  بهره وری مصرف آب  بر  تاکید  با  نیرو  وزیر 

به شرایط محدودیت منابع و ایجاد رضایت برای مردم خاطر 
نشان کرد: با توجه به این محدودیت ها، امر انرژی و آب امری 
واجب است، آب منبعی تقریباً ثابت است که در طبیعت دچار 
مثل  فاکتورهایی  می شود.  طبیعی  بازچرخانی  و  گردش  یک 
تغییرات اقلیمی، شرایط جوی و جبری که بر هر منطقه و اقلیم 
وارد می شود و منابع را روز به روز محدودتر می کند؛ بنابراین 

مدیریت و بهره وری یک امر لازم و واجب است.
و  نامناسب  توزیع  بهره وری،  عدم  اینکه  بیان  با  محرابیان 
هدرروی گذشته، امروز برای ما گنج پنهان محسوب می شود تا 
با مدیریت درست و با استفاده از دانش و تجارب و یافته های 
بشر، بهره وری را شکوفا کنیم و بتوانیم با این منابع محدود، 

پاسخ گوی نیازها و افزایش تقاضا باشیم.
در  اما  است؛  سختی  کار  بهره وری  افزایش  شد:  یادآور  وی 
بهره وری  افزایش  برای  طبیعی  منابع  حوزه های  در  ما  کشور 

ظرفیت های خوبی وجود دارد.
وزیر نیرو با مقایسه وضعیت تابستان در سال ۱۴۰۰ با تابستان 
۱۴۰۲ ادامه داد: طی دو سال گذشته بیش از ۲ میلیون کنتور 
جدید بین مشترکین توزیع شده که بیش از یک و نیم میلیون 
آن مربوط به کنتور خانگی و حدود ۵۰۰ هزار کنتور دیگر هم 
برای مشترکین صنعتی و کشاورزی و.. شامل می شود که قطعاً 
نیاز و مصرف جدید دارند. علاوه بر اضافه شدن  این تعداد 
دو میلیون مشترک جدید، گرمای بی سابقه و استمرار گرما در 
تابستان ۱۴۰۲ باعث شد بیش از ۳۶ مرتبه رکورد مصرف سال 

گذشته ارتقا یابد.
محرابیان با اشاره به کاهش ۲۰ درصدی ذخیره سد سفیدرود 
گیلان در دو سال اخیر افزود: عمده آب این سد، صرف کشت 
برنج می شود و علی رغم این کاهش، درصد محصول تولیدی 
افزایش پیدا کرده و این نشان می دهد صرفاً آب بیشتر محصول 

بیشتر نیست.
بر اساس اعلام وزارت نیرو، وی با تاکید بر اینکه عوامل تولید 
با بهره وری منابع انسانی رابطه تنگاتنگی دارد، گفت: چنانچه 
منابع انسانی در فکر، اعتقاد، عمل، تکنیک و رفتار سازمانی در 
هماهنگی ها و گزارش ها به بهره وری اعتقاد داشته باشد، این 

مفهوم در سازمان ایجاد می شود.

مصرف برق در تابستان ۳۶ بار رکورد زد
افت ۲۰ درصدی ذخیره سد سفیدرود 

سردار رادان: 
حداقل ۱۵۰ هزار دوربین البسه 

برای نیروهای پلیس نیاز است

رییس کل سازمان نظام پزشکی:
مرگ و میر مادران باردار به کمتر 

از یک درصد رسیده است
مرگ  میزان  گفت:  کشور  پزشکی  نظام  سازمان  کل  رییس 
تولد  هزار   ۱۰۰ در   ۲۰ به  کشور  در  باردار  مادران  میر  و 
زنده کاهش یافته که کمتر از یک درصد آمار جهانی )۲۰۰ 
تلاش  با  دستاورد  این  و  بوده  زنده(  تولد  هزار   ۱۰۰ در 

متخصصان زنان و زایمان محقق شده است. 
تخصصی  کنگره  اولین  در  گذشته  روز  زاده  رییس  محمد 
چالش های بالینی زایمان که در بیمارستان میلاد برگزار شد، 
افزود: بحث مرگ و میر مادران باردار از مهمترین شاخص 
های بهداشتی بوده و اکنون در دنیا هر دو دقیقه یک مادر به 

دلیل زایمان جان خود را از دست می دهد.
وی اظهار داشت: در کشور ما با تلاش متخصصان زنان و 
زایمان و رزیدنت های مراکز درمانی که بیشترین فشار کاری 
بر دوش آنهاست، میزان مرگ و میر مادران باردار نسبت به 
میانگین جهانی کمتر بوده و جزو سه کشور پیشرو در دنیا در 

این زمینه هستیم و مسوولان باید قدر پزشکان ما را بدانند.
رییس زاده با بیان اینکه در دسترس بودن خدمات تخصصی 
در  داد:  ادامه  است،  ایمن  زایمان  برای  موارد  مهمترین  از 
کشور ما بالای ۹۵ درصد زایمان ها توسط کادر تخصصی 
زنان و زایمان انجام می شود و زایمان ایمنی بهترین روش 

برای حفظ جان مادر و جنین است.
به گفته وی، مطالعات متعدد نشان می دهد بیشترین مرگ و 
میر باردار بین ۳۰ تا ۳۵ سال رخ می دهد که عمده ترین آنها 
از عدم  ناشی  افتد که ۴۵ درصد  اتفاق می  اول  در زایمان 

تخصص کافی است.
رییس زاده افزود: ۱۷ درصد موارد مرگ و میر مادران باردار 
زیر  باید  که  است  درمان  کادر  به  دسترسی  عدم  علت  به 

ساخت ها در این زمینه اصلاح شود.
وی با اشاره اینکه بیش از ۴۲ درصد متخصصان ما در پنج 
کلانشهر ساکن هستند و توزیع ناعادلانه در مناطق مختلف 
نیازمند توجه و سیاست گذاری است، تصریح کرد: ضرورت 
ایجاد  زایمان  و  زنان  متخصصان  برای  امنیت  دارد صندوق 
شود تا دغدغه ای بابت مسائل قانونی، بیمه ای و غیره ای 

نداشته باشد و وزارت بهداشت در این زمینه تلاش کند.
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مدیر کل پست گیلان خبر داد
راه اندازی سرویس TDS ،سبب 
آگاهی مردم از زمان تحویل 

مرسوله می شود

رکورد ثبت نام داوطلبین انتخابات 
مجلس در گیلان شکسته شد

استاندار و رئیس شورای سلامت گیلان، 
نیازمند  را  جنرال  بیمارستان  احداث 
اتمام  گفت:  و  دانست  همگانی  اهتمام 
آغاز  و  تختخوابی   ۴۰۰ بیمارستان 
بیمارستان  احداث  اجرایی  عملیات 
جنرال از اولویت گیلان در نظام سلامت 

است.
شورای  نشست  در  گیلان  استاندار   
سلامت گیلان در تالار غدیر استانداری با 
اشاره به پیشتازی گیلان در شاخص های 
تهدید زا و درعین حال عقب ماندگی در 
به ویژه  نظام سلامت  مثبت  شاخص های 
کرد:  اظهار  واگیر،  غیر  بیماری های  در 
یک  گیلان  استان  سلامت  سند  اجرای 

ضرورت است.
افزایش  به ضرورت  اشاره  با  وی 

تخت های درمانی در گیلان، افزود: افزایش سالمندی و کاهش 
جمعیت جوان، موجب افزایش بیماران شده که لازم است با 
جدی گرفتن شاخص های بهداشتی، نیاز به تخت های درمانی 

را کاهش داد.
استان  سلامت  نظام  در  عدالت  ضرورت  بر  گیلان  استاندار 
تأکید کرد و گفت: باید استان گیلان در شمال، جنوب، شرق و 
غرب به بلوک ها و قطب های سلامت تقسیم بندی شود تا زمان 
ارائه خدمات سلامت به ویژه در بخش درمان، کاهش پیدا کند.

عباسی راه اندازی قرارگاه جهادی سلامت در گیلان را ضروری 
دانست و گفت: همان گونه که در دوران کرونا قرارگاهی برای 
کنترل بیماری و مهار ویروس انجام گرفت، اکنون باید قرارگاه 
سلامت در استان راه اندازی شود تا شاهد ارتقای سلامت در 

گیلان باشیم.
نظام  بر ضرورت احصا چالش ها و کاستی های  وی همچنین 
در  پاراکلینیک  خدمات  باید  گفت:  و  کرد  تأکید  سلامت 
کم  مناطق  و  شهرستان ها  در  تخصصی  خدمات  توسعه  کنار 

برخوردار، گسترش پیدا کند.
و  شهرستان ها  از  بیماران  ارجاع  به  اشاره  با  گیلان  استاندار 
این  گفت:  تهران،  یا  و  استان  مرکز  به  برخوردار  کم  مناطق 
نیز  را  درمان  زمان  مردم،  به  هزینه  تحمیل  بر  علاوه  مسئله 

طولانی می کند.
از  یکی  را  بهورزان  تقویت  گیلان،  سلامت  شورای  رئیس 
راه های  جمله  از  گفت:  و  دانست  سلامت  نظام  الزامات 
جوان سازی جمعیت و غربالگری بیماری های غیر واگیر به ویژه 

پیشگیری از انواع سرطان ها، تقویت بهورزان است.
بیمارستان جنرال را کافی  عباسی، صرف طرح مطالبه فقدان 
ندانست و گفت: باید تلاش های عملی ازجمله تأمین و جذب 
بودجه برای احداث بیمارستان جنرال توسط همه متولیان در 

بخش مجریه و مقننه به یک عزم جدی تبدیل شود.
ازجمله  عرصه ها  همه  در  جهادی  مدیریت  ضرورت  بر  وی 
بخش سلامت تأکید کرد و گفت: همه باید در مقوله پیشگیری 
و درمان مردم به صورت جهادی، پای کار باشند و شبانه روزی 

تلاش کنند.
استاندار گیلان با اشاره به قانون مولدسازی، گفت: این قانون 
علوم  مازاد  املاک  باید  و  است  محدود  یک زمان  مشمول 

واقعی  قیمت  به  قانون  این  از  بهره گیری  با  سریعاً  پزشکی 
کوتاه ترین  در  سلامت  نیمه تمام  طرح های  تا  شود  واگذار 

فرصت به پایان برسند.
پیشرفت  به  اشاره  با  گیلان  استان  سلامت  شورای  رئیس 
گفت:  رشت،  تختخوابی   ۴۰۰ بیمارستان  احداث  قابل قبول 
زیرساخت های  به فوریت  زیرساختی  و  خدماتی  دستگاه های 

آب، گاز، برق و مخابرات را در منطقه فراهم کنند.
بیمارستان ۴۰۰ تختخوابی و آغاز  اتمام  اینکه  بیان  با  عباسی 
عملیات اجرایی احداث بیمارستان جنرال از اولویت گیلان در 
نظام سلامت است، گفت: تحقق این دو انتظار دیرینه گیلانیان، 
در  کم کاری ها  و  است  همگانی  ممارست  و  تلاش  نیازمند 

تحقق این دو نیاز مبرم را به هیچ وجه نمی پذیریم.
گیلان تنها استان فاقد بیمارستان جنرال در کشور است

محمدتقی آشوبی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان امروز 
استانداری  غدیر  تالار  در  گیلان  سلامت  شورای  نشست  در 
در تشریح تفضیلی وضعیت نظام سلامت گیلان، اظهار کرد: 
حدود ۱۸ هزار نفر در دانشگاه علوم پزشکی گیلان مسئولیت 

خدمات رسانی سلامت به مردم استان را بر عهده دارند.
در  دانشگاهی  مصوب  تخت   ۶۷۷ و  هزار  سه  وجود  از  وی 
گیلان خبر داد و افزود: از این تخت ها دو هزار و ۸۶۶ تخت 

فعال هستند.
مصوب  تخت  تعداد  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
غیردانشگاهی را نیز یک هزار و ۲۶۰ تخت برشمرد و گفت: 
مجموعاً یک هزار و ۲۸۲ تخت نیز در بخش خصوصی فعال 

است.
در  هیئت علمی  عضو   ۵۱۲ فعالیت  به  اشاره  با  آشوبی  دکتر 
این اعضای هیئت علمی  دانشگاه علوم پزشکی گیلان، گفت: 
در هشت دانشکده جهت  ارائه خدمات آموزشی به بیش از 
پنج هزار و ۷۶۰ دانشجو فعالیت های آموزشی خود را دنبال 

می کنند.
را  شهری  اورژانس  پایگاه های  و  مراکز  تعداد  همچنین  وی 
۳۶، تعداد مراکز و پایگاه های اورژانس جاده ای را ۴۸، تعداد 
مراکز و پایگاه های اورژانس موتوری را هشت دستگاه و در 
در  اورژانس  بالگرد  یک  فعالیت  از  هوایی  اورژانس  بخش 

استان گیلان خبر داد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان از وجود هشت خوابگاه 

این  افزود:  و  داد  خبر  استان  در  دانشجویی 
اسمی  ظرفیت  نفر   ۵۰۰ و  هزار  یک  خوابگاه ها 
پذیرش دانشجو دارند که تنها ۱۰ واحد از آن ها، 

خوابگاه متأهلین است.
مرکز   ۱۹۷ فعالیت  به  اشاره  با  آشوبی  دکتر 
گیلان،  استان  در  سلامت  جامع  خدمات 
خاطرنشان کرد: علاوه بر این مراکز، ۱۴۶ تعداد 
مرکز   ۱۷ بهداشت،  خانه   ۹۶۱ سلامت،  پایگاه 
بهداشت و ۱۱ مرکز آموزش بهورزی در استان 

گیلان فعال هستند.
وی از کمبود تخت های درمانی در گیلان خبر داد 
و گفت: سرانه تخت جهانی ۳.۱ و  سرانه تخت 
این در حالی است  هدف در کشور ۲.۵ است، 
دانشگاهی و غیردانشگاهی  که وضعیت موجود 
تخت های  موجود  وضعیت  و   ۱.۶۶ گیلان  در 

دانشگاهی در استان گیلان ۱.۱ است.
وضعیت  تشریح  در  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
سرانه  کرد:  بیان  نیز  استان  دانشگاهی  بیمارستانی  تخت های 
تخت فعال به جمعیت در کشور ۱.۸۴ و در استان گیلان ۱.۶۶ 
و درصد تخت ویژه به تخت کل در کشور ۱۰.۹۹ و در استان 

گیلان این شاخص ۷.۹ است.
دکتر آشوبی همچنین شاخص تعداد تخت ویژه در صد هزار 
نفر جمعیت استان گیلان را ۱۳.۱ و شاخص تعداد تخت های 
 ۱۷.۷ را  سرپایی  و  بستری  اورژانس  تخت  از  اعم  اورژانس 

اعلام کرد.
داشتن  را  گیلانیان  درخواست های  مهم ترین  از  یکی  وی 
بیمارستان  یک  داشتن  گفت:  و  برشمرد  جنرال  بیمارستان 
جنرال ۸۰۰ تختخوابی حداقل نیاز مردم استان گیلان با توجه 
به جمعیت بالغ بر دو میلیون و ۵۰۰ هزارنفری ثابت و حداقل 

۱۰ میلیون نفری در ایام پرازدحام سال است.
تلاش های  به  اشاره  با  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
بیمارستان جنرال در  صورت گرفته در جهت راه اندازی یک 
رشت، خاطرنشان کرد: گیلان تنها استان فاقد بیمارستان جنرال 
است اما با تلاش های صورت گرفته، مجوز این بیمارستان از 
مقام عالی وزارت اخذ، در لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ درج و 

توسط رئیس جمهوری به گیلان ابلاغ شده است.
دکتر آشوبی با اشاره به پیشرفت ۷۶ درصدی پروژه احداث 
بیمارستان ۴۰۰ تختخوابی لاکان رشت، گفت: به منظور تجمیع 
این  بیمارستان جنرال،  بیماران در قالب  به  ارائه شده  خدمات 
ساختمان های  مجری  سازمان  توسط   ۱۳۸۸ سال  در  پروژه 
پروژه  این  اجرایی  موانع  ازجمله  که  شروع شده  دولتی 
انتقال  بالای  به کارگاه، هزینه  صعب العبور بودن مسیر منتهی 
انشعابات، تخصیص ناکافی اعتبارات و کندی اخذ تسهیلات 

ماده ۴۶ است.
بیمارستان ۸۰۰ تختخوابی  وی در خصوص آخرین وضعیت 
در  جمعیتی  بالای  تراکم  به  عنایت  با  کرد:  بیان  نیز  رشت 
موجود  بیمارستانی  تخت های  تعداد  تناسب  عدم  و  گیلان 
با جمعیت ساکن و شناور در  به ویژه شهرستان رشت  استان 
بیمارستان ۸۰۰ تختخوابی رشت مورد  آن، ضرورت احداث 
تصویب دولت قرارگرفته است که از جمله موانع اجرایی این 

طرح نیز تأمین زمین مناسب و اخذ مجوز ماده ۲۳ است.

در هفته آتی شاهد افتتاح و بهره برداری از پست سیار ۲۰/۶۳ 
این  آمدن  مدار  به  با  که  بود  خواهیم  رضوانشهر  کیلوولت 
آینده  سال   ۵ تا  حداقل  منطقه  برق  ضعف  مشکلات  پست، 

رفع خواهد شد.
برق  پایایی  شورای  جلسه  هجدهمین  در  زاده  داراب  بهمن 
گیلان با مدیران عامل شرکت های صنعت برق استان گیلان، 
ضمن قدردانی از همراهی و همدلی مردم شریف و تلاش و 
که  گیلان  استان  برق  صنعت  اندرکاران  دست  همه  پشتکار 
موجب عبور موفقیت آمیز از پیک مصرف تابستان شد، گفت: 
بنا به اذعان کارشناسان، پایگاه های خبری و مراکز اطلاعات 
دهه  یک  در  تابستان  گرمترین  جاری  سال  تابستان  آمار،  و 
برای  را  پرچالشی  و  سخت  شرایط  امر  این  که  بود  گذشته 

صنعت برق رقم زد.
نگهداشتن  پایدار  جهت  برق  صنعت  اینکه  بیان  با  وی 
شبکه های برق، شرایط دشواری را تحمل کرده است، گفت: 
با وجود گرمای زیاد و مستمر و ناترازی قابل توجهی که در 
منطقی،  ریزی های  برنامه  با  داشت،  وجود  مصرف  و  تولید 
تابستان  این  موفق شدیم  استان،  برق  شبکه  بهینه  و  موقع  به 

استثنایی را با موفقیت سپری کنیم.
برق  مصرف  میزان  گفت:  گیلان  منطقه ای  برق  عامل  مدیر 
استان در تابستان جاری و در زمان اوج مصرف، دو هزار و 

۲۲۴ مگاوات بود که به صورت لحظه ای عدد ۲۲۶۸ مگاوات 
نیز ثبت شد. این در حالی بود که در همان لحظه، تولید برق 
گویای  امر  این  و  بود  کمتر  حتی  و   ۲۱۰۰ حدود  در  استان 
شبکه  عالی  ریزی  برنامه  و  مدیریت  و  سخت  بسیار  شرایط 

برق استان بود.
وی تصریح کرد: میزان مصرف برق در اوج مصرف تابستان 
سال جاری نسبت به سال گذشته ۸/۳ درصد رشد داشته است. 
تولید  میزان  از  گیلان  استان  برق  مصرف  امسال،  واقع،  در 

نیروگاه های استان پیشی گرفت.
نیاز  شده،  انجام  محاسبات  طبق  کرد:  تاکید  زاده  داراب 
 ۲۵۶۰ تابستان، حدود  اوج مصرف  در  گیلان  استان  مصرف 
مدیریت  صنایع،  خوب  بسیار  همکاری  با  که  بود،  مگاوات 

بهینه شبکه برق استان محقق شد.
مدیر عامل شرکت برق منطقه ای گیلان، ضمن اعلام آمادگی 
شرکت جهت حفظ و پایایی شبکه ها و خطوط برق در فصل 
زمستان پیش رو گفت: طبق پیش بینی های انجام شده، از نظر 
با  باید  که  داریم  رو  پیش  را  زمستان سختی  و  پاییز  بارش، 
ذخایر  مخازن  تکمیل  و  مختلف  بخش های  در  ریزی  برنامه 

سوخت دوم نیروگاه ها، تمهیدات لازم صورت گیرد.
و  ترمیم  شناسایی،  خطوط  آسیب پذیر  نقاط  افزود:  وی 

بازسازی شوند تا زمستان پیش رو را به خوبی سپری کنیم.
داراب زاده اظهار داشت: پروژه خط چهارمداره مختلط ۶۳ و 
۲۳۰ کیلوولت غرب رشت - انزلی - پره سر، از پروژه های 
اهمیت  از  که  بوده  کشوری  و  استانی  استراتژیک  و  مهم 
شبکه  به  سر  پره  نیروگاه  تولید  از  بخشی  انتقال  در  ویژه ای 
سراسری و کمک به حذف حبس تولید این نیروگاه دارد که 
به زودی شاهد اتمام نصب برج و آغاز مرحله سیم کشی فاز 

اول آن خواهیم بود.
سیار  پست  خصوص  در  گیلان  منطقه ای  برق  عامل  مدیر 
۲۰/۶۳ کیلوولت رضوانشهر گفت: انشالله در هفته آتی شاهد 
این پست در شهرستان رضوانشهر  از  برداری  بهره  و  افتتاح 
خواهیم بود که با به مدار آمدن این پست، مشکلات ضعف 

برق منطقه حداقل تا ۵ سال آینده رفع خواهد شد.

از  تجلیل  مراسم  در  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  سرپرست 
بیانگر  صادرکنندگان نمونه گفت: وجود صادرکنندگان ملی، 

ظرفیت های استان گیلان در عرصه بین المللی است.
در مراسمی که با حضور مدیران کل استانی گیلان و رییس 
اتاق بازرگانی استان برگزار شد، از یک صادر کننده ممتاز، 
۹صادرکننده نمونه و سه صادرکننده شایسته تقدیر تجلیل به 

عمل آمد.
منطقه  سازمان  سرپرست  و  مدیره  هیأت  عضو  نیازی«  »اکبر 
وجودی  فلسفه  وکه  این  بیان  با  رویداد  این  در  انزلی  آزاد 
مناطق آزاد در صادرات خلاصه می شود و مهمترین کارکرد 
قابل انتظار از هر منطقه آزادی عملکرد آن در حوزه صادراتی 
در  شده  مطرح  مباحث  به  توجه  با  داشت:  اظهار  است، 
خصوص وجود برخی آئین نامه ها و مقررات که در مسیر و 
برای  را  آمادگی خود  نموده،  مانع  ایجاد  تولیدی  فرآیندهای 
طرح و پیگیری پیشنهادات شما عزیزان از مسیر قانونی اعلام 

می داریم.
را  کشور  کنونی  شرایط  در  اقتصادی  فعالین  تلاش  وی 
با  و  کرد  ارزیابی  کشور  اقتصادی  جهاد  مسیر  در  مجاهدت 
اینکه وظیفه ما همراهی و کمک به رفع موانع و برخی  بیان 
ناهماهنگی ها قابل ایجاد است، افزود: حضور مدیران استانی 
و رییس اتاق بازرگانی استان صرفا بنا بر ادای احترام به مقام 

شامخ شما عزیزان است.

کار، تولید و صادرات انسان هایی خستگی ناپذیر می طلبد
این  بیان  با  هم  گیلان  استان  گمرکات  ناظر  برزگر«  »صادق 
که کار، تولید و صادرات انسان هایی خستگی ناپذیر و روح 
رگ های  حکم  انزلی  آزاد  منطقه  کرد:  اضافه  می طلبد،  بلند 
اقتصادی شریان های اقتصادی دنیا بوده و تمرینی برای بهره 

برداری حداکثری در مناسبات اقتصاد جهانی است.
مقام  به  انزلی  آزاد  منطقه  تولیدکنندگان  از  یکی  وی رسیدن 
وتوانمندی های  ظرفیت ها  بیانگر  را  ملی  ممتاز  کننده  صادر 
استان گیلان عنوان کرد و گفت: آمادگی خود را برای هرگونه 
فعالین  و  دولتی  نهادهای  دیگر  با  افزایی  هم  و  همکاری 
فرآیندهای  در  تسریع  و  تسهیل  جهت  در  استان  اقتصادی 
اداری و خدمات رسانی به سرمایه گذاران تولیدی-صادراتی 

گیلان اعلام می کنیم.
و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  رییس  رضائیان«  »قاسم 

کشاورزی گیلان نیز در این نشست اشاره  به برخی مشکلات 
و  آزاد  منطقه  در  خصوصی  بخش  که  ناهماهنگی هایی  و 
و  همراهی  افزود:  می باشند،  مواجه  آن  با  اصلی  سرزمین 
استانی در مسیر رونق فضای کسب و کار  همدلی مسئولین 
در  مهمتر  نقش  ایفای  بیشتر،  اشتغالزایی  ساز  زمینه  استانی 
را  منطقه  کشورهای  با  ایران  اقتصادی  و  معادلات صادراتی 

به همراه دارد.
وی گفت: اتاق بازرگانی کنار همه فعالین اقتصادی استان و 

در کنار شما عزیزان هستیم.
انزلی  آزاد  منطقه  نوین  گفتنی است شرکت چوبکاران عصر 
شیمی  پیشگامان  شرکت های  و  کشوری  ممتاز  کننده  صادر 
انزلی، مجتمع تولیدی و صنعتی شمش، کاسپین کارمن، علم و 
فناوری سوبار، سرگل سبز خزر، نخ ریسان سبز شاهین، آسان 
در  و  نمونه  عنوان صادرکنندگان  به  بندر  منبع  و خزر  تولید 
نهایت شرکت های زرین پلاستیک خزر، کارخانجات صنایع 
فلزی و میخسازی پویان شمال و علی معزز در قالب صادر 

کنندگان شایسته تقدیر مورد تجلیل قرار گرفتند.
است  تولیدی-صنعتی  واحد   ۱۶۴ دارای  انزلی  آزاد  منطقه 
که ازاین میان ۱۲ واحد دارای مجوز دانش بنیان از معاونت 
بارها  اخیر  سالهای  طی  و  بوده  جمهوری  ریاست  علمی 
عنوان  به  کشور  شمال  آزاد  منطقه  نخستین  صادرکنندگان 

صادر کننده نمونه ملی مطرح شده اند.

در نشست شورای سلامت گیلان عنوان شد 

گیلان تنها استان فاقد بیمارستان جنرال در کشور است 
 قرارگاه سلامت در استان راه اندازی شود

مدیر عامل شرکت برق منطقه ای گیلان در هجدهمین جلسه شورای پایایی برق گیلان: 

با بهره برداری از پست رضوانشهر، نیاز برق منطقه تا ۵ سال آینده تامین خواهد شد

سرپرست منطقه آزاد انزلی در مراسم تجلیل از صادرکنندگان نمونه : 

آماده همکاری در احصاء و رفع قوانین و مقررات مزاحم تولید و صادرات هستیم

استانداری  کشوری  تقسیمات  و  انتخابات  سیاسی  مدیرکل 
گیلان از ثبت نام قطعی ۵۳۲ نفر تا پایان روز ششم ثبت نام 
این  انتخابات مجلس شورای اسلامی در  داوزدهمین دوره 
در  داوطلبین  ثبت نام  تعداد  این  با  و گفت:  داد  استان خبر 
دوره دوازدهم شاهد رکورد شکنی در تاریخ ادوار مجلس 

گیلان هستیم. 
جواد شفیعی ثابت در جمع خبرنگاران از ثبت نام قطعی ۵۳۲ 
انتخابات  دوره  داوزدهمین  ثبت نام  ششم  روز  پایان  تا  نفر 
مجلس شورای اسلامی در گیلان خبر داد و اظهار کرد: از 
تعداد ۵۳۲ نفر ۵۲ نفر از بانوان و ۴۸۰ نفر از آقایان برای 

۱۱حوزه انتخابیه گیلان ثبت نام کرده اند.
مجلس  انتخابات  داوطلبین  میانگین سنی  در خصوص  وی 
افزود: ۱۹ درصد داوطلبین ۵۰ تا ۵۵ سال، ۱۸ درصد ۴۰ تا 
۴۵ سال و ۱۴درصد ۴۵ تا ۵۰ سال و ۱۴درصد ۵۵ تا ۶۰ 
سال و ۱۵درصد نیز ۳۵ تا ۴۰ سال   و ۷ درصد هم ۳۰ تا 

۳۵ سال سن دارند.
تا  گفت:  داوطلبین  تحصیلات  خصوص  در  ثابت  شفیعی 
پایان روز ششم ۷۸ درصد داوطلبین دارای مدرک تحصیلی 
و  حوزوی  درصد  دو  دکترا،  ۱۴درصد  ارشد،  کارشناسی 
درصد   ۲۷ و  دارند  کارشناسی  تحصیلی  مدرک  درصد   ۶
قانون   ۳۳ ماده  مشمول  درصد  سه  و  ایثارگری  سوابق  نیز 

انتخابات)نیازبه استعفا( هستند.
دبیر ستاد انتخابات گیلان بیان کرد: رشت و خمام ۱۴۶نفر، 
رودسر و املش ۵۸ نفر، لاهیجان و سیاهکل ۵۴ نفر، تالش و 
ماسال و رضوانشهر ۵۴ نفر، فومن و شفت ۴۲ نفر، بندرانزلی 
نفر،   ۳۲ رودبار  نفر،   ۲۹ لنگرود  نفر،   ۲۹ آستارا  نفر،   ۳۹
پایان  تا  انتخابیه آستانه اشرفیه  صومعه سرا ۲۲نفر و حوزه 

روز ششم ۲۷ نفر ثبت نام کرده اند.
انتخابات گیلان تصریح کرد: در دوره نهم  سخنگوی ستاد 
دوره  در  داوطلب،   ۳۶۷ دهم  دوره  در  نفر،   ۲۰۲ مجلس 
یازدهم ۴۶۷ داوطلب ثبت نام کرده بودند، لذا با این تعداد 
ثبت نام داوطلبین در دوره دوازدهم شاهد رکورد شکنی در 

تاریخ ادوار مجلس گیلان هستیم.
وی تأکید کرد: مهلت ثبت نام امروز، سوم آبان تمام می شود 
و از ۱۴تا ۲۰ آبان زمان نام نویسی داوطلبین انتخابات مجلس 
خواهیم  رشت  فرمانداری  استان  مرکز  در  رهبری  خبرگان 
بود، علاوه بر آن وزارت کشور و فرمانداری قم از داوطلبین 
انتخابات  برای  ثبت نام  انتخابیه کشور  برای همه حوزه های 

خبرگان رهبری بعمل می آورند.

معاون توسعه مدیریت، منابع و برنامه ریزی وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی اقدامات مسؤولان دانشگاه علوم 
پزشکی گیلان را بیانگر یک کار کارگروهی جهادی دانست 
را  نظام سلامت در گیلان  ارزشمند  اقدامات  باید  و گفت: 

جهادی تبیین کرد. 
 »بهروز رحیمی« معاون توسعه مدیریت، منابع و برنامه ریزی 
نشست  در  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت 
مشترک با هیئت رئیسه دانشگاه علوم پزشکی گیلان در سالن 
اجلاس حوزه ریاست با تقدیر از تلاش های دانشگاه علوم 
پزشکی گیلان اظهار کرد: جنس کار مسؤولان دانشگاه علوم 
عملکردها  و  است  آرامش  با  توأمان  تلاش  گیلان  پزشکی 
نشان می دهد مسئولان دانشگاه علوم پزشکی گیلان اهل کار 

،  تلاش گروهی و البته جهادی هستند.
وی از عزم وزارت بهداشت در رفع کمبودها و کاستی ها در 
نظام سلامت مناطق کم برخوردار خبر داد و افزود: اقدامات 
سلامت محور  خدمات  توسعه  جهت  در  ملاحظه ای  قابل  
گیلان صورت گرفته که لازم است با جهاد تبیین در راستای 

امیدافزایی اقدام شود.
معاون توسعه مدیریت، منابع و برنامه ریزی وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی بر ضرورت رفتار کریمانه با منابع 
انسانی تأکید کرد و گفت: منابع انسانی سرمایه های انسانی 
در هر مجموعه هستند و دانشگاه تا حد ممکن باید خدمات 
کار خود  دستور  در  را  انسانی  منابع  از  پشتیبانی  و  رفاهی 

قرار دهد.

 ۲۷ در سال جاری، جوان  گیلان  کننده عضو  اهدا  بیستمین 
ساله و اهل رشت بود که جان سه بیمار را نجات داد.

اهدای عضو از اهدا کننده مرگ مغزی زنده  یاد »رضا کریم 
پرست شالکوهی« ۲۷ ساله، اهل رشت که به علت تصادف 
دچار مرگ مغزی شده بود، پس از تایید پزشکان متخصص 

و با رضایت خانواده ایثارگرش اهدا شد.
درمانی  آموزشی  مرکز  در  زنده  یاد  کلیه  دو  گفتنی است   

رازی رشت برداشت و به بیماران نیازمند پیوند زده شد. 
به  نیازمند،  بیمار  به  پیوند  جهت  نامبرده  کبد  همچنین 

بیمارستان ابوعلی سینا تهران  منتقل شد.

مدیرعامل شرکت آبفای گیلان گفت: طی شش ماه اول سال 
و  شهری  آبرسانی  شبکه  کیلومتر   ۳۴۸ و  هزار   ۱۱ جاری، 

روستایی در سطح استان گیلان شستشو شد. 
» مازیار علی پور« اظهار کرد: به منظور تامین کیفیت مناسب 
آب شرب، طی شش ماه نخست سال جاری، ۶ هزار و ۳۱۸ 
کیلومتر شبکه آبرسانی در حوزه شهری شستشو و گندزدایی 
یک  بر  بالغ  ،جمعیتی  پروژه  این  شدن  عملیاتی  با  و  شد 

میلیون ۶۰۰ هزار نفر از نتایج آن بهره مند شدند.
علی پور همچنین از شستشوی شبکه آبرسانی روستایی خبر 
داد و افزود: در مدت زمان مذکور، با هدف ارتقاء کیفیت 
آب شرب مصرفی مشترکین روستایی ۵ هزار و ۳۰ کیلومتر 
شبکه توزیع آب شرب روستایی شستشو و گندزدایی شد 
که جمعیت بهره مند از انجام این عملیات شامل ۳۰۰ هزار 

نفر است.
مدیرعامل شرکت آبفای گیلان هزینه انجام این عملیات را 

۱۷ میلیارد ریال اعلام کرد.

معاون وزیر بهداشت: 
اقدامات ارزشمند نظام سلامت 
گیلان باید جهادی تبیین شود 

سبب  را   TDS سرویس  اندازی  راه  گیلان  پست  کل  مدیر 
آگاهی مردم از زمان تحویل مرسوله دانست.

»محمد  با حضور  گیلان  استان  اداری پست  جلسه شورای 
پست  ادارات  رؤسای   ، کل  مدیر  هوشنگی«  حسین 
شهرستانها ،  رؤسا و  کارشناسان ستادی پست استان گیلان 

برگزار شد .
مدیر کل پست گیلان در این جلسه ضمن تقدیر و تشکر از 
زحمات همه کارکنان پست استان  به منظور تحقق ترافیک 
و درآمد پیش بینی شده ،افزایش ترافیک را تضمین کننده 
وضع مطلوب فعلی دانست و بر پایش مستمر بازار موجود  

و جذب بازارهای جدید تاکید کرد.
ها  شهرستان  در  موجود  های  ظرفیت  رصد  هوشنگی  
افزایش سهم  راستای   در  را  استانها  سایر  با  آن  مقایسه  و 
مرسولات قراردادی و عقد قرار داد با فروشگاه های فعال 
روسای  عملکرد  مهم  الزامات  از  را  الکترونیک  تجارت 

شهرستانها در افزایش سهم ترافیکی دانست .
هوشنگی با اشاره به امکانات ایجاد شده توسط اولین واسط 
امتیازات  و  امکانات  معرفی  بر ضرورت  استان،   در  پستی 
ایجاد شده توسط این واسط پستی در استان به مشاغل خرد 
و خانگی و تولید کنندگان صنایع دستی در شهرستانها تاکید 

کرد .
محلی  مرسولات  ترافیک  جذب  گیلان   پست  کل  مدیر 
لجستیک  در  موفق  ای  نمونه  را  رودسر  در شهرستان  انبوه 
مرسولات بومی محلی و افزایش ترافیک و درآمد دانست و 

خواستار تعمیم آن به سایر شهرستانها شد .
توزیع  زمانبندی  رعایت  بر  تاکید  ضمن  ادامه  در  وی  
مرسولات قراردادهای کلان افزود : کلیه شهرستانها مکلف 
کلان  قراردادهای  توزیع  در  ابلاغی  زمانبندی  رعایت  به 

خواهند بود .
هوشنگی  با اشاره به شاخص ضریب تعادل ) نسبت درآمد 
به هزینه( ، افزایش در آمد و کنترل هزینه را به منظور ارتقای 

این شاخص خواستار شد .
تعیین  آیتم  سازی  پیاده  همچنین   گیلان  پست  کل  مدیر 
از  را  موزعین  توزیع  سامانه  روی  بر  مرسولات  زمانبندی 
سرویس های جدید شرکت ملی پست دانست که با اجرای 
آن مشتریان از زمان تحویل مرسوله خود آگاه خواهند شد . 
به  نسبت  گیلان  استان  پست  ستادی  کارشناسان  ادامه  در 
ارائه گزارش ۶ ماهه  از عملکرد شهرستانها در شاخص های 
توزیع ، ترافیک ، میانگین نرخ و ضریب تعادل پرداخته و 
تصمیمات لازم برای بهبود عملکرد شهرستانها در شاخص 

های مذکور اتخاذ شد.

 مدیر کل صنعت، معدن و تجارت استان گیلان گفت: در 
ارزش۳۰۰  به  رادیاتور،  و  گازی  کولر  انواع  تولید  زمینه 

میلیارد تومان در رشت سرمایه گذاری شده است. 
جدید  تولید  خطوط  از  بازدید  در  پورحیدری«  تیمور   «  
محصولات  کیفیت  داشت:  اظهار  رادیاتور  ایران  شرکت 
سرمایشی و گرمایشی گیلانی تحسین برانگیز است و قابل 

رقابت با محصولات خارجی می باشد.
وی با گلایه از اینکه برخی تبلیغات منفی علیه محصولات 
داخلی وجود دارد، افزود: خوشبختانه محصولات صاحب 
نام گیلانی امتحان خود را پس داده است و انتظار می رود 
با سابقه و معتبر از سوی  از محصولات چنین شرکت های 

مردم حمایت شود.
مدیر کل صمت گیلان اضافه کرد: وجود کالاهای قاچاق 
ضربه جدی به محصولات و تولیدات داخل وارد می کنند 
کالاها  این  رهگیری  جهت  تجارت  جامع  سامانه  هرچند 
می باشد و تا حد زیادی موفق بوده و با این همه این اوصاف 
لحاظ  از  شرکت  این  گازی  کولر  محصول  مثال  عنوان  به 
با محصولات قاچاق خارجی رقابت دارد  قیمت و کیفیت 

باز هم از وجود کالای غیرمجاز و قاچاق آسیب می بیند.
افزود:  گازی  کولر  تولید  خط  از  بازدید  طی  پورحیدری 
در  ایستاده  گازی  کولر  یعنی  شرکت  این  جدید  محصول 
ظرفیت های ۳۶.۴۸ و ۶۰ هزار در آینده نزدیک روانه بازار 

خواهد شد.
مدیرکل صمت گیلان با گلایه از برخورد برخی نهادها در 
فعالیت  کرد:  تصریح  بزرگی  شرکت های  چنین  با  مواجهه 
و پویایی شرکت های بزرگی همچون ایران رادیاتور ضامن 
به عنوان مثال یک  ؛  فعالیت سایر شرکت ها می تواند باشد 
شرکت با ۷۰ نفر اشتغال یکی از قطعات پکیج دیواری را 
تولید  ظرفیت  درصد   ۴۰ دیگر  شرکت  و  می نماید  تولید 
این شرکت  پلاستیکی  محصولات  برخی  تولید  به  را  خود 
و  کارتن سازی  ۵ شرکت  همچنین  و  است  داده  اختصاص 
یک شرکت پالت سازی محصولات خود را به ایران رادیاتور 

جهت بسته بندی محصولات آن ارسال می کنند.
توسعه  طرح  اجرایی  عملیات  کرد:  خاطرنشان  پورحیدری 
ایران رادیاتور با سرمایه گذاری ۳۰۰ میلیارد تومان  شرکت 
راه  شاهد  آینده  ماه  در چند  و  آغاز شده   از سال گذشته 
نفری  اشتغال ۱۰۰  با  این طرح جدید  اندازی طرح توسعه 

خواهیم بود.

مدیر کل صمت گیلان خبر داد 
توسعه سرمایه گذاری ۳۰۰ 

میلیاردی برای تولید کولر گازی و 
رادیاتور در گیلان

شستشوی بیش از ۱۱ هزار کیلومتر شبکه 
آبرسانی شهری و روستایی در گیلان

جوان 27 ساله رشتی جانبخش 
سه بیمار شد
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آیا چیپس و بستنی به اندازه 
گفت: مخدرها اعتیادآورند؟ خون  انتقال  سازمان  نوین  فناوری های  و  فنی  معاون   

به  خون  اهداکنندگان  تمامی  خون،  سلامت  حفظ  منظور  به 
و  ایدز   ،C و   B هپاتیت  عفونی  عوامل  برای  اجباری  صورت 

می شوند. غربالگری  سیفلیس 
ایران در  انتقال خون  سازمان  افزود:  سالک مقدم  دکتر عباداله 
سال ۱۳۵۳ تاسیس شده و از ابتدای فعالیت سازمان تا به حال 
سال  در  حتی  و  نداشته  وجود  وقت  هیچ  پولی  خون  اهدای 

۱۳۸۶ اهدای خون جایگزین را به صفر رسانده است.
صورت  به  سازمان  در  خون  اهدای  تمامی  اینکه  بیان  با  وی 
داوطلبانه بوده و نخستین قدم در تامین خون سالم است، اظهار 
داشت: در این راستا ایران یکی از ۱۰ کشور آسیایی است که 
با  مطابق  و  شده است  جایگزین  خون  اهدای  حذف  به  موفق 
گزارش سازمان جهانی بهداشت )WHO( ایران از نظر اهدای 
درآمد  پر  و  یافته  توسعه  کشورهای  سطح  در  خون  داوطلبانه 

طبقه بندی می شود.
ایران یکی از ۱۰ کشور آسیایی است که موفق به حذف 

اهدای خون جایگزین شده است
گفت:  خون  انتقال  سازمان  نوین  فناوری های  و  فنی  معاون 
و  خون  سلامت  ارتقای  راهکارهای  از  دیگر  یکی  عنوان  به 
مصاحبه  طی  خون  اهداکنندگان  تمامی  خون،  های  فرآورده 
مشاوره  سازمان  مجرب  و  ماهر  پزشکان  توسط  جامع  و  دقیق 
اهداکنندگان  درصد   ۲۰ حدود  مرحله  این  در  و  شوند  می 
خطر،  پر  رفتارهای  داشتن  ریسک  دلیل  به  معافیت  مشمول 
ریسک فاکتورهای سلامت و ... می شوند تا وارد چرخه اهدا 

و آزمایشات غربالگری نشوند.
برای  شده  ذکر  راهکارهای  بر  علاوه  کرد:  تصریح  وی 
اجباری  صورت  به  خون  اهداکنندگان  تمامی  خون،  سلامت 
سیفلیس  و  ایدز   ،C هپاتیت   ،B هپاتیت  عفونی  عوامل  برای 
هفت  در  انتخابی  صورت  به  همچنین  و  شوند  می  غربالگری 

استان آزمایش غربالگری HTLV انجام می شود.
همه  برای  سیفلیس  و  ایدز   ،C و   B هپاتیت  غربالگری 

اهداکنندگان خون انجام می شود
و  آخرین  از  خون  انتقال  سازمان  اکنون  گفت:  مقدم  سالک 
در  را  دقت  و  حساسیت  بالاترین  که  تکنولوژی  جدیدترین 
این  با  کنند،  می  استفاده  دارند،  خون  های  ویروس  شناسایی 
حال با توجه به اهمیت سلامت خون در سازمان انتقال خون، 
این سازمان به دنبال استفاده از روش های غربالگری مولکولی 
خود  های  برنامه  در  را  موضوع  این  امسال  از  و  است   NAT

قرار داده است.
تکنولوژی  جدیدترین  و  آخرین  از  خون  انتقال  سازمان  اکنون 
های  ویروس  شناسایی  در  را  دقت  و  حساسیت  بالاترین  که 

خون دارند، استفاده می کنند
و  تشخیص  قدرت  مولکولی  های  آزمایش  کرد:  تاکید  وی 
عوامل  انتقال  ریسک  و  دارد  بالاتری  بسیار  ویروس  شناسایی 

عفونی در خون را تقریباً به صفر نزدیک می کند.
تایکد  خون  انتقال  سازمان  نوین  فناوری های  و  فنی  معاون 
خون  سلامت  زمینه  در  حیاتی  تمهیدات  همین  دلیل  به  کرد: 
سازمان  گزارش  با  مطابق  که  است  خون  انتقال  سازمان  در 
مارکرهای  شیوع  میزان  نظر  از  ایران   )WHO( بهداشت جهانی 
ویروسی ایدز، هپاتیت C و هپاتیت B در خون های اهدا شده 

در سطح کشورهای پر درآمد طبقه بندی شده است.
 آزمایش ویروس مارکر” به طور کلی مجموعه آزمایش هایی 
می شود.  انجام  ویروس  عامل  عفونت  تشخیص  برای  که  است 
ویروس ها سلول ها را آلوده می کنند، DNA آنها را تغییر داده 
و با از بین بردن سیستم ایمنی بدن یا آسیب رساندن به اندام ها 

باعث بیماری می شوند.
به گزارش ایرنا، در حال اهدای خون در ایران به صورت کاملا 

در  ایران  در  خون  اهدای  شاخص  و  شود  می  انجام  داوطلبانه 
حال حاضر براساس آمار اهدای خون در سال گذشته )۱۴۰۱( 
این  از  و  است  کشور  جمعیت  نفر  هزار  یک  ازای  به  نفر   ۲۶

لحاظ ایران دارای موقعیت خوبی در بین دیگر کشورهاست.
بارزترین مثال برای موقعیت هایی که در آن نیاز مبرم به خون 
پیدا می شود، عبارت از زمان بروز حوادث و سوانح گوناگون 
نظیر تصادفات رانندگی، سوختگی ها و اعمال جراحی است.

خصوص  به  و  نوزادان  زایمان،  حین  در  باردار  زنان  همچنین 
خون  نیازمند  شوند،  می  دچار  زردی  به  که  نارسی  نوزادان 
شیمی  تحت  که  سرطان  به  مبتلا  بیماران  طرفی  از  و  هستند 
کنندگان  مصرف  از  هم  دارند  قرار  درمانی  اشعه  یا  درمانی 

خون و فرآورده های خون هستند.
بسیاری از بیماران دیگر مانند بیماران تالاسمی و هموفیلی نیز 
ناگزیرند برای بهره مندی از یک زندگی به نسبت طبیعی برای 
دریافت  خون  های  فرآورده  یا  خون  منظم  شکل  به  عمر  تمام 

کنند.

معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
وزیر بهداشت طی ابلاغیه ای همه را مکلف کردند که هزینه 
البته  باشد؛  ایرانی رایگان  میلیون هموطن  از ۳۰  بیش  بستری 
طی این ابلاغیه بستری بیمارانی که در چهارچوب نظام ارجاع 

صورت می گیرد رایگان خواهد بود.
روزه  دو  همایش  برگزاری  به  اشاره  با  کریمی  سعید  دکتر 
پزشکی  علوم  های  دانشکده  و  ها  دانشگاه  درمان  معاونین 
ارتقای  را  همایش  این  برگزاری  از  هدف  کشور،  سراسر 

خدمات درمانی به عموم مردم عنوان کرد.
و  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  رویکرد  وی 
معاونت درمان را عدالت و تعالی نظام سلامت برشمرد و به 

موضوعات مطروحه و بحث شده در این همایش پرداخت.
کریمی، جوانی جمعیت، درمان زوجین نابارور، ارائه تسهیلات 
درمان  مراکز  اندازی  راه  و  خصوص  این  در  زوجین  به 
ناباروری سطح ۲ و ۳ را از جمله موارد بحث شده در همایش 
معاونین درمان دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی عنوان 
و خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه آبان ماه آخرین مهلت برای 
راه اندازی مراکز درمان ناباروری است، دانشگاه ها به سرعت 
این مراکز را راه اندازی کردند و اکنون بالای ۵۰ مرکز سطح 
۲ ناباروری راه اندازی شده و مراکز ناباروری سطح ۳ نیز در 
همه مراکز استان های کشور دایر است و در استان بوشهر نیز 

به زودی راه اندازی می شود.

خدمات  بسته های  مورد  در  بهداشت  وزارت  درمان  معاون 

بیماران خاص و صعب العلاج نیز گفت: اعتبارات این صندوق 
از ۵ هزار میلیارد تومان به ۷ هزار میلیارد تومان افزایش داشته 
و ۱۰۰ نوع بیماری را نیز پوشش می دهد و در این همایش 
بیمارستان  اطلاعات  سیستم  در  چگونه  بیماران  اینکه  درباره 
ثبت درخواست کنند و پرداخت ها چگونه انجام شود، تبادل 

نظر صورت گرفت.وی بسته حفاظت مالی از بیماران را نیز از 
جمله محورهای بحث شده در نخستین روز از همایش معاونین 
و  برشمرد  پزشکی  علوم  های  دانشکده  و  ها  دانشگاه  درمان 
جیب  از  پرداخت  کاهش  منظور  به  بسته  این  کرد:  تصریح 
بیماران است که دکتر عین اللهی وزیر محترم بهداشت، درمان 
و آموز پزشکی طی ابلاغیه ای همه را مکلف کردند که هزینه 
البته  باشد؛  ایرانی رایگان  میلیون هموطن  از ۳۰  بیش  بستری 
طی این ابلاغیه بستری بیمارانی که در چهارچوب نظام ارجاع 

صورت می گیرد رایگان خواهد بود.
داریم  بنا  اینکه  بیان  با  کریمی  بهداشت،  وزارت  اعلام  بنابر 
تخت های توانبخشی را از ۸۰ به بیش از ۸۰۰ تخت افزایش 
دهیم، گفت: این موضوع در این همایش  مورد بررسی و گفت 

و گو قرار گرفت.
پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  درمان  معاون 
شده  مطرح  موضوعات  دیگر  از  نیز  را  سلامت  گردشگری 
در این همایش برشمرد و خاطرنشان کرد: درآمد فعلی ما از 
این  توانیم  بوده که می  میلیارد دلار  گردشگری سلامت یک 
درآمد را به ۵ الی ۶ میلیارد دلار برسانیم و اکنون ۲۷۰ مرکز 
دارای گردشگری سلامت وجود دارد.کریمی ادامه داد: ارتقای 
مقیمی،  بسته  درمانی،  مراکز  بر  نظارت  اورژانس،  خدمات 
پزشک  و  ارجاع  نظام  محروم،  مناطق  در  پزشکان  ماندگاری 

خانواده نیز در این همایش مورد بررسی قرار گرفت.

ایام سال دور  تنفسی در تمام  بیماری های  هر چند که شیوع 
از انتظار نیست؛ اما همواره در فصول سرد سال این شیوع با 
روندی افزایشی همراه است؛ چراکه علاوه بر سرماخوردگی 
عادی، معمولا پیک بروز آنفلوآنزا نیز از پاییز آغاز شده و تا 
اواخر زمستان ادامه خواهد داشت. در این بین از سال ۱۳۹۸ 
کرونا نیز یکی از متهمین اصلی شیوع بیماری های تنفسی است 
قربانی  اما همچنان  کنترل شده  واکسن،  تزریق  با  هرچند  که 
می گیرد. آنفلوانزا یک بیماری ناشی از ویروس های آنفلوآنزا 
از حیوانات،  تنفسی بسیاری  باعث آلودگی دستگاه  است که 
پرندگان و نیز انسان می شود. آنفلوانزای انسانی بیماری بشدت 
واگیرداری است که معمولا به وسیله سرفه و عطسه فرد بیمار 

منتشر می شود و با بیماری سرماخوردگی متفاوت است.
و  آنفلوآنزا  است؛  متفاوت  بیماری سرماخوردگی  با  آنفلوآنزا 
تنفسی  سیستم  به  مربوط  بیماری های  دو  هر  سرماخوردگی 
هستند، اما توسط ویروس های مختلفی ایجاد می شوند. آنفلوانزا 
ویروس  به  تنفسی  سیستم  قسمت های  همه  آلودگی  دلیل  به 
بینی،  ایجاد می شود. سیستم تنفسی درگیر در آنفلوانزا شامل 
گلو، مجاری تنفسی و حتی ریه است.بنابر اعلام مرکز مدیریت 
بیماری های واگیر وزارت بهداشت، ویروس سرماخوردگی نیز 
می شود  فوقانی  تنفس  سیستم  در  عفونت  ایجاد  باعث  اغلب 
که شامل بینی و گلو است. اهمیت آنفلوانزا در سرعت انتشار 
بیماری، وسعت و تعداد مبتلایان و شدت عوارض آن است. 
بسیار  حالات  ایجاد  باعث  سرماخوردگی  به  نسبت  آنفلوانزا 
نظیر  علائمی  ایجاد  باعث  آنفلوانزا  می شود.  بیماری  شدیدتر 
تب بالا، بدن درد، خستگی و علائمی است که به ندرت در 
راه  موثرترین  می شود.در حال حاضر  مشاهده  سرماخوردگی 
پیشگیری از بیماری و دفع کردن شدت آن انجام واکسیناسیون 
بویژه در گروه های پرخطر و همچنین رعایت بهداشت فردی 

و اجتماعی است.
بهداشت  وزارت  واگیر  بیماری های  مدیریت  دفتر  اعلام  بنابر 
راس  در  درصد   ۳۴.۲ با  آنفلوانزا  ویروس  حاضر  حال  در 

ویروس های در گردش بیماری های حاد تنفسی، قرار دارد.
به دنبال اعلام این مرکز؛ دیده وری مولتی پلکس دانشگاه های 
سال  ماه  مرداد  از  تهران  استان  پوشش  تحت  پزشکی  علوم 
گردش  در  ویروس های  پایش  و  رصد  منظور  به  جاری 
 ۱۰۲ تعداد  مهرماه،  در  و  شد  آغاز  تنفسی  حاد  بیماری های 

نمونه از نظر ۲۱ ویروس، تحت آزمایش قرار گرفت.
بر اساس این گزارش نتایج نشان دهنده این است که ویروس 
آنفلوانزا با ۳۴.۲ درصد )آنفلوانزای نوع A با ۳۱.۴ درصد و 
آنفلوانزای نوع B با ۲.۸( در راس ویروس های در گردش قرار 
با ۳۰ درصد و سپس  از آن، ویروس کووید۱۹  دارد و پس 

رینوویروس با ۲۰ درصد در رتبه سوم قرار دارند.
پیش از این نیز رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت 
بهداشت به ایسنا اعلام کرده بود که احتمالا اولین پیک شیوع 
آبان  ماه رخ خواهد داد.  تا اواسط  اوایل  آنفلوآنزا در کشور 
بهداشت  _ معاون  این دکتر فرشیدی  از  پیش  همچنین مدتی 
وزارت بهداشت نیز درباره وضعیت بروز آنفلوآنزا در کشور 
طی سال جاری به ایسنا گفته بود: » پیش بینی می کنیم امسال 
موارد آنفلوآنزا افزایشی باشد زیرا با کاهش موارد کرونا دیگر 
ویروس غالب آنفلوآنزا خواهد بود.«این مقام مسئول همچنین 
گفته  ایسنا  به  ایران  در  کرونا  گردش  در  سویه های  درباره 
بود: » اکنون سویه های مختلف اومیکرون شامل ۲۰ زیرسویه 
در  جدیدی  سویه  و  است  گردش  در   XBB بالاتر  شیوع  با 
کشور شناسایی نشده است.«در این میان و بنابر اعلام وزارت 
بهداشت، آخرین وضعیت بررسی و رصد کرونا در کشور )از 
به  ابتلا  تا ۲۹ مهرماه سال جاری( روند  یکشنبه هفته گذشته 

کرونا نسبت به هفته ماقبل کاهشی بوده است.
بینی، گلودرد و  تب، سردرد، درد عضلانی، تعریق، آبریزش 
و  اغلب شدید  سرفه  است.  آنفلوآنزا  بیماری  علائم  از  سرفه 
از  بعد  بیماری  نشانه های  ادامه می یابد ولی سایر  برای مدتی 
۲ تا هفت روز خود به خود بهبود پیدا می کند. دفع ویروس 
معمولا بین سه تا پنج روز بعد از بروز نشانه های بیماری و در 

کودکان تا هفت روز ادامه خواهد داشت.
افراد در صورت ابتلا به آنفلوانزا بهتر است در منزل بمانند و 
تا زمانی که تب شان قطع نشده از منزل بیرون نیایند. معمولا 
یک روز پس از قطع تب، بیماری قابل سرایت نیست و افراد 
استراحت  و  ماندن در خانه  بازگردند.  به کار خود  می توانند 
کمک  فرد  به  بلکه  می شود  ویروس  انتشار  از  مانع  تنها  نه 
می کند سریع تر بهبود یابد.با توجه به اینکه عامل بیماری های 
آنفلوانزا و سرماخوردگی ویروس است، آنتی بیوتیک ها هیچ 
تاثیری روی این بیماری ها ندارند. اگر بیماری شروع به بهبود 
کرده ولی ناگهان مجدداً عود کند احتمالا فرد دچار عفونت 
باکتریایی شده  است. در این هنگام باید با مراجعه به پزشک 
بیوتیک  آنتی  باکتریایی،  برای درمان عفونت  نیاز  در صورت 
نفس  در  و سختی  مشکل  همچون  علائمی  کند.بروز  مصرف 
سردرد  و  سرفه  دردناک،  بلع  استفراغ،  پایدار،  تب  کشیدن، 
پنومونی  مانند  جدی  مشکلات  بیانگر  است  ممکن  پایدار 
به  بلافاصله  باید  علائم  این  بروز  در صورت  بنابراین  باشد؛ 
پزشک مراجعه کنید.ویروس آنفلوانزا می تواند باعث عفونت 
ریه ها شده و مشکلی جدی مثل پنومونی ایجاد کند از این رو 
افراد دچار ضعف سیستم ایمنی، سالمندان، خانم های باردار، 
نوزادان و کسانی که به بیماری های مزمن دچار هستند بیش 
از سایرین در معرض عوارض خطرناک ناشی از آنفلوانزا قرار 

دارند.

معاون فنی و فناوری های نوین سازمان انتقال خون:

میوه ای برای تقویت سلامت غربالگری هپاتیت B و C، ایدز و سیفلیس برای همه اهداکنندگان خون انجام می شود
چشم در افراد مسن

گنجاندن انگور در رژیم غذایی روزانه می تواند کلید حفظ 
بینایی کارآمد با افزایش سن باشد.

 Food & علمی  مجله  در  شده  منتشر  مطالعه  یک  در 
انگور می  روزانه  دریافتند که مصرف  محققان   ،Function
سلامت  کلیدی  های  شاخص  توجهی  قابل  طور  به  تواند 

چشم را در افراد مسن افزایش دهد.
اثرات مصرف  بر  نوع خود،  در  مطالعه  اولین  مطالعه،  این 
نشانگرهای  سایر  و  ماکولا  رنگدانه  تجمع  بر  انگور  منظم 

زیستی حیاتی مرتبط با سلامت چشم متمرکز بود.
با افزایش سن، خطر بیماری های چشمی و مشکلات بینایی 
افزایش می یابد. محققان استرس اکسیداتیو و سطوح بالای 
پیشرفته چشمی )AGEs( را  نهایی گلیکاسیون  محصولات 
شناسایی  شرایط  این  برای  اصلی  خطر  عوامل  عنوان  به 
شبکیه  عروقی  اجزای  به  توانند  می  موارد  این  اند.  کرده 
استرس  و  کنند  مختل  را  سلولی  عملکرد  برسانند،  آسیب 
بیماری های چشمی مختلف  به  القاء کنند و  را  اکسیداتیو 

دامن بزنند.
عامل  یک  اکسیداتیو،  استرس  که  داد  نشان  مطالعه  این 
خطر مهم برای اختلال بینایی، می تواند با مصرف غذاهای 
آنتی  منبع  نیز  انگور  شود.  مدیریت  اکسیدان  آنتی  از  غنی 
اکسیدان های طبیعی و پلی فنول ها است و می تواند برای 

سلامت چشم مفید باشد.
در مطالعه ۱۶ هفته ای، ۳۴ شرکت کننده روزانه ۲/۱ فنجان 

انگور مصرف کردند، در حالی که دیگران دارونما مصرف 
کردند. گروه انگور افزایش قابل توجهی در چگالی نوری 
رنگدانه ماکولا )MPOD(، ظرفیت آنتی اکسیدانی پلاسما، 
و محتوای فنلی کل نشان دادند. در مقابل، کسانی که انگور 
تجربه  را  مضر  موارد  افزایش  نبود،  انها  غذایی  رژیم  در 

کردند.
ها  یافته  این  درباره  اصلی،  محقق  کیم،  یون  جونگ  دکتر 
که  است  ای  مطالعه  اولین  ما  »مطالعه  کرد:  هیجان  ابراز 
نشان می دهد مصرف انگور تأثیر مفیدی بر سلامت چشم 
در انسان دارد. این کشف به ویژه با توجه به جمعیت رو 
به افزایش پیری قابل توجه و هائز اهمیت است. انگور میوه 
ای است که به راحتی در دسترس می باشد و مصرف فقط 
۲/۱ فنجان آن در روز می تواند تفاوت اساسی در سلامت 

کلی و سلامت چشم افراد ایجاد کند.«
این تحقیق بر اهمیت آنتی اکسیدان های غذایی در کاهش 

استرس اکسیداتیو و مهار تشکیل AGE تاکید می کند.
می  خود،  غذایی  رژیم  در  انگور  گنجاندن  با  مسن،  افراد 
توانند به طور بالقوه سلامت چشمشان را بهبود بخشند، به 
این میوه یک راه ساده و طبیعی   .MPOD افزایش  با  ویژه 
سن  افزایش  با  خود  بینایی  از  تا  دهد  می  ارائه  افراد  به 

محافظت کنند.
فواید دیگر انگور برای بدن

سلامت قلب
به گزارش سلامت نیوز به نقل از وب ام دی، انگور منبع 
خوبی از پتاسیم است، ماده معدنی که به تعادل مایعات در 

بدن شما کمک می کند. 
دریافت پتاسیم کافی می تواند به کاهش فشار خون بالا و 

کاهش خطر بیماری قلبی و سکته کمک کند.
 اکثر مردم به اندازه کافی از این ماده مغذی دریافت نمی 
را جبران  این خلا  تواند  می  انگور  بنابراین خوردن  کنند، 

کند.
سلامت پوست و مو

دانه های انگور سرشار از ویتامین E هستند که به پوست 
شما را صاف و هیدراته نگه می دارد.

به  است  ممکن  انگور  در  موجود  ترکیبات  سایر  همچنین 
سر  پوست  در  خون  جریان  افزایش  و  آکنه  از  جلوگیری 

کمک کند تا موهای سالم تری داشته باشید.
کاهش وزن

ذخیره  انگور  در  موجود  طبیعی  ترکیب  رسد  می  نظر  به 
چربی را برای سلول های شما سخت تر می کند. همچنین 
با  بدن شما  به شکستن سلول های چربی در  ممکن است 

سرعت بیشتری کمک کند.
 فقط مراقب باشید زیاد این میوه دلنشین را نخورید. یک 

وعده ۲/۱ فنجان یا حدود ۱۶ انگور باید باشد.
تقویت سیستم ایمنی

تقویت  به  تواند  می  رسوراترول  نام  به  انگور  در  ترکیبی 
نیز  آینده  در  است  ممکن  کند.  کمک  ایمنی  سیستم 
زخم  بهبود  به  کمک  برای  محصولاتی  در  را  رسوراترول 

ها یا جلوگیری از عفونت های باکتریایی مشاهده کنید.
سلامت مغز

رسوراترول موجود در انگور تجزیه سلولی را که به طور 
طبیعی با افزایش سن اتفاق می افتد، کند می کند؛ در نتیجه 
ممکن است از تشکیل پلاک های مضر در مغز و کند کردن 

عملکرد آن جلوگیری کند.
رفع یبوست

سیستم  به  تواند  می  انگور  در  موجود  آب  بالای  محتوای 
گوارش شما کمک کند تا عملکرد روان تری داشته باشد. 
انگور همچنین سرشار از فیبر نامحلول است که می تواند 

منجر به نرمی مدفوع شود.
خواب بهتر

ماده شیمیایی که  از ملاتونین است،  انگور سرشار  پوست 
ممکن است خواب شما را بهبود بخشد. 

مطالعات نشان می دهد ملاتونین جت لگ و بی خوابی را 
کاهش می دهد و ممکن است به تثبیت خلق و خوی شما 

کمک کند.

افرادی که عادت به خوردن چیپسِ سیب زمینی دارند اغلب 
مصرف  را  آن  از  عدد  چند  فقط  نمی توانند  که  می گویند 
کنند و معمولا ترغیب می شوند تا انتهای چیپس موجود را 

بخورند.
داده های  اکسپرس«،  »مدیکال  تخصصی  نشریه  از  نقل  به   
مطالعه ای در دانشگاه »میشیگان« نشان داد که افراد می توانند 
جمله  از  فوق فرآوری شده  غذاهای  به  اعتیاد  از  نشانه هایی 
بستنی، چیپس سیب زمینی و سایر محصولات سرشار از قند 

و کربوهیدرات را نشان دهند.
متخصصان ۲۸۱ مطالعه از ۳۶ کشور را تجزیه و تحلیل و 
کشف کردند که ۱۴ درصد از بزرگسالان و ۱۲ درصد از 
کودکان علائم اعتیاد به غذاهای فوق فرآوری شده را نشان 
می دهند، همانطور که توسط »مقیاس اعتیاد به مواد غذایی 

ییل« تعریف شده است.
داده های این مطالعه نشان داد که این اعتیادها در همان سطح 

اعتیاد به الکل و تنباکو است.
»اشلی گیرهارت«، محقق ارشد و استاد روانشناسی دانشگاه 
میشیگان در بیانیه ای مطبوعاتی در این باره گفت: پشتیبانی 
مواد  به  اعتیاد  بالینی  ارتباط  و  اعتبار  برای  ثابتی  و  همگرا 
اینکه  به  اذعان  با  دارد.  وجود  شده  فرآوری  فوق  غذایی 
انواع خاصی از غذاهای فرآوری شده دارای خواص مواد 
اعتیادآور هستند، ممکن است بتوانیم به بهبود سلامت جهانی 

کمک کنیم.
به گفته یکی از نویسندگان این مطالعه، بیشتر غذاهایی که 
ما آنها را طبیعی یا کم فرآوری شده می پنداریم، انرژی را 
به شکل کربوهیدرات یا چربی تامین می کنند، اما نه هر دو.

به گفته وی، در حالی که می توان سیگارکشیدن، مصرف 
الکل یا ... را ترک کرد اما نمی توان غذا خوردن را متوقف 

کرد.
پالینسکی وید«، متخصص تغذیه در  در همین حال، »ارین 
»نیوجرسی« آمریکا به فاکس نیوز دیجیتال گفت که نسبت به 

این یافته ها تردید دارد.
او به فاکس نیوز گفت: اگرچه غذاهای غنی از قند افزوده 
ممکن است مواد شیمیایی مرتبط با حس خوب در مغز را 
خود  خودی  به  قند  اما  شوند،  عادت ساز  و  کرده  تحریک 

مانند کوکائین یا مواد مخدر دیگر اعتیادآور نیست.
از  ادامه داد: مصرف شکر و سپس کاهش یا حذف آن  او 
رژیم غذایی، مانند یک اعتیاد واقعی منجر به علائم ترک یا 

عوارض جانبی نخواهد شد.
بنا به گفته این متخصص تغذیه، هوس های غذایی پیچیده 
به  بلکه  غذا،  یک  ای  تغذیه  مشخصات  با  تنها  نه  و  است 
خوردن  غذا  پیرامون  شده  آموخته  رفتارهای  و  احساسات 

نیز مرتبط است.
برخی از یافته های کلیدی این تحلیل عبارت بودند از:

* غذاهای فوق فرآوری شده سرشار از کربوهیدرات های 
تصفیه شده و چربی های اضافه شده، ممکن است اعتیادآور 

باشند.
* رفتارهای مربوط به مواد غذایی فوق فرآوری شده ممکن 
است معیارهای تشخیص اختلال مصرف مواد را در برخی 

از افراد برآورده کند.
* درک این احتمالات مرتبط با مواد غذایی فوق  فرآوری 
و  بالینی  مراقبت  جدید  رویکردهای  به  تواند  می  شده 

رویکردهای سیاستی منجر شود.
به  اعتیاد  درک  کرد:  اظهار  باره  این  در  گیرهارت،  اشلی 
این غذاهای فوق فرآوری شده در سطح جهانی به ویژه در 

کشورهای با درآمد کم و متوسط، ضروری است.
وی خاطرنشان کرد: هزینه کم این مواد غذایی و در دسترس 

بودن آن ها منجر به افرایش مصرفشان می شود.
عوامل  سایر  و  عوامل  این  تغییر  برای  گفت:  پایان  در  وی 
اقتصادی و ساختاری که مردم را به سمت مصرف غذاهای 
انجام  جدی  اقدامات  دهند،  می  سوق  شده  فرآوری  فوق 
خواهد شد.در همین حال، متخصصان تغذیه توصیه می کنند 
که داشتن یک رژیم غذایی سالم در حفظ سلامت جسمی 
و روانی بسیار موثر است.شما می توانید بسیاری از غذاهای 
میوه های  شده،  کنسرو  سبزیجات  جمله  از  فرآوری شده 
از  بخشی  به عنوان  را  پاستوریزه  لبنی  و محصولات  یخ زده 
یک رژیم غذایی سالم مصرف کنید. با این  حال، برخی از 
اقلام بسیار فرآوری شده مملو از نمک، شکر، مواد افزودنی 
و مواد نگهدارنده هستند که می تواند به سلامت شما آسیب 

برساند.
کاهش مصرف غذاهای بسیار فرآوری شده یکی از موثرترین 
غذایی  رژیم  کیفیت  افزایش  و  سلامت  بهبود  برای  راه ها 

شماست.
در ادامه به نقل از نشریه پزشکی »هلث لاین« به چند توصیه 
خواهیم  شده  فرآوری  غذاهای  مصرف  کاهش  برای  ساده 

پرداخت.
* میان وعده های سالم را در دسترس داشته باشید

اگر وقتتان کم است، خوردن یک میان وعده بسته بندی شده 
باشد.  وسوسه انگیز  است  ممکن  خانه  از  خروج  هنگام  در 
می تواند  مغذی  و  حمل  قابل  تنقلات  داشتن  بااین حال، 
میان وعده های  از  برخی  کند.  آسان تر  را  سالم  انتخاب های 
و  سبزیجات  مخلوط،  آجیل  تازه،  میوه  از  عبارتند  سالم 

حمص و تخم مرغ آب پز.
* غلات تصفیه شده را با غلات کامل عوض کنید

مانند ماکارونی،  به طور خاص، می توانید غلات تصفیه شده 
و  قهوه ای  برنج  مانند  کامل  غلات  با  را   ... و  نان  برنج، 
ماکارونی سبوس دار تعویض کنید. غلات کامل نه تنها دارای 
مواد مغذی مهمی مانند فیبر هستند، بلکه اثبات شده که در 
برابر بیماری هایی مانند بیماری قلبی، دیابت و انواع خاصی 

از سرطان از شما محافظت می کنند.
* آب بیشتری بنوشید

و  آب میوه  شیرین،  چای  نوشابه،  مانند  قندی  نوشیدنی های 
هستند  بالایی  کالری  و  قند  دارای  ورزشی  نوشیدنی های 
اما مواد مغذی ضروری کمی دارند. تعویض تدریجی این 
کاهش  برای  عالی  راهی  روز  طول  در  آب  با  نوشیدنی ها 
رژیم  کلی  کیفیت  بهبود  و  فرآوری شده  غذاهای  مصرف 
یا  تازه  میوه های  با  را  آب  می توانید  است.  شما  غذایی 

سبزی ها مخلوط کنید تا طعم و مزه بیشتری داشته باشید.
* سبزیجات بیشتری بخورید

حداقل یک وعده سبزیجات در رژیم غذایی خود بگنجانید 
تا مصرف غذاهای سالم و فرآوری نشده را افزایش دهید. این 
به تخم مرغ های  به آسانی اضافه کردن اسفناج  کار می تواند 
یا  به عنوان یک غذای ساده  بروکلی  همزده، تفت دادن کلم 
بسیار  سبزیجات  باشد.  سوپ   در  گل کلم  یا  هویج  ریختن 
مغذی و منابع عالی فیبر هستند و مصرف آنها باعث می شود 

بین وعده های غذایی احساس سیری کنید.
* روال خرید خود را تغییر دهید

خرید  سبد  می روید،  غذایی  مواد  فروشگاه  به  که  زمانی 
غلات  سبزیجات،  میوه ها،  مانند  سالم  مواد  با  را  خود 
کامل و حبوبات پر کنید. هنگام خرید حتما برچسب روی 
محصولات غذایی مورد علاقه خود را بخوانید. از غذاهایی 
اضافه  قند  یا  ترانس  زیادی سدیم، چربی  مقدار  دارای  که 

هستند، دوری کنید.

معاون درمان وزیر بهداشت:

هزینه بستری بیش از ۳۰ میلیون ایرانی در »نظام ارجاع« رایگان می شود

آنفلوانزا در راس ویروس های تنفسی در گردش در کشور
 آخرین وضعیت شیوع کرونا
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از آمار تا واقعیت؛

مشاغلخانگیپشتیکدستانداز

تجارت ۲۱.۷ میلیارد دلاری ایران و اعضای شانگهای

چین،شریکنخستتجاریایران

پایین  باتیراژ  تولید  روستایی،  شاغل  زنان  مشترک  مشکل 
تأیید  مورد  مساحت  لحاظ  به  که  است  درمکان هایی  و 
سازمان غذا و دارو نیست ازاین رو محصولات تولیدی این 

کارآفرینان قادر به دریافت سیب سلامت نیستند.
متولیان  وظایف  از  کلان  و  خرد  اشتغال  برای  بسترسازی   
اشتغال  کشور  اقتصادی  شرایط  به  توجه  با  است.  دولتی 
خانگی یکی از راه های کاهش آمار بیکاری بوده که خلاقیت 
و نوآوری در آن حرف اول را می زند. در این حوزه جامعه 
بیشتر در صنایع  امر  این  و  فعال هستند  مردان  از  بیش  زنان 

دستی است.
اشتغال  و  کارآفرینی  توسعه  معاون  بیرانوند،  کریمی  محمود 
مشاغل خانگی  درباره  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت 
به مهر گفت: هدف گذاری این معاونت این بود که با جذب 
۸۰ درصدی منابع مشاغل خانگی بتوانیم اعتبار جدید کسب 
کنیم. مشاغل خانگی همچون گذشته نبوده و امروز به یکی 

از ارکان ایجاد اشتغال در کشور تبدیل شده است.
وی افزود: مجوزها صادر و تسهیلات اختصاص داده شده به 
این حوزه زیاد شده اما نگرش و تاکید ما بر توسعه مشاغل 
در سطح  را  نفر  چند  بتوانند  که  افرادی  یعنی  است  خانگی 

مناطق خود پشتیبانی و مشغول به کار کنند.
سهممشاغلخانگیدربازارکار

از  نیز  آن  افزوده  ارزش  اما  است  مهمی  مساله  شغل  ایجاد 
برای  برنامه ها  است.  برخوردار  اقتصاد  در  زیادی  اهمیت 
کریمی  چیست؟  خانگی  مشاغل  افزوده  ارزش  افزایش 
بیرانوند گفت: تسهیلات پرداخت شده این مشاغل نسبت به 
نیز   ۱۴۰۱ به سال  نسبت  و  داشته  افزایشی  روند  قبل  دولت 

۳۵ درصد افزایش را شاهد هستیم.
وی با بیان اینکه صدور مجوزها نیز ۲۰۰ درصد رشد داشته 
است، ادامه داد: حمایت از مشاغل خانگی مساله مهمی است 
و ما دنبال سهم این مشاغل در بازار کار هستیم. سال گذشته 
سهم این مشاغل در ایجاد شغل از بازار کار ۱۰ درصد بود؛ 

امسال هدف گذاری شده تا این عدد به ۱۵ درصد برسد.
می توان  آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  بیرانوند  کریمی 
امیدوار بود این مشاغل توسعه یافته و تبدیل به کارگاه های 
اگر  و  دارد  متفاوت  ماهیت  کارگاه  گفت:  شوند،  کوچک 
مشاغل خانگی به کارگاه تبدیل شوند دیگر در دسته مشاغل 
منازل  در  مشاغل  این  تقویت  ما  هدف  نمی گنجند.  خانگی 

است تا نهایت شغل خانگی تقویت شود.
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه 
به لحاظ ارزش مالی  پایین بودن سهم آنها  اجتماعی درباره 
در اقتصاد اظهار کرد: این گونه نیست، در برخی کشورهای 
 GDP درآمد  از  درصد   ۱۵ تا  هستیم  شاهد  بعضاً  پیشرفته 

)تولید ناخالص داخلی( آنها از مشاغل خانگی است.
بازار  درصد   ۸۰ ایران  در  گفت:  پایان  در  دولتی  مقام  این 
کار، در اختیار کسب و کارهای خرد بوده و توسعه مشاغل 
خانگی در راستای توسعه صنایع خرد در حال پیگیری است.

»سیبسلامت«چالشجدیمشاغلخردروستایی
در هفتمین همایش ملی بزرگداشت روز جهانی زنان روستایی 
و عشایری با محوریت نقش آفرینی زنان روستایی و عشایری 
از استان های مختلف حضور  پایدار، زنان زیادی  در توسعه 
اشتغال،  تولید  که  بودند  کارآفرینانی  زنان  این  تمام  داشتند. 
اگر چه به شکل محدود کرده بودند. برخی دامداری داشته 
از  بعضی  هستند.  مشغول  دارویی  گیاهان  تولید  به  برخی  و 
بار در کشور  آنان از تولید برخی محصولات برای نخستین 

خبر می دادند.

در  و  پایین  تیراژ  با  تولید  زنان،  این  اکثر  مشترک  مشکل 
مکان هایی است که به لحاظ مساحت مورد تأیید سازمان غذا 
و دارو نیست از این رو به محصولات تولیدی آنها که بیشتر 
ادامه  در  نمی شود.  داده  است سیب سلامت  مشاغل خانگی 
در بازار با وجود تأیید کیفیت محصولات از سوی بنکدارها 
نمی شوند.  خریداری  کالاها  سلامت  سیب  نداشتن  دلیل  به 
برخی از آنها در گلایه به معاون امور زنان و خانواده رئیس 
جمهوری عنوان کردند تا پای انعقاد قرارداد رفته اند اما منجر 

به همکاری برای خرید محصولات نشده است.
تقاضا  بازار  که  است  درآمدزا  زمانی  خانگی  اشتغال  ایجاد 
ارتقا کیفیت  به  نه  بازار فروش  تولید بدون  باشد.  فراهم  آن 
از  داشت.  توسعه  انتظار  آن  از  می توان  نه  و  می کند  کمک 
این رو نخست باید حمایت شود تا انواع مجوزها اخذ و در 
ادامه از این مشاغل خانگی خواسته شود تا در اقتصاد نقش 

پررنگی ایفا کنند.
آموزش  تحقیقات،  سازمان  رئیس  نکویی،  خیام  سیدمجتبی 
و ترویج کشاورزی )تات( درباره آموزش برای بازاریابی و 
گفت:  مهر  به  عشایری  و  روستایی  خرد  مشاغل  بازارسازی 
مأموریت اصلی تات در حوزه آموزش و ترویج کشاورزی 
امنیت  تأمین  به  بتوانیم  تا  بین عشایر و روستاییان است.  در 
درصد   ۲۵ حاضر  حال  در  کنیم.  پیدا  دست  پایدار  غذایی 

تولید گوشت قرمز کشور از سوی عشایر انجام می شود
برای  ترویجی  و  آموزشی  بسته های  سلسله  یک  افزود:  وی 
افزایش تولیدات و هم برای  آنها در نظر گرفته ایم هم برای 
شرایط عرضه محصولات در بازارهای محلی و البته منطقه ای. 
مجموع فعالیت ها روی یک سری بسته های آموزشی متمرکز 

است تا توان افراد از تولید تا توزیع افزایش پیدا کند.
وی با اشاره به مساله کیفیت ادامه داد: فعالان بخش کشاورزی 
لازم  استانداردهای  باید  خانگی  و  خرد  مشاغل  حوزه  در 
محصولات  نگهداری  کیفیت  و  کنند  رعایت  را  محصولات 
بازار  بندی شاخص های  بسته  بخش  در  و  بخشیده  بهبود  را 

فروش را رعایت کنند.
بازار  برای  توزیع  شبکه  در  محصولات  کرد:  اظهار  وی 

این  که  است  هنگامی  چالش  اما  ندارد  جدی  مشکل  داخل 
محصولات باید در خارج از مرزها عرضه شود.

از  یکی  کرد:  عنوان  مشکلات  رفع  برای  نکویی  خیام 
کمک هایی که ما می توانیم به کارآفرینان مشاغل خرد داشته 
بهداشت  وزارت  نظر  مورد  استاندارد  فضایی  دادن  باشیم 
را  سلامت  سیب  بتوانند  برداران  بهره  تا  است  تولید  برای 
به  تسهیلات  پرداخت  با  می توانیم  بنابراین  کنند.  دریافت 

استانداردسازی محیط فعالیت این مشاغل کمک کرد.
کشاورزی  بخش  در  کرد:  تصریح  تات  سازمان  رئیس 
افزایش  با  غذایی  مواد  سالم  تولیدات  برای  مهارت  افزایش 
تولیدات  زیرا  است  برخوردار  بسزایی  اهمیت  از  ماندگاری 
خرد در روستاها و در بین عشایر بیشتر ارگانیک بوده و مواد 
به  باید مدت زمان عرضه کالاها  ندارد. همچنین  نگهدارنده 
شکل  به  محصولات  بیشتر  اینکه  دلیل  به  کرد  کم  را  بازار 

تازه خوری استفاده می شود.
آمارهاچهمیگویند؟

ناخالص  تولید  افزایش  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
کارگاه های  رشد  به  مربوط  را  کشورها  برخی  در  داخلی 
در  ما  کشور  در  ظرفیت  این  که  دانست  خانگی  کوچک 
است.  و..  قیمتی  سنگ های  فرش بافی،  دستی،  صنایع  حوزه 
به گفته وی مشاغل خانگی مصرف انرژی و هزینه های تولید 
را کاهش می دهند و تسهیل ورود این قشر به بازار کار که از 

سیاست های مهم دولت است را فراهم می کنند.
به گفته وی مشاغل خانگی منجر به کاهش ۰.۵ درصدی آمار 
بیکاری زنان شده است و سهم مشاغل خانگی از کل اشتغال 
بر  متعهد شده دولت ۱۵۰ هزار فرصت شغلی است؛ علاوه 
اینکه در بازه زمانی شروع به کار دولت سیزدهم بالغ بر ۲۵۰ 

هزار فرصت شغلی خانگی ایجاد شده است.
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  گفته  به  بنا  است  گفتنی 
تومان  میلیارد  هزار   ۴ خانگی  مشاغل  توسعه  برای  امسال 
و  هزار   ۲ به  نزدیک  کنون  تا  که  یافته  اختصاص  تسهیلات 
از  زودتر  هر چه  باید  باقی  و  آن جذب  تومان  میلیارد   ۶۰۰

سوی بانک های عامل به متقاضیان پرداخت شود.

و  معدن  صنعت،  خانه  تجارت  توسعه  کمیسیون  سخنگوی 
تجارت گفت که در نیمه نخست امسال نزدیک به ۳۷ میلیون 
اعضای  و  ایران  بین  دلار  میلیارد   ۲۱.۷ ارزش  به  کالا  تن 
 ۴۲ رشد  با  که  شد  تبادل  شانگهای  همکاری های  سازمان 
درصدی در وزن و ۱۰ درصدی در ارزش همراه بوده است.

 »سید روح اله لطیفی« همزمان با حضور معاون اول رییس 
سازمان  وزیران  نخست  نشست  دومین  و  بیست  در  جمهور 
نخست  ماهه   ۶ در  داشت:  اظهار  شانگهای  همکاری های 
امسال، ۳۶ میلیون و ۹۸۲ هزار و ۶۹۲ تن کالا به ارزش ۲۱ 
میلیارد و ۷۳۶ میلیون و ۸۳۴ هزار و ۱۰۶ دلار بین ایران و 

۱۱ کشور عضو سازمان همکاری های شانگهای مبادله شد.
 ۶۹۳ و  هزار   ۴۳۶ و  میلیون   ۳۱ میزان  این  از  افزود:  وی 
و  میلیون   ۵۸۳ و  میلیارد   ۱۰ ارزش  به  غیرنفتی  کالای  تن 
۷۵۲ هزار و ۷۶۱ دلار، سهم صادرات کشورمان به اعضای 
شانگهای و پنج میلیون و ۵۴۵ هزار و ۹۹۹ تن کالا به ارزش 
۱۱ میلیارد و ۱۵۳ میلیون و ۸۱ هزار ۳۴۵ دلار، سهم واردات 
غیرنفتی  تجارت  بیان داشت:  است.لطیفی  بوده  کشورمان 
همکاری های  سازمان  اعضای  با  مدت  این  در  کشورمان 
شانگهای ۴۲ درصد در وزن و ۱۰ درصد در ارزش با رشد 
کشورها  این  به  ایران  غیرنفتی  صادرات  است.  بوده  همراه 
ارزش  در  درصد  سه  وزن،  در  درصدی   ۴۶ رشد  وجود  با 
امسال  نخست  نیمه  در  کشورمان  واردات  و  داشته  کاهش 
نسبت به ۶ ماهه ابتدایی سال ۱۴۰۱ با رشد ۲۱ درصدی در 

وزن و ۲۴ درصدی در ارزش همراه بوده است.
۵مقصدنخستصادراتایرانبهاعضایشانگهای

سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صمت، درباره میزان 

صادرات غیرنفتی کشورمان به اعضای شانگهای گفت: چین 
دلار  میلیارد   ۶.۹ ارزش  به  کالا  تن  میلیون   ۲۱.۶ خرید  با 

)رشد ۴۵ درصدی در وزن و کاهش ۱۳ درصدی در ارزش(، 
هند با ۳.۸ میلیون تن کالا به ارزش ۱.۱ میلیارد دلار )رشد 
۶۸ درصدی در وزن و ۱۵ درصدی در ارزش(، پاکستان با 
 ۵۱ )رشد  دلار  میلیون   ۹۳۹.۳ ارزش  به  کالا  تن  میلیون   ۲
با  افغانستان  ارزش(،  در  درصدی   ۶۵ و  وزن  در  درصدی 
حدود ۲ میلیون تن کالا به ارزش ۸۱۵.۸ )رشد ۲۱درصدی 
در وزن و یک درصدی در ارزش( و روسیه با ۱.۱ میلیون تن 

کالا به ارزش ۴۴۰.۴ میلیون دلار )رشد ۶۹ درصدی در وزن 
ایران  اول صادرات  مقصد  پنج  ارزش(،  در  درصدی   ۲۸ و 
افزود:  بودند.وی  شانگهای  همکاری های  اعضای سازمان  به 
 ۱۱۶.۶ با  تاجیکستان  دلار،  میلیون   ۱۶۰ خرید  با  ازبکستان 
با  قرقیزستان  دلار،  میلیون   ۸۶.۴ با  قزاقستان  دلار،  میلیون 
۲۹.۴ میلیون دلار، بلاروس با ۸.۶ میلیون دلار و مغولستان با 
۲۸۶ هزار دلار، به ترتیب در رتبه های بعدی مقاصد صادراتی 
در  شانگهای  های  همکاری  سازمان  اعضای  بین  در  ایران 
واردات  میزان  درباره  دارند.لطیفی  قرار  امسال  نخست  نیمه 
با فروش ۲.۶ میلیون  از اعضای شانگهای، توضیح داد: چین 
در  درصدی   ۳۶ رشد  دلار)  میلیارد   ۸.۸ ارزش  به  کالا  تن 
وزن و ۲۵ درصدی در ارزش(، هند با ۷۷۵ هزار تن کالا به 
ارزش ۹۸۷ میلیون دلار )کاهش ۱۷ درصدی در وزن و ۳۱ 
درصدی در ارزش(، روسیه با ۱.۸ میلیون تن کالا به ارزش 
میلیون دلار )رشد ۲۴ درصدی در وزن و ۶ درصدی   ۹۲۵
در ارزش(، پاکستان با ۲۳۹ هزار تن به ارزش ۲۹۳.۶ میلیون 
دلار )کاهش ۴۹ درصدی در وزن و ۴۴ درصدی در ارزش( 
میلیون   ۴۲.۴ ارزش  به  کالا  تن  هزار   ۳۱.۵ با  ازبکستان  و 
دلار )رشد ۷۲ درصدی در وزن و ۹ درصدی در ارزش(، 
پنج کشور نخست عضو سازمان همکاری های شانگهای در 
فروش کالا به ایران در نیمه نخست امسال بودند.وی افزود: 
قزاقستان با فروش ۴۰ میلیون دلار، بلاروس با ۳۶.۵ میلیون 
دلار، تاجیکستان با ۳۲ میلیون دلار، افغانستان با ۱۱.۳ میلیون 
دلار، قرقیزستان با ۳.۷ میلیون دلار و مغولستان با ۲.۵ میلیون 
دلار، در رتبه های بعدی فروش کالا به ایران در بین اعضای 

این سازمان در نیمه نخست امسال بودند.

وزارت راه معتقد است، وزارت اقتصاد و وزارت صمت 
نیاز  مورد  فولاد  و  سیمان  تامین  به  مکلف  قانون  مطابق 
برای طرح نهضت ملی مسکن به قیمت پایه عرضه شده 

در بورس کالا هستند.
 براساس گزارش وزارت راه و شهرسازی در دوازدهمین 
جلسه شورای عالی مسکن که ابتدای مهرماه سال جاری 
برگزار شد، وزارت راه و شهرسازی پیشنهاد کرده است 
تا به استناد تبصره یک ماده ۱۲ قانون جهش تولید مسکن 
باید  تجارت  و  معدن  وزارت صنعت،  و  اقتصاد  وزارت 
سیمان و فولاد مورد نیاز طرح های نهضت ملی مسکن را 
بنابر اعلام وزارت راه و شهرسازی به صورت ماهانه با 
تولیدکننده در  پایه عرضه کالاهای مذکور توسط  قیمت 
بورس کالا به طرح های نهضت ملی مسکن واگذار کند.

است،  کرده  پیشنهاد  همچنین  شهرسازی  و  راه  وزارت 
فولاد و سیمان توسط صندوق ملی مسکن خریداری شود 
و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارگزاری این عملیات را 

برعهده گیرد.
از فولاد و سیمان خرید برای راه وزارت *ترجیح

بورسکالا
هیأت  رئیس  اسماعیلی  مهدیار  محمدرضا  راستا  این  در 
عامل صندوق ملی مسکن گفت: صندوق ملی مسکن در 
تخصیص  و  کالا  بورس  از  مسکن  و  فولاد  شرف خرید 
آن به پروژه های عمرانی است و اولویت ما این است که 

سیمان و فولاد را از بورس کالا تهیه کنیم. 
کالای  دو  تقاضای  و  عرضه  بررسی  فارس،  گزارش  به 
سیمان و فولاد در بورس کالا بیانگر آن است که میزان 

بوده  تقاضا  از  بیشتر  جاری  سال  اول  ماهه   ۶ در  تولید 
رشد  با  فولاد  و  سیمان  تولید  کارخانه های  هم اکنون  و 

موجودی انبار مواجه هستند.
*مازادعرضهسیمانومیلگرددربورسکالا

بازار  در  عرضه  مازاد  وجود  با  اینکه  توجه  قابل  نکته 
نامشخص  سازوکار  دلیل  به  قیمت ها  فولاد،  و  سیمان 
قیمت پایه کاهشی متناسب با شرایط بازار نداشته است. 
میلگرد  جهانی  قیمت های  که  حالی  در  اساس  براین 
درصد   ۴۰ متوسط  طور  به  گذشته  ماه   ۶ در  وسیمان 
این  قیمت  افزایش  شاهد  ایران  بازار  اما  داشته،  کاهش 

دو کالا بوده است.

8۵00خودرووارداتیبه
زودیعرضهمیشود

 ۸۵۰۰ عرضه  از  ایران  تجارت  توسعه  سازمان  رئیس 
وارداتی  خودروهای  فروش  مرحله  اولین  در  خودرو 
به  اشاره  با  خبری  نشستی  در  ضیغمی  مهدی  داد.  خبر 
اظهارداشت:  وارداتی،  خودروهای  عرضه  سومین  آغاز 
۷ خودروی جدید و ۲ خودرو که از قبل وارد شده بود 
و  دارد  ادامه  مستمر  به صورت  عرضه ها  کردیم.  عرضه 
را  یکپارچه  عرضه  سامانه  روزرسانی  به  دیگر  هفته  یک 
خودروهای  به  عرضه ها  فعلًا  افزود:  داشت.وی  خواهیم 
موجود در ایران محدود می شود و البته برای خودروهایی 
هستند  آب  روی  و  می کنند  وارد  معتبر  شرکت های  که 
وارد  شرکت ها  با  می توانند  مشتریان  و  می گیریم  رزرو 
گفت:  ایران  تجارت  توسعه  سازمان  شوند.رئیس  معامله 
قیمت  بودند  اول  عرضه  در  که  شرکت هایی  از  بسیاری 
قطعی را دریافت کردند مثل زوتی که مربوط به شرکت 
هم  دیگر  خودروی  سه  قیمت  و  می شود  خودرو  پارس 
را  قطعی  قیمت  به زودی  که  شدند  رقابت  شورای  وارد 
برای  فراخوان  قطعی،  تعیین  از  دریافت می کنند که پس 

تحویل به متقاضیان ارسال می شود.
عرضه اول مرحله در وارداتی خودرو 8۵00 *

میشود
خودروهای  تعداد  درخصوص  صمت  وزیر  معاون 
وارداتی  خودروهای  حاضر  حال  در  گفت:  وارداتی 
هزار   ۸ حدود  که  می کنیم  عرضه  را  ایران  در  موجود 
و ۵۰۰ خودرو هستند و حدود ۶۰۰ خودرو هم شرکت 

سایپا تاکنون پلاک کرده و تحویل داده است.
ضیغمی با بیان اینکه ارز مورد نیاز برای واردات خودرو 
تامین شده است، تصریح کرد: شرکت ها پس از تحویل 
ارز  تأمین  بعدی  مرحله  وارد  ریال  دریافت  با  خودرو 
خوبی  همکاری  ارز  تأمین  در  مرکزی  بانک  و  می شوند 
داشته است.مجری طرح واردات خودروی وزارت صمت 
اظهار کرد: تاکنون نزدیک به ۲۵۰ میلیون یورو پرداخت 
شرکت ها  سوی  از  هنوز  ارزها  از  بخشی  یک  اما  شده 
خودروها،  عرضه  از  پس  هستند  منتظر  و  نشده  استفاده 

ریال دریافت کنند و ارز را بگیرند.
قیمتنهاییفاصلهزیادیباقیمتعلیالحسابندارد

الحساب  علی  قیمت  تعیین  فرمول  مورد  در  ضیغمی 
حمایت  سازمان  کرد:  تصریح  وارداتی،  خودروهای 
سود  خودرو،  تعرفه  شرکت ها،  مستندات  اساس  بر 
را  الحساب  علی  قیمت  هزینه ها  از  بخشی  و  واردکننده 
اعلام می کند که قیمت نهایی فاصله زیادی با قیمت علی 
مالیاتی،  هزینه های  از  اعم  هزینه هایی  ندارد.  الحساب 
حقوق و عوارض قانونی پس از ترخیص و نمایندگی و 
غیره است که به قیمت خودرو اضافه می شود که حداقل 
عرضه  اول  مرحله  در  را  نهایی  قیمت  درصد   ۳۵ تا   ۳۰
درصد   ۲۰ تا   ۱۵ بین  هم  مرحله  این  در  و  داد  افزایش 

افزایش خواهد داد.

آخرینوضعیتتامینسیمان
وفولادنهضتملیمسکن

رئیس ستاد مبارزه با قاچاق:

واردات ممنوعیت تصمیم
آیفون۱۴بهبالاتغییرنمیکند

رئیس ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت که 
بالا  به   ۱۴ آیفون  واردات  ممنوعیت  تصمیم  است  بعید 
عوض شود و ورود، استفاده، به کار گیری و فروش این 

موبایل ممنوع است.
مقابله  ستاد  در  کرد:  اظهار  آرانی  رضوی  مجید  سید   ،
برابر  در  مرتبط  وزارتخانه های  و  ارز  و  کالا  قاچاق  با 
واردات این گوشی همراه که نام آن را نمی بریم و همه 
هم می دانند )آیفون ۱۴ به بالا( به هر شکلی می ایستیم، 
غیرقانونی  آن  واردات  و  نمی شود  داده  آن  به  خدمات 

است.
وی افزود: بعید می دانم این تصمیم عوض شود و ورود، 
استفاده، به کار گیری و فروش این موبایل ممنوع است.

یا  شدن  رجیستر  پاییز  ابتدای  از  تقریبا  است؛  گفتنی 
اما  داشت.  قرار  ابهام  از  هاله ای  در   ۱۴ آیفون  نشدن 
که  کرده اند  اعلام  به صراحت  ابتدا  مسئولان  نهایت  در 
واردات تجاری این موبایل ممنوع است و بعد از مدتی 
رویه  از  آن  از  بعد  مدل های  و   ۱۴ آیفون  واردات  هم 
قیمت  شد  باعث  تصمیم  این  شد.  ممنوع  نیز  مسافری 
آیفون ۱۳ به دلیل داشتن رجیستری و گارانتی از آیفون 
۱۴ قاچاق گران تر شده و عده ای هم ترجیح می دهند با 
و  کنند  استفاده  موجود  تکنولوژی  آخرین  از  کمتر  پول 
قیمت سیم  ارزان  موبایل  از یک  استفاده  با  آن  کنار  در 
کارت خود را فعال کنند و با جدیدترین مدل آیفون به 
اینترنت یک موبایل ارزان متصل شوند و کارهای خود 
را پیش ببرند.  البته همچنان عده ای به تغییر این شرایط 
امیدوار بودند و حتی برخی مغازه داران با وعده رجیستر 
می کردند،  عرضه  خریداران  به  را  آن  موبایل  این  شدن 
ممنوعیت  نیست  قرار  که  شد  مشخص  نهایت  در  اما 
اواخر شهریور  برداشته شود.  بالا  به   ۱۴ آیفون  واردات 
بالا  ارزبری  همراه،  تلفن  واردکنندگان  انجمن  دبیر  ماه 
مهم ترین  جمله  از  را  تحریم ها  به  نسبت  متقابل  عمل  و 
برای ممنوعیت واردات  دلایلی عنوان کرد که مسئولان 
آیفون ۱۴ به بالا مطرح کرده اند و گفت که به این ترتیب 
پیدا  کاهش  شدت  به  آیفون  ارزبری  و  واردات  میزان 
کرده، چرا که عملا از آیفون ۱۴ به بعد ثبت سفارش و 
از آن هم  قبل  و   ۱۳ نخواهد شد و مدل های  رجیستری 
با  دیگر تقاضای چندانی ندارد. مدتی بعد، ستاد مبارزه 

قاچاق کالا و ارز هم این موضوع را تایید کرد.
ارز  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  ستاد  سخنگوی  همچنین 
اخیرا اعلام کرده که پیرو ابلاغیه ستاد مبارزه با قاچاق 
آوری  جمع  فرایند  ماه  مهر  دوم  هفته  از  ارز  و  کالا 
گوشی های آیفون قاچاق ۱۴ و ۱۵  از بازار آغاز شده و 

این روند ادامه دارد.

کارنامهصادراتفولاددرنیمهنخست
امسال؛۳.8تا۱80درصدرشد

نخست  ماهه  شش  در  فولادی ها  صادرات  آمار،  طبق 
امسال نسبت سال گذشته، رشد ۳.۸ درصدی تا ۱۸۰.۱ 
بیشترین  اساس  این  بر  است؛  کرده  تجربه  را  درصدی 
حجم صادراتی متعلق به شمش فولاد و بیشترین درصد 
 ۱۸۰.۱ رشد  با  آهن اسفنجی  به  متعلق  صادرات  رشد 
ارائه شده توسط  درصدی بود. بر اساس جدول آماری 
شش  عملکرد  از  ایران  فولاد  تولیدکنندگان  انجمن 
تا  سال  ابتدای  از  صادرات،  امر  در  فولادسازان  ماهه 
در  گرفته  صورت  تولید  از  بخشی  ماه،  شهریور  پایان 
زنجیره آهن و فولاد تولیدی ایران، صادر شده و بخش 
صرف  و  تزریق  کشور  داخل  بازار  به  آن  توجه  قابل 
تن  میلیون  هفت  بر  بالغ  است.از  شده  داخلی  مصارف 
فولاد  شمش  به  متعلق  حجم  بیشترین  صادراتی  فولاد 
ثبت  تن  میلیون   ۳.۵ بر  بالغ  که  است  میانی(  )فولاد 
صادرات  میزان  به  نسبت  درصدی   ۲۵.۶ رشد  و  شده 
بیشترین رشد  اما  آن در مدت مشابه سال گذشته دارد؛ 
صادارت در مقایسه آماری این دو بازه )شش ماهه اول 
 ۱۸۰.۱ با درصد  اسفنجی  ۱۴۰۲( مختص آهن  ۱۴۰۱ و 
درصد است.طبق آمار، در مجموع شش ماهه امسال، از 
شده،  تولید  فولادی  تن شمش  هزار   ۴۲۲ و  میلیون   ۱۵
بیشترین  که  آن صادر شده  تن  هزار   ۶۹۰ و  میلیون  سه 
از  بیش  درصد   ۲۵.۶ و  فولادی هاست  صادراتی  حجم 
است  گذشته  سال  نخست  نیمه  در  آن  صادرات  میزان 
شمش  تن  هزار   ۹۳۷ و  میلیون  دو  مدت،  آن  ظرف  که 
یک  آن،  از  بود.پس  شده  صادر  میانی(  )فولاد  فولاد 
نیمه  طی  فولادی  محصولات  تن  هزار   ۵۳۸ و  میلیون 
 ۱۱۲ و  میلیون   ۱۱ )از  شده  صادر  جاری  سال  نخست 
هزار   ۴۲۳ و  میلیون  یک  به  نسبت  که  تولیدی(  هزارتن 
۱۴۰۱ حدود هشت  ابتدایی  ماهه  تن صادرات در شش 
درصد بیشتر است.ظرف شش ماهه امسال شش میلیون و 
۳۵۷ هزار تن مقاطع طویل فولادی تولید شده که بالغ بر 
یک میلیون و ۳۰۰ هزار تن آن صادر شده است. حجم 
امسال  نخست  نیمه  در  فولادی  طویل  مقاطع  صادراتی 
در  شده  صادر  تن  هزار   ۲۵۹ و  میلیون  یک  به  نسبت 
مدت مشابه سال گذشته ۳.۸ درصد افزایش یافته است.

۵66هزارخانوادهبدونمسکنپشتدربستهبانکها
۶۵ درصد از متقاضیان واجد شرایط طرح نهضت ملی مسکن 
که آورده اولیه خود را واریز کرده اند، موفق به دریافت وام 

نشده اند.
 براساس اطلاعات طرح های حمایتی ساخت مسکن با زمین 
با  متقاضی  هزار   ۷۸۰ و  میلیون  یک  تاکنون  ساله   ۹۹ اجاره 
موفقیت نتایج تأیید شرایط را پشت سر گذاشته اند و به بانک 
بانک  به  شده  معرفی  متقاضی  میلیون   ۱.۷ شده اند.از  معرفی 
شرایط  واجد  متقاضیان  از  درصد   ۴۴ معادل  نفر  هزار   ۷۸۰
حساب بانکی خود را برای دریافت تسهیلات ساخت مسکن 
 ۳۳ معادل  متقاضی  هزار   ۶۰۲ تعداد  این  از  افتتاح کرده اند. 

آورده  تومان  میلیون   ۴۰ از  بیش  شرایط  واجدان  از  درصد 
اولیه خود را به حساب بانک واریز کردند. 

به استناد این اطلاعات تنها ۲۱۰ هزار متقاضی معادل ۱۱.۷ 
شده  منعقد  بانکی  قرارداد  دارای  شرایط  واجدان  از  درصد 
هستند و ۳۶ هزار متقاضی نیز توسط نظام بانکی در مسکن 

شهرها از سوی بانک ردصلاحیت شده اند. 
براساس این اطلاعات ۶۵ درصد از متقاضیان واجد شرایطی 
که در بانک افتتاح حساب کرده و بیش از ۴۰ میلیون تومان 
تزریق کرده اند هنوز  به طرح ساخت مسکن  را  آورده خود 
 ۵۶۶ همچنین  نشده اند.  بانکی  تسهیلات  دریافت  به  موفق 

هزار واحد طرح حمایتی به صورت اجاره ۹۹ ساله در صف 
انتظار بانک ها قرار دارد.

*وزارتاقتصادواممسکنراپیگیریکند
در این راستا مهراداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی عنوان 
کند،  پیگیری  تا  است  این  اقتصاد  وزارت  از  ما  توقع  کرد: 
بانک ها به وظیفه قانونی خودشان در عملیات بزرگ مسکن 
 ۴ ماده  براساس  فارس،  گزارش  کنند.به  عمل  کشور  سازی 
است سالانه  مؤظف  بانکی  نظام  مسکن،  تولید  قانون جهش 
مسکن  به ساخت  را  پرداختی خود  تسهیلات  از  درصد   ۲۰

اختصاص دهد.
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استان هااستان ها

۶۱ درصد جمعیت استان 
اردبیل زیرپوشش بیمه 

سلامت هستند

مدیرکل بیمه سلامت استان اردبیل گفت: در حال حاضر 
۶۱ درصد از مجموع جمعیت این استان زیرپوشش بیمه 
سلامت بوده و از انواع خدمات بهداشتی و درمانی این 

بیمه بهره می برند.
دکتر وحید سیدخلیل اللهی در نشست با فرماندار خلخال 
اردبیل  استان  جمعیت  از  نفر  هزار   ۷۶۹ اینکه  بیان  با 
اول  دهک  پنج  افزود:  هستند،  سلامت  بیمه  زیرپوشش 
درآمدی جامعه در صورت نداشتن بیمه درمانی سلامت 

به صورت رایگان بیمه می شوند.
وی اظهار کرد: بیش از ۹۵ درصد مطب ها و موسسات 
تشخیص درمانی در مرکز و مناطق مختلف استان قرارداد 
بیمه های سلامت استان را دارا  بیمار زیرپوشش  پذیرش 

هستند.
دکتر خلیل اللهی با بیان اینکه سال گذشته ۶ هزار و ۸۰۰ 
میلیارد ریال برای درمان بیمه شدگان بیمه سلامت هزینه 
شده است ، افزود: در یک سال گذشته یک هزار و ۵۰ 
در  خانواده  پزشک  و  روستایی  بیمه  برای  ریال  میلیارد 

استان هزینه شد.
مدیرکل بیمه سلامت استان اردبیل اضافه کرد: با پرداخت 
بیمه سلامت ، هزینه داروخانه ها به  ارز ترجیحی توسط 
به  ماهانه  استان  سلامت  بیمه  و  یافته  افزایش  برابر  پنج 
داروخانه های  به  ریال  میلیارد   ۲۵۰ حدود  میانگین  طور 

فعال در پرداخت می کند.
پیوند   ، دیالیزی  بیماران  هزینه های  گفت:  همچنین  وی 
 ۱۰۰ صورت  به  اس  ام  و  تالاسمی   ، هموفیلی   ، کلیه 
در  و  بوده  اردبیل  استان  سلامت  بیمه  عهده  به  درصد 
سال گذشته برای تامین هزینه یک هزار و ۵۴۶ نفر از این 

بیماران ۴۹۰ میلیارد ریال هزینه شد.
بیماران  صندوق  تشکیل  با   : گفت  سیدخلیل اللهی  دکتر 
پنج  گذشته  سال  ماه  آبان  در  صعب العلاج  و  خاص 
خاص  بیماری  نوع   ۱۰۷ جمع  به  خاص  بیماری  نوع 
خاص  بیمار   ۳۵۰ و  هزار  هفت  و  یافت  افزایش  قبلی 
کاهش  و  ویژه  خدمات  دریافت  برای  صعب العلاج  و 
بیمه  الکترونیکی  سامانه  در  بیماری  درمانی  هزینه های 

سلامت نشان دار شدند.
تهیه  هزینه های  از  درصد   ۹۷ تا   ۹۵ اینکه  بیان  با  وی 
آموزش  و  بهداشت درمان  تایید وزارت  مورد  داروهای 
عالی برای بیماران سرطانی توسط بیمه سلامت پرداخت 
می شود، اضافه کرد: علاوه بر این هزینه های چهار هزار 
و ۲۰۰ توانخواه و معلول در استان جهت اخذ خدمات 
ویژه توانبخشی نشان دار شده و هزینه های آن توسط بیمه 

سلامت پرداخت می شود.
دکتر سیدخلیل اللهی همچنین گفت: در سال گذشته ۱۰۰ 
نشان دار شده  نابارور   ۲۰۰ ۲ هزار و  برای  ریال  میلیارد 
استان  سلامت  بیمه  توسط  جمعیت  جوانی  قانون  طبق 

پرداخت شد.

چرخ اشتغالزایی زنجان در دولت 
سیزدهم بر روی دور تند

تداوم نهضت احیای واحدهای صنعتی فارس؛ برگشتن۷۱۲ واحد به مدار تولید
۲۶واحد  مشکل  رفع  و  بررسی  با  فارس  اقتصادی  متولیان   
حمایت  واحدهای  تعداد  شدند  موفق  هفته  این  در  تولیدی 

شده از ابتدای سال تاکنون را به ۷۱۲ واحد برسانند.
برای  سیزدهم  دولت  سیاست های  مهمترین  از  یکی 
مشکلات  از  گره ای  بازکردن  و  اقتصادی  بنگاه های  احیای 
تولیدکنندگان و صنعتگران، برگزاری مستمر کارگروه تسهیل 

و رفع موانع تولید در استان های مختلف کشور است.
در  تسهیل  ستاد  کارگروه  مستمر  برگزاری 

دولت سیزدهم
از  تعدادی  مسائل  معمولًا  نشست ها  این  در 
واحدهای تولیدی و صنعتی در هر استان بررسی 
تقسیط  تسهیلات،  امهال  هدف  با  تصمیماتی  و 
منظور  به  مالیاتی  معافیت  و  بانکی  بدهی های 
به  همچنین  می شود،  اتخاذ  تولید  موانع  رفع 
منظور اخذ مصوبات لازم در سطوح ملی، برخی 
تولید کشور  به ستاد تسهیل و رفع موانع  موارد 
ارجاع داده خواهد شد و مکاتبات لازم صورت 
کارگروه  این  به  مربوط  های  می گیرد.نشست 
به  سه شنبه  روزهای  در  هفته  هر  نیز  فارس  در 
ریاست استاندار و دبیری اداره کل صنعت، معدن 
و تجارت استان و با هدف تسریع در رسیدگی به 
کسب  رونق  و  توسعه  سرمایه گذاران،  مشکلات 
می شود. تشکیل  اشتغالزایی  افزایش  و  کارها  و 

در  مستمر  صورت  به  نشست ها  این  برگزاری 
دنبال  به  قابل توجهی  نتایج  گذشته  ۲سال  طول 
امور  هماهنگی  معاون  که  گونه ای  به  داشته 
مهرماه  وزیر کشور  منطقه ای  توسعه  و  اقتصادی 

سال جاری اعلام کرد: دولت سیزدهم توانست بیش از هفت 
هزار واحد صنعتی راکد را با گره گشایی در مشکلات آنها به 

مدار تولید بازگرداند.  
این در حالیست که برای سال جاری یکی از هدف گذاری 
اساسی دولت آن است که از محل تبصره ۱۸ سال ۱۴۰۱ که 
دیر ابلاغ شد و همچنین از محل تبصره ۱۸ سال ۱۴۰۲ که 
در مرحله ابلاغ است نسبت به ۲ سال گذشته با افزایش ۲۵ 
درصدی، استان ها بتوانند واحدهای تولیدی راکد را به مدار 
بازگردانند.بنابراین تشکیل جلسات کارگروه تسهیل همچنان 
در اولویت متولیان حوزه اقتصاد در استان های مختلف قرار 

دارد.
مروری بر جلسات این کارگروه از ابتدای سال تاکنون

در نخستین جلسه کارگروه های تسهیل و رفع موانع تولید و 
احیای واحدهای تولیدی راکد استان فارس در سال جاری 
که ۱۵ فروردین ماه برگزار شد، مشکلات و چالش های پیش 
روی ۲۰ بنگاه اقتصادی بررسی و تصمیم های عملیاتی برای 
معدنی،  تولید آب  زمینه  در  بنگاه ها  این  اتخاذ شد،  آن  رفع 
گچ،  سرامیک،  و  کاشی  تولید  گوشتی،  فرآورده های  تولید 
و  بیان  شیرین  عصاره  کشاورزی،  ادوات  آهن،  گندله  تولید 
تجهیزات کشاورزی فعالیت داشتند و تقسیط بدهی و صدور 
مهمترین  تسهیلات  درخواست  و  زمین  تخصیص  مجوز 

مسایل مقابل روی فعالیت این واحدها بود.
همچنین در دومین جلسه این کارگروه که ۲۲ فروردین ماه 
باغ  زمینه  در  که  اقتصادی  بنگاه   ۲۴ مشکلات  شد،  برگزار 
خیاطی،  خودرو،  قطعات  بیان،  شیرین  عصاره  پودر  زیتون، 
و  می کردند  فعالیت  آلومینیوم  معمولی،  سیال  بتن  پلیمر، 
بدهی،  تقسیط  قطره ای،  آبیاری  یارانه  مانند  درخواست هایی 
التفاوت  مابه  تکلیف  تعیین  بدهی،  تکلیف  تعیین  تسهیلات، 
نرخ سوخت مهمترین مسایل آنها بود که مورد بررسی قرار 
انجام  آنان  مشکلات  رفع  برای  لازم  تصمیم گیری  و  گرفت 
شد.در سومین جلسه کارگروه های تسهیل و رفع موانع تولید 
و احیای واحدهای تولیدی راکد استان فارس نیز موانع ۵۳ 
بنگاه اقتصادی برداشته شد؛ این بنگاه های اقتصادی در زمینه 
خاتم  برق،  ترانس  تولید  نباتی،  روغن  بندی  بسته  و  تولید 
پلی  لوله های  طبی،  الکل  کنسرو،  فلزی  قوطی  تولید  کاری، 
می کردند  فعالیت  ترشیجات  و  رب گوجه  گلخانه،  اتیلن، 
و  آب  برق،  تأمین  سهام،  اقاله  همچون  درخواست هایی  و 
تکلیف  تعیین  تسهیلات،  تمدید  تسهیلات،  درخواست  گاز، 
و  ارشد  داشتند.مسئولان  بدهی  تکلیف  تعیین  و  تسهیلات 
 ۱۲ در  کارگروه  این  جلسه  چهارمین  در  استان  اقتصادی 
اقتصادی  بنگاه   ۳۷ درخواست های  جاری،  سال  اردیبهشت 
را بررسی و مصوبات راهگشایی برای رفع موانع پیش روی 
اقتصادی  بنگاه های  این  رساندند،  تصویب  به  بنگاه ها  این 
دارویی  صنعتی  )شهرک  خدمات  تخم مرغ،  تولید  زمینه  در 
سازه های  و  صنعتی  گازهای  مخابراتی،  تجهیزات  بیضا(، 
و  جعبه  انواع  دوجداره،  پنجره  و  درب  سبدسازی،  فلزی، 
محفظه پلاستیکی فعالیت داشتند و با مشکلاتی در خصوص 
بدهی  تکلیف  تعیین  کالا،  ترخیص  نیاز،  مورد  آب  تأمین 
جلسه  پنجمین  بودند.در  مواجه  تسهیلات  درخواست  و 
احیای واحدهای  و  تولید  موانع  رفع  تسهیل و  کارگروه های 
شد،  برگزار  ماه  اردیبهشت   ۱۹ که  نیز  استان  راکد  تولیدی 
و  گرفت  قرار  بررسی  مورد  اقتصادی  بنگاه   ۳۹ مسایل 
این  شد،  اتخاذ  آنها  مشکلات  رفع  برای  لازم  تصمیمات 
جایگاه  شریانی،  کاتتر  تولید  زمینه  در  اقتصادی  بنگاه های 
سوخت، فرآوری سیب زمینی، روغن موتور، سنگبری، تولید 
که  می کردند  فعالیت  ها  زمینه  دیگر  و  سنتی  لبنیات  انواع 
تسهیلات  درخواست  آب،  ارز،  تأمین  از جمله  مشکلاتی  با 
رو  پیش  موانع  رفع  برای  و  بودند  مواجه  تغییرکاربری  و 
از  گشایی  گره  برای  قانونی  راهکارهای  و  تصمیمات  آنها 

مشکلات اتخاذ شد.
که  کارگروه  این  ماه  اردیبهشت   ۲۷ جلسه  در  همچنین 
بنگاه   ۳۸ مشکلات  بود،  جاری  سال  در  جلسه  ششمین 
بنگاه   ۳۸ این جلسه موضوعات  در  اقتصادی رسیدگی شد، 

فرآورده های  گاوداری،  رزین،  تولید  زمینه  در  اقتصادی 
پلاستیکی  قطعات  استایرن،  پلی  ورق  نمک،  آماده،  گوشتی 
تزریقی و بادی و میلگرد بررسی و در خصوص رفع ایرادات 
وارده از سوی ادارات گمرک و استاندارد، تأمین برق مورد 
دریاچه  از  نمک  استفاده  مجوز  بدهی،  تکلیف  تعیین  نیاز، 
گیری  دیگر تصمیم  موارد  و  تسهیلات  و درخواست  مهارلو 
و  اجرایی  دستگاه های  به  اجرا  جهت  مربوطه  مصوبات  و 

بانک های عامل اعلام شد.هفتمین جلسه کارگروه های تسهیل 
استان  راکد  تولیدی  واحدهای  احیای  و  تولید  موانع  رفع  و 
و  برگزار  فارس  استاندار  ریاست  به   ۱۴۰۲ خرداد  دوم  هم 
مشکلات ۲۴ بنگاه اقتصادی استان در این نشست رفع شد، 
این بنگاه های اقتصادی در زمینه تولید چینی آلات بهداشتی، 
نوین  تولیدی  پلیمری و ظروف شیشه ای،  گاوداری، قطعات 
فعالیت  مصرف  کم  اسپیلت  و  کاری  خاتم  صنایع دستی، 
می کردند و با مشکلاتی در خصوص تعیین تکلیف بدهی و 
غیره مواجه بودند که تصمیمات راهگشا در این زمینه اتخاذ 
شد.هشتمین جلسه این کارگروه نیز هشتم خردادماه ۱۴۰۲ به 
این جلسه مسایل و  برگزار شد. در  ریاست استاندار فارس 
مشکلات ۳۱ بنگاه اقتصادی و تولیدی فعال در زمینه قطعات 
آماده،  نیمه  و  آماده  گوشتی  فرآورده های  پلیمری،  و  فلزی 
فرآوری سیب زمینی، تولید نمک، زغال، آجر، شن و ماسه، 
کارتن  و  کاغذ  نفتی،  فرآورده های  آهن،  و  گچ  آسفالت، 
دریافت  پیگیری  بدهی،  تکلیف  تعیبن  زمینه  در  و  مطرح 
تسهیلات، پیگیری مصویه قبلی درخصوص مجوز استفاده از 
نمک دریاچه مهارلو، تعیین تکلیف تأمین سوخت مورد نیاز، 
قبول سند محل اجرای طرح بعنوان وثیقه، اقاله تسهیلات و 
گرفته  تصمیمات  و  گرفت  قرار  بررسی  مورد  موارد،  سایر 

شده برای رفع مشکلات به دستگاه های مربوط ابلاغ شد.
ماه  خرداد   ۱۶ سه شنبه  که  کارگروه  این  جلسه  نهمین  در 
و  بحث  مورد  اقتصادی  بنگاه   ۳۵ مشکلات  شد،  برگزار 
مشکلات  و  مسایل  نیز  جلسه  این  در  گرفت.  قرار  بررسی 
این بنگاه های اقتصادی و تولیدی در زمینه تولید رب گوجه 
پیمانکاری،  خدمات،  شوریجات،  و  ترشیجات  و  فرنگی 
تکلیف  تعیین  هدف  با  جراحی  تیغ  و  کارتن  و  کاغذ  تولید 
بدهی، پاسخ استعلام و اقاله مورد بررسی قرار گرفت و در 
دستگاه های  به  و  اتخاذ  لازم  تصمیمات  و  مصوبات  نهایت 
کارگروه  این  جلسه  دهمین  در  شد.همچنین  ابلاغ  ذیربط 
بنگاه   ۳۶ مشکلات  و  مسایل  شد،  برگزار  خردادماه   ۲۳ که 
روغن  وشکر،  قند  زمینه  در  فعالیت  تولیدی  و  اقتصادی 
برش  و  تولید آهک  گاوداری،  خوراکی، کاشی و سرامیک، 
انواع سنگ بررسی و در خصوص موضوعاتی همچون تعیبن 
تکلیف بدهی، صدور مفاصا حساب، تامین برق و درخواست 
خرداد   ۳۰ شد.سه شنبه  اتخاذ  راهگشا  تصمیمات  تسهیلات، 
نیز یازدهمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید  ماه 
برگزار و مشکلات ۲۷ بنگاه اقتصادی مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت. در این جلسه مشکلات این بنگاه ها اقتصادی و 
تولیدی فعال در زمینه تجهیزات مخابراتی، روغن خوراکی، 
کاغذ، قند، آبگرمکن ایستاده، آب معدنی، دستکش جراحی، 
سرامیک  و  کاشی  تولید  طرح  پلیمری،  و  فلزی  قطعات 
تکلیف  تعیین  در خصوص  و  بررسی  میلگرد  کربن،  هیدرو 
بدهی، تعیین تکلیف سهام، اعلام مانده بدهی، تعیین تکلیف 
بدهی،  مانده  تقسیط  و  انشعاب  نصب  نیاز،  مورد  تسهیلات 
اقدامات در جهت واگذاری به هیات حمایت از صنایع، رفع 
تصمیمات  تسهیلات  درخواست  و  زمین  واگذاری  پلمب، 
اقتصادی  های  بنگاه  روی  پیش  از  موانع  و  اتخاذ  لازم 
برداشته شد.در دوازدهمین جلسه این کارگروه که به ریاست 
سیدمهدی خادمی سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
بنگاه   ۳۲ مشکلات  و  مسایل  شد،  برگزار  فارس  استانداری 
کامپوزیت  ورق های  زمینه  در  فعالیت  تولیدی  و  اقتصادی 
و  الکل  نان،  انواع  صنعتی  دقیق  ابزار  قطعات  آلومینیومی 
انواع محصولات صنعتی تمامی گروهای صنعتی مطرح و در 
خرید  تسهیلات  درخواست  بدهی،  تکلیف  تعیین  خصوص 
تعیین  خصوص  در  کمیته  تعیین  کار،  پایان  دریافت  دین، 
در  بازرگانی  اتاق  گزارش  و  واحد سم زدایی غلات  قابلیت 
خصوص مشکل قبوض جدید برق و درخواست تسهیلات، 

بحث و گفت و گو و تصمیمات لازم اتخاذ شد.
تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  کارگروه  نیز  تیرماه   ۱۳ سه شنبه 
ریاست  به  راکد  واحدهای  سازی  فعال  و  احیا  کارگروه  و 
محمدهادی ایمانیه استاندار فارس در استانداری برگزار شد 
و در این جلسه که سیزدهمین جلسه کارگروه از ابتدای سال 

۱۴۰۲ تاکنون محسوب می شد، مسایل و مشکلات ۲۵ بنگاه 
اقتصادی در زمینه هیدرو کربن سبک و سنگین، گندله سازی، 
خصوص  در  و  مطرح  ماسک  و  گاز  باند،  دامداری، 
موضوعاتی همچون مهلت رفع تعهد ارزی، درخواست زمین 
برای پست برق، حق النظاره چاه آب و درخواست تسهیلات 

چاره اندیشی شد.
و  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  کارگروه  جلسه  چهاردهمین 
کارگروه احیا و فعال سازی واحدهای راکد فارس 
ریاست  به  تیرماه   ۲۰ سه شنبه  نیز  جاری  سال  در 
رضا  حمید  دبیری  استاندار،  ایمانیه  هادی  محمد 
و  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  مدیرکل  ایزدی 
قاضی  شهید  سالن  در  کارگروه  اعضای  حضور  با 
و  مسایل  جلسه  این  در  و  شد  برگزار  استانداری 
تولید  زمینه  در  فعال  اقتصادی  بنگاه   ۲۰ مشکلات 
ظرفشویی،  سینک  آجرنسوز،  کشاورزی،  کود 
همچون  موضوعاتی  به  و  مطرح  لبنی  فرآورده های 
متروکه  از  جلوگیری  کالا،  ۹۰درصدی  ترخیص 
پیگیری  تسهیلات،  اعتباری  افزایش حد  کالا،  شدن 
موارد و موضوعات  بررسی  و  قبل  برخی مصوبات 
و  رسیدگی  ایران  دور  راه  مخابراتی  کارخانجات 
اتخاذ  آن ها  تولید  موانع  رفع  برای  لازم  تصمیمات 

شد.
موانع  رفع  و  تسهیل  کارگروه  جلسه  پانزدهمین 
تولید و کارگروه احیا و فعال سازی واحدهای راکد 
فارس هم سوم مردادماه برگزار شد و در این نشست 
مسایل ۱۸ بنگاه اقتصادی و واحد تولیدی و صنعتی 
در زمینه آب معدنی، کاشی و سرامیک، هیدرو کربن 
بدهی  تکلیف  تعیین  نیاز،  برق مورد  زمینه  و موضوعاتی در 
و غیره بررسی و تصمیم گیری لازم برای مانع زدایی از این 

واحدها صورت گرفت.
سه شنبه دهم مردادماه نیز شانزدهمین جلسه کارگروه تسهیل 
و رفع موانع تولید و کارگروه احیا و فعال سازی واحدهای 
راکد در سال جاری به ریاست محمدهادی ایمانیه استاندار 
و  معدن  صنعت،  مدیرکل  ایزدی  حمیدرضا  دبیری  فارس، 
قاضی  شهید  سالن  در  کارگروه  اعضای  و  استان  تجارت 
موضوعات  و  موارد  نشست  این  شد.در  برگزار  استانداری 
تعداد ۱۸ بنگاه اقتصادی و واحد تولیدی و صنعتی در زمینه 
پالت چوبی، گلخانه، طرح پرواربندی گوسفند، فرآورده های 
گوشتی و موضوعاتی در زمینه پیگیری تغییر کاربری زمین، 
درخواست تسهیلات، همچنین پیگیری و گزارش انجام برخی 
اعضای  حضور  با  و  مطرح  نشست  این  در  قبل  مصوبات 
راهکارهای  و  صادر  مصوبات  عامل  های  بانک  و  کارگروه 

عملیاتی و اجرایی اتخاذ شد.
در پانصد و سی و چهارمین نشست کارگروه تسهیل و رفع 
راکد  فعال سازی واحدهای  و  احیا  تولید و کارگروه  موانع 
سال  ابتدای  از  کارگروه  این  جلسه  هفدهمین  عنوان  به  که 
برای  اقتصادی  بنگاه   ۱۷ وضعیت  می رفت  شمار  به  تاکنون 
اخذ تسهیلات و رفع مشکلات مربوطه از جمله موضوعات 
گمرکی و مالیاتی بررسی و برای اقدامات و همکاری لازم از 
سوی دستگاه های اجرایی ذیربط تصمیمات لازم اتخاذ شد؛ 
لبنی،  فرآورده های  سبزی،  بسته بندی  زمینه  در  بنگاه ها  این 
قطعات خودرو و مواد شوینده فعالیت دارند که به مشکلات 
آنها پرداخته شد.در هجدهمین جلسه کارگروه هم بررسی و 
تصمیم گیری درباره مشکلات ۲۶بنگاه اقتصادی و طرح های 
انجام  فارس  تولید  موانع  رفع  کارگروه  در  سرمایه گذاری 
درخواست  برای  بنگاه ها  این  وضعیت  جلسه  این  در  شد، 
تسهیلات، تعیین تکلیف تسهیلات، ترخیص کالا، تأمین برق، 
تعیین نحوه محاسبه بیمه و پیگیری مصوبه قبلی مورد بررسی 
زمینه  در  جلسه  این  در  شده  مطرح  گرفت.بنگاه های  قرار 
شوریجات،  تجهیزات مخابراتی،  ساختمانی آلومینیومی،  نمای 
فشار  برق  تابلو  و  مرمریت  سنگ،  تولید  سرامیک،  و  کاشی 
ضعیف فعالیت دارند که با تصمیم گیری و ارائه راهکارهای 
بنگاه های  برای  موانع  رفع  موجبات  اعضا،  توسط  اجرایی 

اقتصادی، تولیدکنندگان و صنعتگران در فارس فراهم شد.
پانصد و سی و هشتمین نشست کارگروه تسهیل و رفع  در 
موانع تولید و کارگروه احیا و فعال سازی واحدهای راکد به 
عنوان نوزدهمین جلسه این کارگروه نیز موضوعات ۲۴بنگاه 
با  و  گرفت  قرار  بررسی  مورد  تولیدی  واحد  و  اقتصادی 
زمینه حل مسائل  اعضای کارگروه،  ارائه شده توسط  تدابیر 
این  تولید  به  بازگشت  و  موانع  حل  در  تسریع  یا  تسهیل  و 
واحدها فراهم و تصمیمات لازم برای رفع چالش آنها اتخاذ 
شد.بنگاه های اقتصادی و واحدهای تولیدی مطرح شده این 
نشست در زمینه فرآورده های لبنی، تولید قطعات الکترونیکی 
خودرو، کاشی و سرامیک، سیانیدسدیم، پنیر پیتزا، فلافل و 
در جلسه  نظر کارشناسان حاضر  با  که  دارند  فعالیت  ناگت 

برای مشکلات آنها گره گشایی شد.
و  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  کارگروه  چهلمین  و  پانصد  در 
کارگروه احیا و فعال سازی واحدهای راکد استان که بر خلاف 
موضوعات  شد،  برگزار  دوشنبه  روز  در  گذشته  هفته های 
۲۱بنگاه اقتصادی و واحد تولیدی رسیدگی و تصمیمات برای 

حل مشکلات واحدهای مذکور اتخاذ شد.
به  کارگروه  این  جلسه  بیستمین  عنوان  به  که  جلسه  این  در 
شمار می رود نمایندگی پخش، بسته بندی شور و ترشیجات، 
اورتان،  پلی  پانل،  ساندویچ  مارمالاد  و  مربا  انواع  بسته بندی 
پیمانکاری، پنیر پیتزا، فلافل، ناگت و مرغ ازجمله فعالیت و 

تولیدات بنگاه های اقتصادی و واحدهای تولیدی بود.
تکلیف  تعیین  و  شده  حریق  دچار  تولیدی  واحد  مشکلات 
بدهی، همچنین مسائل مالیاتی، درخواست تسهیلات، صدور 
این  مجوز و پاسخ استعلام و موضوعات زیست محیطی در 
جلسه مطرح که با نظر اعضاء جلسه بررسی و رفع موانع شد.

بودن نرخ  به لحاظ کم  استان زنجان در دولت سیزدهم   
بیکاری رتبه دوم را در کشور دارد و بر اساس آمارها و 
اعلام مسوولان نرخ بیکاری در زنجان با جمعیت بیش از 

یک میلیون و ۱۱۰ هزار نفر هم اکنون ۶.۷ درصد است.
 یکی از نیازهای اساسی برای امرار معاش، تشکیل خانواده 
و گذران زندگی افراد جامعه است بر همین اساس شغل 
مناسب در ابعاد بزرگتر نیز موجب چرخش چرخ اقتصاد، 
تامین رفاه عمومی و رشد و توسعه هر کشوری می شود.

اشتغال پایدار یکی از دغدغه های مهم و جدی سیاست 
گذاران، تصمیم گیران و تصمیم سازان همه کشورهاست 
چرا که پایین بودن نرخ اشتغال علاوه بر تبعات اقتصادی 
نامطلوب برای افراد جامعه موجب بروز انواع آسیب های 
و  بیکاران  برای  روانی  و  روحی  مشکلات  و  اجتماعی 
ناهنجاری  از  به تبع آن متاثر شدن جامعه  خانواده آنها و 
بودن  بالا  میان  مستقیمی  رابطه  و  شود  می  مختلف  های 

نرخ بیکاری و فقر با آسیب های اجتماعی وجود دارد.
از  استفاده  با  مختلف  طرق  به  دولتمردان  رو  همین  از 
نیمه  و  بخش خصوصی  دولتی،  های  بخش  های  ظرفیت 
های  فرصت  و  منابع  از  مندی  بهره  پی  در  خصوصی 
به  اشتغالزایی  افراد جامعه و  توانمند سازی  برای  موجود 

خصوص برای جوانان هستند.
آمارها نشان می دهد به هر میزان که نیروی کار آماده تر،  
با  توان  می  باشد  مهیاتر  لازم  زیرساختهای  و  توانمندتر 
مدیریت صحیح و اصولی نرخ اشتغال را در هر جامعه به 

فراخور نیازها در بخشهای مختلف بالا برد.
نرخ بیکاری در استان زنجان ۶.۷ درصد است

مسایل  عمده  از  یکی  اشتغال  ایجاد  نیز  زنجان  استان  در 
مورد توجه مسوولان در بخش های مختلف بوده است و 
با اقدامات و تلاش های انجام شده در این خصوص هم 
اکنون این استان به لحاظ کم بودن نرخ بیکاری رتبه دوم 

را در کشور دارد.
بر اساس آمارها و اعلام مسوولان، نرخ بیکاری در زنجان 
با جمعیت بیش از یک میلیون و ۱۱۰ هزار نفر هم اکنون 
۶.۷ درصد است به این معنی که از ۴۰۵ هزار و ۲۰۵ نفر 
نیروی کار زنجان،  هم اکنون ۳۷۸ هزار و ۲۰۱ نفر مشغول 
به کار هستند و ۲۷ هزار و چهار نفر جمعیت بیکار استان 

را تشکیل می دهند.
در  زنجان  استان  زنان  بالای  مشارکت  دیگر  سوی  از 
بازار کار موجب شده است هم اکنون بیش از ۴۸ درصد 

جمعیت در سن کار این استان شاغل باشند.
۴۰ مرکز کاریابی فیزیکی،  الکترونیکی و بین المللی 

در استان زنجان فعال است
مراکز کاریابی نیز به عنوان موسسه های تخصصی با ارایه 
مشاوره های لازم به کاریابان و معرفی فرصت های شغلی 
نرخ  کاهش  و  پایدار  اشتغال  ایجاد  در  آنها  به  موجود 
بیکاری نقش مفید و غیرقابل انکاری دارند بر همین اساس 
در حال حاضر ۳۱ مرکز کاریابی فیزیکی، هشت کاریابی 
المللی فعال است که در  الکترونیکی و یک کاریابی بین 
امر به کارگماری نیروی کار در کارگاه های مشمول قانون 

کار فعالیت می کنند.
در  کارآفرینی  کافه  یک  و  کارآفرینی  مرکز   ۲۳ همچنین 
استان مجوز دریافت کرده اند و در امر آموزش کارآفرینی 
و حمایت از کارآفرینان برتر و برگزاری جشنواره فعالیت 

دارند.
به گفته مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان، 
صدور مجوزهای موسسات مشاوره شغلی و کاریابی های 
داخلی در مدت ۱۰ روز انجام می شود و مراحل مرتبط با 

صدور مجوز، به صورت الکترونیکی است.
طیب جعفری به اطلاعات منتشر شده از سوی مرکز آمار 
ایران نیز اشاره کرد و افزود:  این استان در شاخص های 
بازار کار از جمله پایین بودن نرخ بیکاری، نرخ مشارکت 

اقتصادی و نسبت اشتغال رتبه برتر کشور را دارد.
دولت  سوی  از  شده  انجام  اقدامات  با  اینکه  بیان  با  وی 
سیزدهم در خصوص احیای واحدهای تولیدی و صنعتی 
راکد و حمایت های لازم از آنها از جمله اعطای مشوق و 
استان کاهشی  این  بیکاری در  نرخ  اشتغالزایی،   تسهیلات 

شده است.
راستای  در  ابلاغی  برنامه  اساس  بر  یادآورشد:  جعفری 
و  هزار   ۱۴ ایجاد  امسال  دولت،  اشتغالزایی  سیاست های 

۶۴۹ شغل در استان هدفگذاری شده است.
در  اشتغال  ایجاد  هدفگذاری  از  زنجان  سهم  افزود:  وی 
سال گذشته ۱۴ هزار و ۱۷۰ فرصت شغلی تعیین شده بود 
که بر اساس اعلام مسئولان بر پایه آمارهای ثبتی دستگاه 
میزان  به  هدفگذاری  این  رصد،  سامانه  در  اجرایی  های 

۱۱۶ درصد یعنی بیشتر از هدف تعریف شده محقق شد.
در  استان  در  گرفته  صورت  اقدامات  دیگر  از  جعفری 
سامانه  از  بهره برداری  را  اشتغالزایی  و  کارآفرینی  بخش 
جامع اشتغال اتباع خارجی به منظور ساماندهی آنها و نیز 
گفت:  و  کرد  عنوان  شغل  جستجوی  سامانه  از  رونمایی 
رونمایی از سامانه صدور مجوز کاریابی و مراکز مشاوره 
به منظور تسهیل در صدور مجوز کاریابی و مراکز مشاوره 
انجام شده در حوزه تسهیل  اقدامات  از دیگر  کارآفرینی 

اشتغال استان است.
روی  بر  سیزدهم  دولت  در  زنجان  اشتغالزایی  چرخ 

دور تند
 ۱۱.۸ استان  این  سال   ۳۵ تا   ۱۸ افراد  بیکاری  نرخ 

درصد است
بخش  به  مربوط  زنجان  استان  شاغلان  درصد   ۲۵.۴
کشاورزی، ۳۳.۶ درصد بخش صنعت و ۴۱ درصد مربوط 

به بخش خدمات است.
ریزی  برنامه  و  مدیریت  سازمان  اطلاعات  و  آمار  معاون 
زنجان  استان  مجموع شاغلان  از  اینکه  بیان  با  نیز  زنجان 
۳۱۸ هزار و ۸۶۴ نفر مربوط به بخش خصوصی و ۵۹ هزار 
و ۳۳۷ نفر مربوط به بخش دولتی و عمومی است، افزود:  
کشاورزی،  ۳۳.۶  بخش  در  استان  شاغلان  درصد   ۲۵.۴
درصد در بخش صنعت و ۴۱ درصد نیز در بخش خدمات 

مشغول به کار هستند.
ایرج امینی با بیان اینکه ۴۲۲ هزار و ۴۷۲ نفر از جمعیت 
در سن کار این استان در امور اقتصادی غیرفعال هستند، 
گفت: از این تعداد ۲۷۵ هزار و ۸۱ نفر خانه دار،  ۶۷ هزار 
و ۱۷۷ نفر دانش آموز،  ۵۲ هزار و ۳۳۵ نفر دارای درآمد 
بدون کار و ۲۷ هزار و ۸۷۹ نفر نیز شامل سایر گروه ها 
هستند.امینی یادآور شد: نرخ بیکاری افراد ۱۸ تا ۳۵ سال 

این استان ۱۱.۸ درصد است.
استاندار: وضعیت اشتغال استان مناسب است

را  استان  این  در  اشتغال  وضعیت  نیز  زنجان  استاندار 
و  رسمی  آمارهای  اساس  بر  گفت:   و  دانست  مناسبی 
اشتغال  بالای  نرخ  لحاظ  به  زنجان  شده  اعلام  کشوری 
دسته  خوب  استان های  ردیف  در  کار  سن  در  جمعیت 
بیکاری رتبه دوم  پایین بودن نرخ  بندی شده است و در 

را دارد.

گرگان  کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  رییس   
گلستان طی  از  کالا  به رشد ۳۷ درصدی صادرات  اشاره  با 
از  جاری  سال  در  کالا  دلار  میلیون   ۱۴۵ گفت:  سالجاری 
گمرکات استان راهی بازار کشورهای هدف از جمله آسیای 

میانه شده است.
 امیر یوسفی در نشست خبری افزود: تلاش می کنیم از ظرفیت  
بازار کشورهای همسایه به خصوص حاشیه دریای خزر برای 

توسعه اقتصادی گلستان بیشتر استفاده کنیم.
یوسفی خاطرنشان کرد: ترکمنستان ظرفیت بالایی برای توسعه 
اقتصادی گلستان دارد که تاکنون نتوانسته ایم از آن برای رونق 

استان استفاده کنیم.

گرگان  کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  رییس 
ویژه  به  با کشورهای همسایه  اقتصادی  روابط  تقویت  گفت: 
دریای  ظرفیت  از  استفاده  با  روسیه  و  قزاقستان  ترکمنستان، 

خزر، در ردیف برنامه های اصلی این اتاق قرار دارد.
صادرات کالا از گلستان ۳۷ درصد بیشتر شد

وی ادامه داد: سفر اخیر تجار و اعضای اتاق بازگانی به همراه 
خوبی  بسیار  دستاوردهای  ترکمنستان  به  گلستان  مسوولان 
داشت و از طرف این کشور همسایه هم با همراهی مواجه شد.

به گفته وی طی ۲ سال اخیر با تقویت دیپلماسی اقتصادی به 
اقتصادی  توسعه  سیزدهم،  دولت  راهبردی  طرح  یک  عنوان 
مرزی گلستان با کشورهای آسیای میانه در حال افزایش است.

صادرات کالا از گلستان ۳۷ درصد افزایش یافت

مصرف گاز مایع در کردستان
 ۲۶ درصد کاهش یافت

 

منطقه  نفتی  فرآورده های  پخش  ملی  شرکت  مدیر 
تن   ۱۵۰ و  هزار   ۱۰ امسال  اول  نیمه  گفت:  کردستان 
گاز مایع در استان توزیع شد که نسبت  به مدت مشابه 
نوکانی  جهانبخش  داشت.  کاهش  درصد   ۲۶ قبل  سال 
میزان  این  کرد:  اظهار  سنندج  در  خبرنگاران  جمع  در 
کاهش ناشی از اجرای طرح توزیع الکترونیک گازمایع، 
جدید  انشعابات  نصب  و  منطقه  این  کنترل  ونظارت 
بیش  اکنون  هم  افزود:  است.وی  استان  در  گازطبیعی 
در  استان  روستایی  سوز  سفید  نفت  خانوار  هزار   ۹ از 
طریق  از  نیز  آنها  نیاز  مورد  مایع  گاز  که  دارد  وجود 
هفت شرکت و نمایندگی  های آنها توزیع می شود.مدیر 
کردستان،  منطقه  نفتی  فرآورده های  پخش  ملی  شرکت 
عرضه  از  ،جلوگیری  واقعی  کنندگان  مصرف  شناسایی 
خارج از شبکه و فروش  گازمایع با قیمت مصوب را از 
عنوان  مایع  گاز  الکترونیک  توزیع  طرح  اجرای  مزایای 
کرد و  گفت: شهروندان و مصرف کنندگان بخش تولیدی 
جهت دریافت گازمایع باید  نسبت به ثبت  نام در سامانه 
http://newtejaratasan.     نفتی های  فرآوده  درخواست 

استفاده  خصوص  در  کنند.نوکانی  اقدام    niopdc.ir
تعدادی از شهروندان از گاز مایع بابت سوخت خودرو 
،  از طرح تخصیص گاز مایع به این خودروها خبر داد 
با  نیز  می توانند  خودروها  این  مالکان  کرد:  اضافه  و 
مراجعه به سایت    IRNGV.MIMT.GOV.IR  در طرح و 
 دریافت سوخت مورد نیاز و استفاده ایمن ثبت نام کنند.
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بهزادداداشزاده:
 بیرانوند ۱۰ درصد محبوبیتش

 را برگرداند

چالشمشترکِنمایندگانایراندرآسیا؛
رویای صدرنشینی و صعود مستقیم!

درگیریسروشوکنعانیراانکارنمیکنماما...

حرف های خطرناک یحیی و هشدار به درویش!
یحیی گل محمدی پس از صحبت درباره درگیری بین 
کنعانی و رفیعی اعلام کرد اگر اتفاقاتی در آینده برای 
تیم پرسپولیس رخ بدهد، مسئولیتش با او و بازیکنان 
به  هشدار  و  یحیی  خطرناک  بود.حرف های  نخواهد 
درویش!سرمربی پرسپولیس در یک نشست مطبوعاتی 
خود  همراه  را  تیمش  گلزن  که  حالی  در  و  طولانی 
مورد  در  عمدتا  که  خبرنگاران  سوالات  به  داشت، 

اتفاقات پیرامونی تیم پرسپولیس بود، پاسخ داد.
نکته مهمی که در صحبت های یحیی کاملا مشخص 
به  که  بود  مسائلی  طرح  و  باشگاه  از  او  گلایه  بود، 
که  گفت  او  آمد.  یحیی  زبان  به  زیرپوستی  صورت 
در تیم پرسپولیس مشکلاتی وجود دارد که اگر حل 
نشوند، می تواند اتحاد و همدلی بازیکنان را نیز تحت 

تاثیر قرار بدهد.
بین سروش و  سرمربی سرخپوشان همچنین درگیری 
این موضوع  تائید کرد و گفت که اگرچه  کنعانی را 
را انکار نمی کند اما مسئله چندان مهمی هم نبوده و 
نباید به آن پرداخته شود. او همچنین در مورد مسائل 
به خصوص  و  کنعانی و ورزشکاران  بین  آمده  پیش 
کشتی گیران از همه طرف ها خواست تا این حرف ها 

را تمام کنند.
صحبت های اولیه؟

بازی راحتی نبود و ما اول بازی متمرکز نبودیم و شروع خوبی 
و  موقعیت  ایجاد  برای  خوبی  آرامش  حتی  مقدار  یک  نداشتیم. 
دادن پاس هم نداشتیم. رفته رفته در شرایط فنی قرار گرفتیم و 
نیمه اول  به گل هم رسیدیم در  بازی کنیم و  توانستیم راحت تر 
که زمان خیلی خوبی بود. نیمه دوم هم فکر می کنم بازیکنان ما با 
تمرکز بیشتری وارد زمین شدند و با یک تفکر گلزنی و اینکه به 
تعداد گل هایمان اضافه کنیم. خیلی خوب بازی را کنترل کردند و 
به خواسته خودشان که زدن گل و بردن بازی و کسب سه امتیاز 

بود، رسیدند.
پنالتی بیرانوند؟

فکر می کنم نقطه عطف بازی بود که با هوش و درایت خودش 
توانست یک پنالتی و موقعیت مسلم گلزنی را از حریف بگیرد. 
لیگ  و  برتر  لیگ  در  که  روندی  این  امیدواریم  و  ممنونیم  او  از 

قهرمانان داریم را طی کنیم و شرایطمان را در جدول بهتر کنیم.
درگیری سروش و کنعانی؟

که  هست  مشکلات  یکسری  گفتم.  در صحبتهایم  کلا  من  ببینید 
فکر می کنم آرامش و تمرکز را از تیم ما گرفته و ریشه نبودن این 
آرامش را باید پیدا کنیم. مشخص است ولی در هر صورت این 
احترامی که تیم ما به آن احتیاج داشت و شرایطی که بعد از سه 
از  قبل  هم  اتفاقاتی  یک  بود.  نشده  مهیا  داشتند،  انتظار  قهرمانی 
بازی برای حسین ]کنعانی[ افتاد و فکر کنم تمرکز خوبی نداشت. 
ضمن اینکه سروش هم نیمه اول کارت زرد گرفته بود و ممکن 

بود نیمه دوم با گرفتن کارت زرد دوم به مشکل بخورد.
انکار نمی کنم که درگیری لفظی داشتند اما این موضوعات باید 
و  هستیم  و  بودیم  متحد  تیم  یک  همیشه  ما  شود.  حل  ریشه ای 
ممکن است در هر تیمی این اتفاقات بیفتد. انقدر شدید نبود که 
بخواهیم راجع به آن زیاد صحبت کنیم. هر دو از بازیکنان باتجربه 

و باکیفیت تیممان هستند و این مسائل ممکن است در هر تیمی 
وجود داشته باشد.

فسخ با پرسپولیس؟
شرایطی  در  و  می دهیم  انجام  را  کارمان  نیفتاده.  خاصی  اتفاق 
بازیهای فشرده  داریم.  پیش  را در  بازی های حساسی  هستیم که 
را در پیش داریم و با قدرت کارمان را ادامه می دهیم و این را 
کلی می گویم که اگر اتفاقات خاصی بخواهد در این تیم بیفتد، 
با تمام وجودمان  اما  بازیکنان نیست.  مسئولیتش برعهده کادر و 
کار می کنیم و علی رغم محدودیت ها فقط با قدرت برای شادی 

دل هواداران کار می کنیم و این کار را خواهیم کرد.
حضور هواداران؟

نکته خیلی خوبی اشاره کردید و من یادم رفت از هواداران تشکر 
برد را واقعا مدیون حضور هواداران هستیم، خصوصا  این  کنم. 
روی صحنه پنالتی. البته علی ]بیرانوند[ هم خیلی تمرکز داشت اما 
پنالتی را هواداران گرفتند و گل ها را هم هواداران  این  نظرم  به 
]صادقی[ زحمت کشید  آقا سعید  و  بود  قشنگی  البته گل  زدند. 
باید مراتب  از هواداران تشکر دارم و نمی دانم چگونه  اما واقعا 
ارادت و دوست داشتنم را به آنها برسانم اما از تک تک هواداران 
و خصوصا زنان که یک مقدار از زمین دور هستند و شایسته این 
هستند که بهترین جای ورزشگاه را به آنها بدهیم، تشکر می کنم. 
دوست نداریم هواداران خانم یک جای دور و پرت از ورزشگاه 
باشند و شایستگی این را دارند که نزدیک زمین و روی بهترین 

صندلی مستقر شوند.
بازی  در  او  اینکه  و  کنعانی  پیش  هفته  مجازی  اتفاقات 

رسانه ای رفت.
زد  در مصاحبه حرف هایی  نشد.  بازی  وارد  ]کنعانی[ که  حسین 
که اصلا نباید می زد و حرفهایی زد که اصلا واقعی نزد. به نظر 
ورزشکاران  سری  یک  کرد.  بزرگنمایی  ارقام  و  اعداد  مورد  در 
هم موضع گرفتند در این باره و من همینجا از آنها می خواهم که 

فضای ورزش را با صحبتهای خودمان خراب نکنیم. 
می دانم آنها هم واقعا برای مردم و کشورشان زحمت 
می کشند و حقشان است که بیشترین امکانات را در 
اختیار داشته باشند، منظورم همه ورزشکارانی است 
رنگی  مدال های  به  و  می کنند  تلاش  مردم  برای  که 
هم می رسند. هیچوقت نباید تبعیض بین ورزشکاران 
باشد و من هم موافق این موضوع هستم. در دنیای 
حرفه ای و کشورهایی که پیشرفته هستند، فرقی بین 
ندارد. حالا  قهرمان و یک شناگر وجود  یک دونده 
بحث فوتبالیست ها یک مقدار متفاوت است و همیشه 
از  که  استقبالی  به  باتوجه  که  هست  داستان ها  این 
فوتبال می شود در سراسر دنیا، دستمزد فوتبالیست ها 
اما همه کسانی که زحمت می کشند  متفاوت است. 

برای کشورشان باید به حق و حقوقشان برسند.
خروج از آزادی؟

این  بدبختی  تمام  ندارد.  وجود  اصلا  امکان  این 
ورزشگاه را ما دادیم و مصدوم دادیم. بازی النصر را 
اینجا باختیم و با ذوب آهن مساوی کردیم. آنهایی که 
از اینجا باید بروند، کسانی هستند که این ورزشگاه 
و  هستیم  پایتخت  تیم  ما  انداختند.  روز  این  به  را 
این تنها ورزشگاه پایتخت است که می تواند میزبان 
تازه  ندارد.  معنی  اصلا  هواداران  بدون  ما  تیم  باشد.  هواداران 
باشگاه  این زمین اصلا تحفه ای نیست که بخواهند منتش را سر 
پرسپولیس و استقلال بگذارند. این ورزشگاه احتیاج به رسیدگی 
خیلی بیشتر دارد. لیاقت پرسپولیس و استقلال این نیست که در 
این ورزشگاه بازی کنند و باید ورزشگاه مجهز بسازند اما حالا که 
ورزشگاه بهتر شده، می گویند باید بروید بیرون. نمی دانم چطور 
رویشان می شود که بگویند ما و استقلال از این ورزشگاه برویم 
بیرون. کسانی که باید بروند بیرون آنهایی هستند که ورزشگاه را 
به این روز انداختند. آنها به ما ضربه های زیادی زدند و اشکالی 

ندارد این ضرر را جبران کنند ما برویم.
تمدید قرارداد با پرسپولیس؟

ببینید شرایط کار کردن باید مهیا باشد و ما شرمنده مردم نشویم. 
می خواهد...  تیم  این  که  امکاناتی  و  نباشد  مهیا  شرایط  این  اگر 
شاید ما یکی از مدعیان اصلی قهرمانی در لیگ و حذفی باشیم و 
باید در آسیا آبروداری کنیم اما با این شرایط خیلی سخت است. 
نمی خواهم هیچوقت شرمنده هواداران باشم و دوست ندارم به این 
شرایط برسم. اگر شرایط برای ادامه کار در پرسپولیس مهیا باشد، 
آماده هستم اما در هر صورت برای همکاری و کارکردن احتیاج 

به امکانات خیلی بیشتری هست.
فشار مسابقات و درخواست از سازمان لیگ؟

باتجربه های  و  جوانان  ندارم.  مسابقات  فشردگی  از  ترسی  من 
موضوع  این  نگران  اصلا  که  گفتم  هم  بچه ها  به  و  دارم  خوب 
امکانات  از لحاظ ریکاوری و  این هستم که  نگران  نباشند. فقط 
کنند.  رسیدگی  موضوع  این  به  باید  باشگاه  بخوریم.  مشکل  به 
می کنند  کار  هواداران  دل  شادی  برای  وجود  تمام  با  بازیکنان 
که  باشد  طوری  شرایط  امیدوارم  و  هستند  بهترین ها  سزاوار  و 
فشار  این  بگذارند.  کار  روی  را  تمرکز  تمام  کادر  و  بازیکنان 
روی تیمهای آسیایی وجود دارد و شرایط خاص خودش را دارد.

ما در تاکسی اینترنتی کار کردیم و آمدیم قهرمان بازی های آسیایی 
شدیم اما یک تیم 50 نفره بدون اینکه هیچ مدالی کسب کند مجوز 
است؟ماجرای  عدالتی  چه  این  گرفت،  خودرو  واردات  میلیاردی 

باورنکردنی ستاره جدید ورزش ایران
حسین رسولی یکی از ورزشکاران اعزامی ایران به بازی های آسیایی 
پرتاب دیسک  به همراه احسان حدادی در رشته  بود که  هانگژو 
شرکت کرد و موفق شد بالاتر از حدادی مدال طلای این رشته را 
کسب کند و به پدیده رشته پرتاب دیسک تبدیل شود؛ آن هم در 
شرایطی که با خداحافظی احسان حدادی، این رشته نیاز به ظهور 
یک ستاره جوان داشت تا امیدهای ایران برای مدال آوری در این 

رشته حفظ شود.
آسیایی،  مسابقات  پایان  از  روز   ۱5 حدود  گذشت  از  پس  اما 
در  ایرانی  قهرمان  این  که  منتشر شد  از حسین رسولی  گفتگویی 
آن از عدم حمایت مسئولان صحبت کرده و گفت پیش از اعزام به 
مسابقات برای کسب درآمد با تاکسی اینترنتی مشغول به کار بود 
اما با این شرایط هم هیچکس برای تامین امکانات و شرایط لازم 

برای او وارد عمل نشد.
با حسین  بهانه ای شد تا گفتگویی  اتفاق عجیب و کم سابقه  این 
رسولی داشته باشیم و با او در خصوص کیفیت مسابقات آسیایی 
هانگژو و همچنین شرایطی که او پیش از مسابقات داشت، صحبت 

کنیم.
درباره سطح و کیفیت مسابقات آسیایی صحبت کن.

بود و  بالا  پرتاب دیسک  به سال های گذشته سطح  نسبت  امسال 
5-۶ ورزشکار بیش از ۶0 متر پرتاب کردند. مسابقه خیلی خوبی 
مسابقه  این  در  آقای حدادی  با  که  بود  افتخارم هم  باعث  و  بود 
شرکت کردم و خیلی خوشحالم که طلا و نقره برای ایران شد و 
مملکتم  برای  و  آوردم  ایران  برای  را خودم  مدال  خوشرنگ ترین 

پرچم داری کردم.
قبل از مسابقات فکر می کردی که مدال طلا را بگیری؟

من هر شب به این موضوع فکر می کردم که چطور روی سکو بروم. 
با توجه به رکوردهایی که در تمرین ها و مسابقات داخلی داشتم، 
مطمئن بودم که حتما مدال می گیرم ولی روی رنگ مدال مطمئن 

نبودم، چون مسابقه پر از اتفاق است.
حضور آقای حدادی فشار و استرسی به تو وارد نمی کرد؟

نه، من از این بابت نگران نبودم و حتی حضور ایشان انگیزه هم 
را  ایشان کار خودشان را می کردند و من هم کار خودم  می داد. 
فرقی  چندان  نقره،  من  و  می گرفتند  طلا  هم  ایشان  اگر  می کردم. 

نمی کرد و مهم این بود که طلا را برای ایران بیاوریم.
قبل از مسابقات دچار مصدومیت هم شده بودی. این موضوع 

چقدر روی کارت تاثیر داشت؟
و  دیدم  آسیب  سینه  ناحیه  از  کشور  قهرمانی  مسابقات  از  بعد 
نمی توانستم پرتاب کنم و درد زیادی داشتم. از طرفی نمی توانستم 
تعداد  و  وزنه های سبک تر  باید  آن صورت  در  کنم، چون  درمان 
بدنم کاسته می شد و  از سرعت  این شرایط  اما در  بالاتر می زدم 
و  نکردم  درمان  دلیل  همین  به  کنم.  پرتاب  خوب  نمی توانستم 
است  قرار  اگر  گفتم  کنم.  پرتاب  نمی توانستم  هم  مسابقه  روز  تا 
و  شود  مسابقه  روز  در  شود،  تشدید  یا  بیاید  پیش  آسیب دیدگی 
در این ۲0 روز پرتاب نکنم. این موضوع کمی نگرانم می کرد که 
شاید از لحاظ تکنیکی به هم بریزم و همینطور هم شد ولی بدنم 

خوب بود.
روز مسابقه تحت تاثیر مصدومیت قرار نگرفتی؟

سر مسابقه خیلی اذیت شدم. پرتاب دوم آزمایشی به بعد، دردم 
خیلی شدید شد و تحمل آن واقعا سخت بود. اگر آسیب نمی دیدم، 
مطمئن بودم که پرتاب بهتری می کردم. در پرتاب پنجم و ششم، 
حتی  که  داشتم  درد  قدری  به  و  کنم  پرتاب  نمی توانستم  اصلا 
نمی توانستم دیسک را در دستم بگیرم و انگشت هایم بی حس شده 
شد  باعث  دردش  که  کردم  را  ششم  پرتاب  حال  این  با  اما  بود 

چشم هایم سیاه شود و دیگر جایی را نبینم. کمی وسط دایره را نگاه 
کردم و خم شدم و بعد بیرون آمدم.

بعد از مسابقه شرایطت چطور شد؟
بعد از مسابقه که به هتل رفتم، دستم دیگر بالا نمی آمد و سر مسابقه 
هم بی حسی باعث شده بود که نتوانم تکانش بدهم. دردم خیلی 
زیاد بود و شب تا صبح از درد بیدار بودم. تا ده روز کمی درد 
و  شود  شروع  اردوها  منتظرم  و  ندارم  درد  دیگر  الان  اما  داشتم 

تمریناتم را شروع کنم.
این مصدومیت باعث نشد با استرس وارد مسابقه شوی؟

استرس نداشتم، چون مربی ام می گفت تو اگر یک دست هم نداشته 
باشی، مدال می گیری. در واقع از لحاظ بدنی و تکنیکی به سطحی 
رسیده بودم که استرسی نداشته باشم. البته کمی نگران بودم که اگر 

عضله پاره شود چه؟
قبل از مسابقات تا چه حد امکانات در اختیارت قرار گرفته 

بود؟
واقعا بسیار ضعیف بود. شرایط خیلی بدی داشتم و فکر می کنم 
هیچکس با این شرایط نمی تواند مدال بگیرد . من قبلا هم  مصاحبه 
کردم و نمی خواهم دوباره تکرار کنم اما شرایط واقعا بد بود و اینکه 
با آن شرایط مدال گرفتم، برایم نویدبخش است که با شرایط بهتر 

بتوانم مدال المپیک را بگیرم.
تاکسی  در  شب ها  و  می کردی  تمرین  صبح ها  بودی  گفته 

اینترنتی کار می کردی. چطور با این موضوع کنار آمدی؟
وقتی که هدفی داری، همه سختی ها را تحمل می کنی. من در این 
تمرین و  فقط  ماه  ده  این  مربی ام که می گفت در  به خاطر  مدت 
تحمل کن و وارد حاشیه نشو، فقط تمرینم را ادامه دادم. مربی ام 
می گفت بعد از مدال شرایطت بهتر می شود اما اینطور نشد. واقعا 

مسئولان ورزش استان، انگیزه را در من کشتند.
پاداشی برای مدال طلای تو در نظر گرفته نشد؟

من واقعا نمی دانم ارزش مدال طلای بازی ها ۳0 میلیون تومان است 
که استان یک حواله ۳0 میلیون تومانی به من نشان داد که هنوز بعد 

از ۱5-۲0 روز همان را هم واریز نکرده اند.
اینکه موضوع که نمی توانستی صد درصد تمرکزت را روی 

ورزش بگذاری، چقدر روی کارت تاثیر گذاشت؟
خیلی تاثیر منفی گذاشت. من تا یک جایی زورم می رسید و الان 
دیگر با این شرایط نمی توانم ادامه بدهم و انگیزه ای هم ندارم. به 
این فکر می کنم من مدال گرفتم اما اصلا برای کسی مهم نیست 
و هیچ تغییری ایجاد نشد. الان به فرض من مدال المپیک را هم 
بگیرم و پرچم کشورم را بالا ببرم اما برگردم و ببینم یک حواله ۴0 
میلیونی دادند و عکس گرفتند و آن را هم پرداخت نکردند. در حال 
حاضر منتظرم که شرایط ایده آلی برای من فراهم کنند و ارزش مدال 

بازی های آسیایی من را بدانند که با انگیزه ادامه بدهم.
هیچوقت با خودت فکر نکردی با این شرایط بهتر است این 

رشته را رها کنی؟
دقیقا همینطور بود. من هر شب به فکر خداحافظی بودم. هر شبی که 
می توانستم بخوابم، از شدت خستگی خوابم نمی برد و فکر می کردم 
چه کاری است؟ خداحافظی کنم. اما مربی ام مدام با من صحبت 
می کرد و می گفت تحمل کن. من واقعا تحمل کردم؛ از ۸ صبح تا 

۱۲ بدنسازی می کردم و از ساعت ۴ تا ۸ هم تمرین می کردم. پس 
از آن یک شام بی کیفیت می خوردم و بیرون می رفتم تا یک شب با 
ماشین کار می کردم. یک خانه برمی گشتم و از خستگی نمی توانستم 
نماینده شهرتان صحبت کرده اند؛  با  گفتند  به من  بخوابم. یک بار 
نماینده ها  و  رفتم  اراک  به  تهران  از  من  می کند.  کمکت  برو  بیا 
عکس هایشان را گرفتند و من ماشینم واشر سرسیلندر زد و ۱5-۱0 
میلیون ضرر کردم و برگشتم اما هیچ چیز هم ندادند. فقط عکس 
گرفتند و کمک نکردند و ضرر هم زدند اما با همین شرایط ادامه 

دادیم.
پاداش  خصوص  در  جنجالی  یک  اخیر  روزهای  در  اتفاقا 

فوتبالیست ها و سایر ورزشکاران ایجاد شده است.
واقعا ناراحت کننده است که یک تیم ۴0-50 نفره اعزام می شود و 
هیچ مدالی هم کسب نمی کند و حرفی برای گفتن ندارد اما ببینید 
چه قراردادها و جوایزی برایشان در نظر گرفته می شود و به آنها 
مجوز خودرو می دهند. شرایط زندگی فوتبالیست ها واقعا فرق دارد، 
در صورتی که در ورزش های انفرادی ورزشکاران به نان شب شان 
هم محتاج هستند و فقط از لباس و خوراک و همه چیز می زنند و 
با استعدادی که دارند، مسیر را طی می کنند و مدال می گیرند اما با 

مدال هم شرایط یک فوتبالیست را ندارند و این خیلی بد است.
ایران  را دارند که در  این گلایه  ایرانی  معمولا ورزشکاران 
همه حمایت ها از فوتبال صورت می گیرد اما در مسابقات از 

سایر رشته ها انتظار مدال آوری هست.
ما در بازی های آسیایی هانگژو تنها ۱۳ مدال طلا آوردیم و قطعا 
باید یک حمایت ویژه ای صورت بگیرد تا کسانی هم که نقره و برنز 
بیاورند که برای مدال طلا تلاش  گرفتند، این انگیزه را به دست 
کنند. در حال حاضر وزارت برای مدال طلا ۹00 میلیون تومان در 
نظر گرفته و نمی دانیم کی پرداخت می کنند و زمانی که پرداخت 
می کنند، اصلا ارزش ۹00 میلیون تومان فعلی را دارد؟ از طرفی 
فوتبال چه  در  که  می بینید  و  نیست  پولی  هم  تومان  میلیون   ۹00
ارقامی ردوبدل می شود. من امسال با گل گهر سیرجان قرارداد بستم 
امتیازی چهار میلیون تومان و اگر در سه مرحله لیگ اول شوم، در  
مجموع ۱۲0 میلیون تومان  می شود. ۱۲0 میلیون تومان قرارداد یک 
سال من بوده اما یک فوتبالیست حداقل ۲5 میلیارد قرارداد می بندد.

سطح مسابقات پرتاب دیسک در ایران در چه حد است؟
شرایط دوومیدانی طوری شده که ادامه دادن در این رشته خیلی 
به  را  خودشان  نمی توانند  بسیاری  دلیل  همین  به  و  است  سخت 
سطح بالا برسانند. در پرتاب دیسک من و آقای حدادی بودیم و 
رقابت خیلی خوبی داشتیم اما شخص دیگری نیست و فاصله ها 
زیاد است. برای مثال در لیگ آخر من با وجود آسیبی که داشتم و 
سرما هم خورده بودم، در مسابقات حاضر شدم و یک پرتاب کردم 
با همان  نگاه کردم و دیدم  نتیجه را  بعد  و برگشتم؛ چند ساعت 
یک پرتاب با اختلاف 5-۶ متر اول شدم. این موضوع سطح پایین 

مسابقات کشور را نشان می دهد.
چه شد که پرتاب دیسک را انتخاب کردی؟

من اصلا نمی دانستم پرتاب دیسک چیست تا زمانی که در سال 
۲0۱۲ لندن پرتاب آقای حدادی را دیدم و به این رشته علاقمند 
شدم. فکر می کردم رشته راحتی است اما وقتی شروع کردم فهمیدم 
چقدر سخت است. تصورم این بود که این رشته از ورزش های 
تیمی ساده تر است اما وقتی شروع کردن فهمیدم باید قدرت یک 
وزنه بردار المپیکی و سرعت یک دونده المپیکی و بهترین تکنیک 
را داشته باشی و در عین حال که خیلی قوی هستی، باید بدنت 
نرم باشد که بتوانی خوب پرتاب کنی. واقعا داستان عجیبی بود. 
علاقمند شدم و در مدرسه گفتند مسابقه دوومیدانی هست و من 
با وجود اینکه نمی دانستم چطور است، قبول کردم در رشته پرتاب 
دیسک شرکت کنم. همان سال در مدارس اول شدم و آرام آرام به 
تهران آمدم و یک سال با آقا هادی ]سپهرزاد[ کار کردم و قهرمان 

جوانان آسیا شدم و همینطور پیش آمدم.

طلایتاریخیآسیاازپشتفرمانتاکسیاینترنتی؛

ماجرای باورنکردنی ستاره جدید ورزش ایران

با توجه به قانون صعود تیم های سرگروه به مرحله حذفی و 
انتخاب بهترین تیم های دوم، نمایندگان ایران برای صعود به 

دور بعدی رقابت ها کار سختی را در پیش دارند.
لیگ  گروهی  مرحله  رفت  دور   ،۳۶0 فوتبال  گزارش  به 
قهرمانان آسیا برای نمایندگان ایران با ثبت نتایجی متفاوت به 
پایان کار خود رسید؛ به طوری که سپاهان در ازبکستان برابر 
اولمالیق به پیروزی دست پیدا کرد و پرسپولیس در تهران 
از سد استقلال تاجیکستان گذشت اما نساجی نتوانست در 
خانه حریف برتری خود را حفظ کند و با پذیرش کامبک، 
یک  و  برد   ۲ ثبت  با  تا  خورد  یک شکست  بر   ۲ نتیجه  با 
شکست، هفته سوم لیگ قهرمانان آسیا برای نمایندگان ایران 

به پایان برسد.
سپاهان با برد ۳ بر یکی که مقابل اولمالیق ازبکستان به دست 
جایگاه  در  را  خود  رقابت ها  سوم  گروه  جدول  در  آورد، 
حریف  برابر  شکست  پذیرش  با  نساجی  داد.  قرار  دوم 
باقی  سوم  موقعیت  در  چهارم  گروه  جدول  در  ازبکستانی 
ماند و پرسپولیس هم با شکست دادن استقلال تاجیکستان 
توانست جایگاه خود در رتبه دوم گروه پنجم را مستحکم 
کند. بازخوانی کارنامه نمایندگان ایران نشان می دهد که در 
قامت  در  را  کار خود  نتوانستند  هیچ کدام  رفت  دور  پایان 
مسیر  در  می تواند  مسئله  همین  و  ببرند  پایان  به  سرگروه 
رسیدن آن ها به دور حذفی دردسرساز شود. براساس قوانین، 
5 تیم سرگروه به همراه ۳ تیم برتر دوم در منطقه غرب آسیا 

می توانند به مرحله حذفی راه پیدا کنند.
سپاهانی ها و حریف قلدری به نام الاتحاد

پایان  رفت  دور  در  کارشان  رسماً  هنوز  البته  طلایی پوشان 
نپذیرفته و آن ها چشم انتظار تعیین سرنوشت دیدار با الاتحاد 
سرنوشت  درباره  ضدونقیضی  شایعات  هستند.  عربستان 
این مسابقه وجود دارد و اگر کمیته انضباطی کنفدراسیون 
عربستانی  حریف  انضباطی  پیروزی  به  رأی  آسیا،  فوتبال 
بدهد، شانس سپاهانی ها برای رسیدن به صدر جدول گروه 
در صورت  اما  برسد  حداقل  به  برگشت  دور  در  می تواند 
تکرار برگزاری مسابقه، شاگردان ژوزه مورایس این فرصت 
را دارند تا با کسب امتیاز از الاتحاد خود را به صدر جدول 
گروه شان نزدیک کنند و حتی در صورت شکست دادن این 

تیم، صدرنشین گروه سوم شوند.
الاتحاد البته یکی از ۳ تیم بدون گل خورده در فصل جدید 
برای  مورایس  ژوزه  شاگردان  و  است  آسیا  قهرمانان  لیگ 
در  را  دشواری  کار  خود  عربستانی  حریف  دادن  شکست 
پیش دارند. فعلًا با توجه به مسابقات برگزار شده، سپاهان 
ندارد  آسیا  غرب  منطقه  در  دوم  برتر  تیم   ۳ بین  در  جایی 
امتیاز، در جایگاه چهارم در بین تیم های دوم  با ۴  و آن ها 
هستند و آنچه مشخص است اینکه سرنوشت نماینده ایران 
کاملًا به رأی کمیته انضباطی )AFC( بستگی دارد و دیدار 
با الاتحاد می تواند حکم مرگ وزندگی را برای طلایی پوشان 

داشته باشد.
نساجی برای صعود به معجزه نیاز دارد

شاگردان مهدی رحمتی کار خود در دور رفت لیگ قهرمانان 
در  و  آغاز کردند  هند  بمبئی سیتی  برابر  پیروزی  با  را  آسیا 
اما در  به پایان بردند  قامت تیم صدرنشین هفته نخست را 
دو بازی بعدی آن ها نتوانستند موقعیت خود در صدر جدول 
گروه چهارم را حفظ کنند و دو شکست پیاپی برابر تیم های 
تا شرایط  باعث شد  ازبکستان  نوفباخور  الهلال عربستان و 
علیه نساجی تغییر کند و آ ن ها از جایگاه نخست جدول به 
رتبه سوم سقوط کردند و حالا برای رسیدن به دور حذفی 

کار بسیار دشواری را در پیش دارند.
برگشت  دور  در  خود  اول  بازی  بتواند  اگر  حتی  نساجی 
مقابل نوفباخور را هم در تهران با پیروزی به پایان برساند، 
نمی تواند خود را به رتبه دوم جدول برساند؛ چرا که نماینده 
ایران در حال حاضر ۳ امتیاز دارد و تیم های الهلال عربستان 
و نوفباخور ازبکستان 7 امتیازی هستند! با توجه به شرایط 
نظر  به  برگشت،  دور  در  دشوار  دیدار   ۳ و  آمده  به وجود 
کنار  بمبئی سیتی در  و  نوفباخور  دادن  می رسد که شکست 
شاگردان  رسیدن  راه  تنها  می تواند  الهلال  از  امتیاز  کسب 
رحمتی به مرحله حذفی باشد که کسب 7 امتیاز از ۳ مسابقه 
پیش رو، ماموریتی دشوار برای نساجی به شمار می رود و به 
نظر می رسد که آن ها برای رسیدن به دور حذفی نیازمند یک 

معجزه بزرگ هستند.
پرسپولیس با بیشترین شانس در مسیر صعود

لیگ  جدید  فصل  در  را  خود  کار  چند  هر  سرخ پوشان 
عربستان  النصر  مقابل  گله   ۲ شکست  با  آسیا  قهرمانان 
آغاز کردند اما ۳ امتیاز ارزشمند کسب شده در قطر برابر 
الدحیل، شرایط را به سود پرسپولیسی ها تغییر کرد و بعد از 
یحیی گل محمدی  الدحیل، شاگردان  برابر  مهم  پیروزی  آن 
شب گذشته توانستند برابر استقلال تاجیکستان به برد برسند 
تا ۶ امتیاز از ۹ امتیاز ممکن را در دور رفت مرحله گروهی 
به دست آورند؛ آن هم در شرایطی که الدحیل قطر و استقلال 
و  کردند  دور رفت کسب  در  را  امتیاز  تاجیکستان حداقل 
در آن سو، النصر عربستان توانست ۹ امتیاز کامل را به دست 

آورد.
پرسپولیسی ها با توجه به اتفاقات رقم خورده در دور رفت 
مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا، حالا با ۶ امتیاز در جایگاه 
عملکرد  مقایسه  دارند.  حضور  رقابت ها  پنجم  گروه  دوم 
شاگردان یحیی گل محمدی با سایر تیم های دوم حاضر در 
منطقه غرب آسیا حکایت از آن دارد که تا پایان دور رفت 
مرحله گروهی، پرسپولیسی ها توانسته اند خود را در بین ۳ 
تیم برتر دوم جای بدهند و اگر شاگردان گل محمدی بتوانند 
مطمئنا  کنند،  حفظ  برگشت  دور  در  را  خود  خوب  روند 
می توانند راهی دور حذفی شوند. پرسپولیس در اولین گام 
برود  تاجیکستان  استقلال  مصاف  به  باید  برگشت  دور  از 
که تکرار نتیجه دور رفت می تواند سرخ پوشان پایتخت را 
توجه  با  بدهد.  قرار  به مرحله حذفی  در یک قدمی رسیدن 
به عملکرد فنی النصر عربستان، شاگردان گل محمدی برای 
باید  و  دارند  خود  مقابل  در  را  دشواری  مسیر  سرگروهی 
دید آیا آن ها می توانند شگفتی سازی کنند و بالاتر از حریف 
عربستانی کار خود را در مرحله گروهی به پایان ببرند و یا 
در قامت یک مدعی به عنوان یکی از ۳ تیم برتر دوم به دور 

حذفی راه پیدا می کنند.

پیشکسوت پرسپولیس گفت: ما استقلال تاجیکستان را بردیم 
اما توقعمان از پرسپولیس بیشتر است، چرا یحیی گل محمدی 

با وجود این همه بازیکن اینقدر دیر تعویض می کند؟
گفتگو  در  پرسپولیس  تیم  اسبق  بازیکن  داداش زاده  بهزاد 
استقلال  مقابل  تیم  این  پیروزی  درباره  ورزشی،  خبر  با 
این ها  از  بیشتر  پرسپولیس  از  ما  داشت:  اظهار  تاجیکستان 
توقع داریم. هنوز هم جای سوال است که چرا با وجود این 

همه بازیکن تعویض ها اینقدر دیر صورت می گیرد.
وی افزود: عجیب است که گولسیانی با این فوتبال به روز 
و مطلوب این همه وقت روی نیمکت بود. چرا از اول فصل 
او را بازی نمی دادید؟ چرا این فوروارد سوئدی اینقدر کم 
بازی می کند؟ بازیکنی که هر بار به محوطه جریمه نزدیک 
آقای  کند.  بازی  اینقدر کم  نباید  بوی گل می دهد  می شود 
گل محمدی باید در این باره جوابگو باشد و به مردم پاسخ 

بدهد.
بازیکن سال های گذشته پرسپولیس در ادامه این صحبت ها 
از  پیش  پرسپولیس  باشگاه  مدیرعامل  اقدامات  به  اشاره ای 
دیدار مقابل النصر عربستان کرده و گفت: تیمی که الدحیل 
را در قطر شکست می دهد و استقلال تاجیکستان را به این 
به  ما  نباخت،  النصر  به  می کند  گیر  زمین  تهران  در  شکل 

درویش باختیم.
حریف  به  اول  بازی  در  اگر  پرسپولیس  کرد:  اضافه  وی 
بودن  فکر  کوته  و  اقدامات  خاطر  به  باخت  عربستانی 
را  رفتن ها  پیشواز  و  اقدامات  آن  نمی شد  بود.  مدیرعاملش 
فراموش  را  پرسپولیس  طوری  درویش  آقای  ندهند؟  انجام 
کرده بود که انگار تیمش النصر است و پرسپولیس تیم مهمان 

است.
بهزاد داداش زاده: بیرانوند ۱0 درصد محبوبیتش را برگرداند/ 
اینهاست/  از  بیش  پرسپولیس  از  ما  توقع  آقای گل محمدی 

ثابت شد که پرسپولیس به درویش باخت نه النصر
داداش زاده تاکید کرد: کاش درویش به جای خریدن فرش 
5 میلیاردی و هدیه دادن به رونالدو پولش را بین بچه های 
تیم پخش می کرد تا دست بازیکنان پرسپولیس در این شرایط 
یا  دیوان حافظ  اهدای یک  با  نباشد! می شد  حساس خالی 
یک هدیه فرهنگی از رونالدو تقدیر کرد اما آقای درویش 
شرایطی ایجاد کرد که تیم پرسپولیس در بازی اول به النصر 

باخت. تیمی که می توانست النصر را هم شکست بدهد.
فوتبالیست اسبق پرسپولیس درباره شروع مسابقه با استقلال 
تاجیکستان گفت: ما در ابتدای بازی تحت فشار تیم استقلال 
تاجیکستان بودیم که خب طبیعی هم بود. آنها آمده بودند 
تا در دقایق ابتدایی گل بزنند و عقب بنشینند تا دفاع کنند 
اما بیرانوند کاری کرد که توانست ۱0 درصد دل طرفداران 
پرسپولیس را به دست بیاورد. او بعد از اقداماتی که برای 
هواداران  چشم  از  را  خودش  داد  انجام  استقلال  به  رفتن 

انداخته بود.
تنه  یک  که  است  بازیکنی  بیرانوند  کرد:  تاکید  داداش زاده 
چنین  کند.  قهرمان  آسیا  و  لیگ  در  را  پرسپولیس  می تواند 
بازیکنی نباید این چنین با دل هواداران بازی کند. او با پنالتی 
که گرفت پرسپولیس را در بازی نگه داشت و تا حدی دل 

هواداران را به دست آورد.
برد  این  با  کرد:  خاطرنشان  پایان  در  سرخ ها  پیشکسوت 
به  مشخص می شود اگر پرسپولیس خودش تیم خودش را 
حاشیه نبرد هیچکس نمی تواند پرسپولیس را از مسیری که 
در پیش گرفته منحرف یا سرعتش را کم کند. اتفاقاتی که 
در داخل باشگاه می افتد بیشتر از اتفاقات بیرونی باعث کُند 
خودش  پرسپولیس  اگر  می شود.  پرسپولیس  حرکت  شدن 
باشد و کسی کاری به کارش نداشته باشد همه را شکست 

می دهد.

در حالی که پیش از این مدیرعامل باشگاه استقلال میزبانی 
اما  بود  اعلام کرده  را مشروط  از حریفان در جزیره کیش 
به نظر می رسد انتقال دیدارهای آبی پوشان به این جزیره 

قطعی باشد.
باشگاه استقلال تهران ۲۶ مهر راهی  علی خطیر مدیرعامل 
از  نکونام  جواد  دستیاران  با  همراه  تا  شد  کیش  جزیره 
امکانات استادیوم آنجا برای میزبانی بازی های استقلال در 

ادامه رقابت های لیگ برتر بازدید کند.
مدیرعامل و دستیاران نکونام در حالی از ورزشگاه المپیک 
کیش دیدن کردند که سرمربی آبی پوشان با وجود اعتراض 
مخالف  همچنان  تهران  آزادی  ورزشگاه  نامناسب  چمن  به 
رفتن این تیم از پایتخت برای ادامه رقابت های فصل است.

نکونام در نشست های خبری خود روی این موضوع تاکید 
از  استقلال خارج  »نمی شود که فقط  داشت و عنوان کرد: 
تهران میزبانی کند«! این در حالی است که به نظر می رسد 
مقدمات لازم برای خروج استقلال از تهران انجام شده است.

با  در گفت وگو  فوتبال کیش  هیأت  رئیس  پازوکی  محمود 
خبرنگار مهر در خصوص میزبانی استقلال در کیش اظهار 
داشت: هفته گذشته مسئولان باشگاه استقلال به کیش آمدند 
و از تمام امکانات ورزشگاه المپیک بازدید کردند. پس از 
بازدید رضایت خود را به هیأت فوتبال کیش اعلام کردند. 
ورزشگاه  این  از  هم  لیگ  سازمان  مسئولان  میان  این  در 
بازدید خواهند کرد تا پس از تأیید، سایر کارهای میزبانی 

استقلال در کیش پیگیری شود.
با او صحبت  وی افزود: پس از بازدید مدیرعامل استقلال 
کردم. خطیر رضایت کامل خود از این ورزشگاه را اعلام 
با آلومینیوم در تهران خواهیم بود  کرد و گفت ما تا بازی 
اما بعد از آن حدود ۱0 تا ۱5 روز رقابتی در لیگ نخواهیم 
در  میزبانی  برای  لازم  کارهای  فرصت  این  در  که  داشت 

کیش را از طریق مسئولان تهران پیگیری می کنیم.
لیگ فوتبال  نگاه سازمان  رئیس هیأت فوتبال کیش درباره 
به این موضوع تصریح کرد: با بهاروند رئیس سازمان لیگ 
هم که صحبت کردم استقبال و ابراز خوشحالی کردند. قرار 
است پایان هفته جاری نمایندگان سازمان لیگ برای بررسی 
ورزشگاه المپیک به کیش بیایند و نظر نهایی خود را اعلام 
کنند. هرچند کم و کاستی های جزئی هم مانند آبخوری و 
محل ورودی برای تماشاگران وجود دارد اما تمام اقدامات 
را انجام داده ایم که هر چه زودتر این مشکلات هم برطرف 
ورزشگاه  شرایط  کرد:  نشان  خاطر  پایان  در  شود.پازوکی 
بسیاری  و  دارد  قرار  خود  زمان  بهترین  در  کیش  المپیک 
زمان  در  تا  کردند  نگاری  نامه  هم  برتری  لیگ  تیم های  از 
تعطیلی لیگ اردوهای خود را در این ورزشگاه برگزار کنند. 
ما آمادگی کامل برای میزبانی بازی های خانگی استقلال را 

داریم و منتظر تصمیم سازمان لیگ فوتبال هستیم.

جزیرهدرانتظارآبیها؛
آخرین وضعیت انتقال بازیهای 

استقلال به کیش
مشروطنزدیکبهقطعی



هشدار رهبر انقلاب به دولتهای مسلمان: 

آمریکا شریک جرم قطعی جنایات رژیم صهیونیستی در غزه است
چین: 

آمریکا برهم زننده صلح و ثبات است

رییس پژوهشکده شورای نگهبان مطرح کرد

استقبال اعضای شورای نگهبان از گزارشات 
پژوهشکده کارشناسی 

رئیس فراکسیون کارگری مجلس :

تلاش می کنیم همسان سازی حقوق بازنشستگان به نسبت 
تورم و سبد معیشت صورت گیرد 

کنگره  اعضای  دیدار  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
بزرگداشت شهدای استان لرستان گفتند: در قضیه فلسطین، 
این  در  است.  جنایت کاران  قطعی  جرم  شریک  آمریکا 
جنایات، دست آمریکا تا مرفق در خون مظلومان و کودکان 
ایرنا،  گزارش  به  است.  آلوده  و  شده  داخل  بیماران،  و 
 ۶۵۵۵ بزرگداشت  ملی  کنگره  برگزاری  دست اندرکاران 
شهید لرستان و جمعی از خانواده های شهید این استان صبح 
کردند. دیدار  اسلامی  انقلاب  رهبر  با  )چهارشنبه(  امروز 

در  اینکه  بیان  با  دیدار  این  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
جنایت کاران  قطعی  جرم  شریک  آمریکا  فلسطین،  قضیه 
است، تصریح کردند: در این جنایات، دست آمریکا تا مرفق 
در خون مظلومان و کودکان و بیماران، داخل شده و آلوده 
است. در واقع آمریکا است که دارد جنایت غزه را مدیریت 
که  می کنید  مشاهده  شما  اینکه  افزودند:  کند.ایشان  می 
رئیس جمهور آمریکا و روسای کشورهای ظالم و شرور مثل 

انگلیس و فرانسه و آلمان، پی در پی خودشان را ]به اراضی 
رژیم  می بینند  چون  چیست؟  برای  می رسانند،  اشغالی[ 
تا  می رسانند  را  خودشان  می شود؛  نابود  دارد  صهیونیستی 
از نابودی جلوگیری کنند.رهبر معظم انقلاب اسلامی تاکید 
نابودی، رژیم غاصب را تهدید نمی کرد،  کردند: اگر خطر 
این اشرار عالم خودشان را محتاج نمی دیدند که مرتب و 

پشت سر هم، اظهار همبستگی کنند.
بی دفاع  مردم  از  را  انتقامش  صهیونیستی،  رژیم 

می گیرد 
ایشان گفتند: این موضوع نشان می دهد که ضربه ]حماس[، 
رژیم  است؛  بوده  تعیین کننده ای  و  محکم  بسیار  ضربه 
ضربه خورده و زخم خورده و از پا افتاده ی صهیونیستی که 
نگه  پا  سر  کذایی،  تسلیحات  و  بمب ها  با  زور  به  دارند 
می دارند، چون زورش به رزمندگان نرسید و نخواهد رسید، 

انتقامش را از مردم بی دفاع فلسطین می گیرد.

حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: رزمندگان، همچنان آماده 
اقدام هستند و حفظ کننده روحیه و انگیزه و توان اقدام در 

این مدت بوده اند و بعد هم خواهند بود.
نشان  خاطر  مسلمان،  دولت های  مخاطب قراردادن  با  ایشان 
را  قافیه  قضیه  این  در  نباید  مسلمان  دولت های  کردند: 
برخی  و  آمریکا  غلطی  یک  چون  که  نکنند  خیال  و  ببازند 
را  وطن  و  خانه  از  مدافعین  و  می کنند  غربی  کشورهای 
تروریست می نامند، آن ها هم بخواهند همان را تکرار کنند.

دولت های مسلمان، حرف غربی ها را تکرار نکنند
و  مسلمان  دولت های  افزودند:  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
آن ها)غربی ها(  حرف  که  باشند  مراقب  سیاسی  سخنگویان 
را تکرار نکنند و بدانند که در این قضیه و قضایای بعدی، 

قطعا فلسطین پیروز خواهد بود.
و  خانه  از  که  کسی  افزودند:  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
تروریست  آیا  می کند،  دفاع  دشمن  مقابل  در  خود  میهن 
که  است  ظالمی  و  جعلی  دولت  آن  تروریست،  است؟ 
کردند:  اضافه  ایشان  است.  کرده  غصب  را  او  خانه 
غاصب  رژیم  دنیای  و  است  فلسطین  دنیای  آینده،  دنیای 
صهیونیستی نیست.ایشان تصریح کردند: این ظلم و جنایت 
و فاجعه آفرینی که می کنند، بیهوده است و به اذن الله تعالی، 

به جایی نخواهد رسید.  
ضربه  که  می شود  معلوم  بیشتر  می گذرد،  چه  هر 

رزمندگان فلسطینی قابل ترمیم نیست 
مظلومیت  به  اشاره  با  ادامه  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
قضیه  سو،  یک  از  غزه،  قضیه  گفتند:  غزه  مردم  اقتدار  و 
مظلومیت و از یک سو، قضیه اقتدار است. مردم غزه، واقعا 
رژیم  و  خون خوار  ددمنش،  دشمن  این  و  هستند  مظلوم 
در  نمی شناسد؛  جنایت  برای  حدی  غاصب،  و  تروریستی 
به  اشاره  با  می کند.ایشان  شهید  را  نفر  هزار  بمباران،  یک 
دو  مظلومیت،  این  کنار  در  اما  فرمودند:  غزه  مردم  اقتدار 
نقطه مهم وجود دارد؛ یک نقطه، صبوری و توکل این مردم 

است. این مردم، صبوری به خرج دادند.
 در کنار این، نقطه مهم دیگر این است که ضربه ای که در 
حمله رزمندگان فلسطینی به رژیم غاصب وارد شد، ضربه ی 
رژیم  این  به  ضربه ای،  چنین  تاکنون  و  است  کننده  تعیین 
وارد نشده است و قابل ترمیم هم نیست و هر چه می گذرد، 

بیشتر معلوم می شود که قابل ترمیم نیست.  

درباره  آمریکا  دفاع  وزارت  گزارش  یک  به  پاسخ  در  چین 
تقویت ارتشش، واشنگتن را »بزرگترین مختل کننده صلح و 

ثبات منطقه ای« خواند. 
به گزارش ایسنا، پنتاگون توسط کنگره آمریکا ملزم شده که 
سالانه گزارشی در سنجش توانمندی های نظامی چین که به 
ادعای دولت آمریکا، تهدید اصلی علیه واشنگتن در منطقه 
حساب  به  اصلی  بلندمدت  امنیتی  چالش  و  آسیا-اقیانوسیه 

می آید، ارائه کند.
به نوشته خبرگزاری »آسوشیتدپرس«، وزارت دفاع چین در 
ارتش  درباره  پنتاگون  جدید  گزارش  به  پاسخ  در  بیانیه ای 
اقدامات  از  و  خوانده  غلط  را  گزارش  این  یافته های  چین، 
و  اوکراین  و  رژیم صهیونیستی  از  در حمایت  آمریکا  خود 
برنامه های ارتش آمریکا برای گسترش تاسیساتش در سراسر 

جهان انتقاد کرد.
»آمریکا  کرد:  اظهار  دفاع چین  وزارت  کیان، سخنگوی  وو 
مهمات دارای اورانیوم ضعیف شده و بمب های خوشه ای را 
برای اوکراین فرستاده، گروه های رزمی ناوهای هواپیمابرش 
را به مدیترانه اعزام کرده و به اسرائیل تسلیحات و مهمات 
این  بشارتی است که  به اصطلاح  این همان  آیا  داده است. 

مدافع حقوق بشر دارد به منطقه ارائه می کند؟!«
گذشته  سال  گزارش  همچون  همچنین  پنتاگون  گزارش  این 
این وزارتخانه درباره چین، درباره گسترش سریع سلاح های 
داد.  هشدار  ارتشش  کلی  تقویت  با  هم راستا  چین  هسته ای 
برابر  چهار  تقریبا  مسیر  در  پکن  بود،  داده  هشدار  پنتاگون 
به  آن  رساندن  و  خود  هسته ای  کلاهک های  تعداد  کردن 

۱۵۰۰ تا سال ۲۰۳۵ است.
پنجشنبه  قرار است روز  امور خارجه چین  وانگ یی، وزیر 
رئیس جمهور چین و جو  آنکه شی جینپینگ،  از  قبل  کمی 
بایدن، همتای آمریکایی او در ماه نوامبر نشست داشته باشند، 
سال  از  چین  و  آمریکا  روابط  کند.  سفر  متحده  ایالات  به 

۲۰۱۸ بر سر مسائل مختلف ابتدا بر سر اختلافات تجاری و 
بعدا بر سر همه گیری بیماری، اقدامات پکن در سین کیانگ 

و مساله تایوان تیره شده است.
پنتاگون همچنین در گزارش خود بیان داشت، چین در حال 
جزیره  علیه  اقتصادی  و  دیپلماتیک  نظامی،  فشار  افزایش 
تایوان است. چین در پاسخ خود به گزارش پنتاگون موضوع 

تایوان را نیز مطرح کرد.
و  بوده  استانهای خود  از  یکی  عنوان  به  تایوان  چین مدعی 
در سالهای اخیر بیش از پیش این ادعای خود را به صورت 
سر  بر  چین  و  آمریکا  اختلافات  است.  کرده  مطرح  علنی 
تایپه  از  واشنگتن  پشتیبانی های  افزایش  با  ویژه  به  تایوان 
آنها  روابط  در  آفرین  تنش  عوامل  اصلی ترین  از  یکی  به 
به  را  تسلیحات  دلار  میلیاردها  آمریکا  است.  شده  تبدیل 
تایوان فروخته و دولت این جزیره ادعا می کند که هدف از 

دریافت این تسلیحات، بازدارندگی و دفاع شخصی است.
آمریکا  از  »ما  کرد:  اظهار  چین  دفاع  وزارت  سخنگوی 
گونه  هر  و  بهانه  گونه  هر  از  استفاده  از  دست  می خواهیم 
تسلیح  و  تایوان  با  خود  نظامی  روابط  تقویت  برای  شیوه 

غیرقانونی این جزیره به هر صورت بردارد.«

رییس پژوهشکده شورای نگهبان گفت: بحث های کارشناسی 
حقوق  مباحث  ترویج  و  آموزش  هدف  با  پژوهشکده  در 

عمومی و قانون اساسی است.  
پژوهشکده شورای  فعالیت های  درباره  عباسعلی کدخدایی 
ایده  از  یکی  نگهبان  شورای  پژوهشکده  گفت:  نگهبان 
اعضای  با   ۷۰ دهه  در  رهبری  معظم  مقام  که  بود  هایی 
برای  تحقیقاتی  مرکز  یک  که  کردند  مطرح  نگهبان  شورای 
بررسی های علمی داشته باشد و بتواند کمکی برای اعضای 
ریاست  به  مرکز  این    ۷۹ سال  در  باشد.  نگهبان  شورای 
نوپا  که  زمان  آن  گرفت.  شکل  شاهرودی  الله  آیت  مرحوم 
تدریج  به  ولی  داشت  کمتری  افراد  و  کمتر  امکانات  بود 
جذب  لحاظ  از  هم  و  جوان  نیروهای  جذب  لحاظ  از  هم 
ظرفیت هایی که داشت، توسعه های خوبی را پیدا کرد. در 
سال های ۹۱  و ۹۰ بنده  از وزارت علوم درخواست کردم 
که یک موافقتنامه برای پژوهشکده به جای مرکز به ما بدهند 
زیرا محققان جوانی جذب ما شده بودند و لازم بود این کار 
وزارت  از  قطعی  و  اصولی  موافقت  هم  نهایتا  شود.  انجام 
علوم گرفتیم و در قالب پژوهشکده رسمی فعالیت می کنیم.

*وظیفه اصلی پژوهشکده شورای نگهبان ارایه نظرات 
مشورتی به اعضای شوراست

کدخدایی ادامه داد: حدود ۴۰ نفر از پژوهشگران جوان که 
متخصص در حقوق عمومی هستند، در مقاطع مختلف ارشد 
وزارت  ما ضوابط  طبیعتا  و  دارند  همکاری  ما  با  دکتری  یا 
علوم را رعایت می کنیم و جذب اعضای هیات علمی هم 
داریم. وظیفه اصلی این پژوهشکده ارایه نظرات مشورتی به 
اعضای محترم شورای نگهبان است و عملا کار ما این است 
که در بخش کارشناسی، مصوبات را  زمانی که در مجلس 
زمانی  و  کنیم  می  بررسی  پای مجلس  به  پای  است؛  مطرح 
را  لازم  بررسی  نهایی  مصوبه  به  نسبت  شد،  نهایی  که  هم 

انجام می دهیم. به  دلیل اینکه زمان ما برای بررسی مصوبات 
محدود و دو تا ۱۰ روز است، ناچاریم در این زمان بررسی 
و  دولت  نمایندگان  مجلس،  از  بیرونی  کارشناسان  و  کنیم 
دستگاه های دولتی را هم دعوت می کنیم و نهایتا گزارش 
و   می کنیم  نگهبان  شورای  تقدیم  مصوبه  پیرامون  را  نهایی 

اعضای شورا با استفاده از  آن نظر می دهند.
اعضای  کرد:  تصریح  نگهبان   شورای  حقوقدان  عضو  این 
استقبال  از گزارشات کارشناسی پژوهشکده  نگهبان  شورای 
آماده  پژوهشکده   گزارش  که  زمانی  تا  و   کرده اند  خوبی 

نشود، مصوبه در دستور کار شورای نگهبان نمی آید. 
نیروهایی که در پژوهشکده آموزش می بینند در  افزود:  وی 
هیات  اعضای  به جز  شوند.   می  مشغول  دیگر  دستگاه های 
علمی که جذب پژوهشکده شدند، ما نیروی رسمی کمتری 
داریم و عمدتا نیروهایی هستند که با قرارداد معینی کار می 
در  هیات علمی  پژوهشکده، عضو  اعضای  از  نفر   ۱۵ کنند. 
دانشگاه های دیگر هستند که در پژوهشکده آموزش دیدند 

و بعد در دانشگاه ها جذب شدند.

گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  کارگری  فراکسیون  رئیس 
نسبت  به  را  بازنشستگان  حقوق  همسان سازی  داریم  تلاش 

تورم و سبد معیشتی کارگران انجام دهیم. 
حقوق  درباره  ایلنا،  با  گفت وگو  در  کارنامی  بابایی  علی 
داریم  تلاش  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  در  کارگران 
مطابق ماده ۴۱ قانون کار و نسبت به تورم و  سبد معیشتی 

حقوق کارگران را بالا بیاوریم.
رئیس فراکسیون کارگری مجلس درباره همسان سازی حقوق 
بازنشستگان خاطرنشان کرد: اما بحث حقوق بازنشستگان بر 
تصمیماتی  از  متاثر  اجتماعی  تامین  قانون   ۹۶ ماده  اساس 
است که در شورای عالی کار گرفته می شود. در حال حاضر 
ما در برنامه هفتم تاکید می کنیم وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی به عنوان دبیرخانه، قدرت مطلق شورای عالی کار 
نباشد یعنی سه جانبه گرایی را برای تعیین مزد را مدنظر قرار 

دهیم.
تعیین  برای  را  ما  که  مشکلاتی  از  یکی  کرد:  تاکید  وی 
اختیارات  همه  متاسفانه  که  است  این  داریم  کارگران  مزد 
سه جانبه  جلسات  عملا  است،  شده  تفویض  کار  وزارت  به 
می شود  عملیاتی  کار  وزیر  تایید  از  بعد  اما  می شود  برگزار 
ما  بخش  این  در  است.  اساسی  ابهام  یک  خودش  این  و 
داریم تلاش هایی می کنیم تا بتوانیم ان شاالله هم کف حقوق 

حقوق  همسان سازی  بحث  هم  و  دهیم  ارتقاء  را  کارگران 
کارگران شاغل و بازنشسته مخصوصا در دستگاه های دولتی، 
غیردولتی که در حال حاضر بازنشسته تامین اجتماعی هستند 
را دنبال می کنیم چراکه در حال حاضر همسان سازی حقوق 

بازنشستگان به نسبت تورم و سبد معیشت زندگی نیست.
این  می شود  مطرح  که  سوالی  شد:  یادآور  کارنامی  بابایی 
با  معیاری؟  چه  با  بازنشستگان  حقوق  همسان سازی  است 
شاغلین که حداقل مزد را می گیرند؟ ما اعتقاد داریم در بحث 
کارگری همسان سازی با حداقل های سبد معیشت زندگی و 
تورم سالانه و بسیاری از مشکلاتی که در سبد زندگی مردم 

ایجاد شد باید مدنظر قرار گیرد.
این راستا جلساتی آغاز شده است آقای  ادامه داد: در  وی 
و  کردند  برگزار  جلسه   ۳ رسما  خودشان  مجلس  رئیس 
منتظریم دولت هم بپذیرد و چون زمان گذشته شده است در 
کمیسیون های  و  رئیسه  هیأت  بین  تفاهمی  باید  حاضر  حال 
مجلس  صحن  به  جمع بندی  تا  گیرد  صورت  تخصصی 
دارند  اصرار  نمایندگان  حاضر  حال  در  چه که  آن  بیاید. 
همسان سازی حقوق بازنشستگان آن هم با مسائلی که گفتم 
با  کارگران  حقوق  که  است  این  بر  تاکید  همچنین  و  است 
توجه به بحث هایی که وجود دارد طبق ماده ۴۱ قانون کار 

ارتقا یابد و در این خصوص اتفاقات خوب رخ دهد.
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نماینده ایران در نشست شورای امنیت سازمان ملل: 

اتهامات آمریکا را رد می کنیم

وزیر کشور : 

مهاجران غیرقانونی باید کشور را ترک کنند

سفیر ایران در سازمان ملل با بیان اینکه »امروز وزیر امور 
خارجه آمریکا بار دیگر تلاش کرد به اشتباه ایران را مقصر 
رد  را  بی اساس  اتهامات  این  قاطعانه  ایران  گفت:  بداند 

می کند.«
سفیر ایران در سازمان ملل با بیان اینکه »امروز 
وزیر امور خارجه آمریکا بار دیگر تلاش کرد 
ایران  گفت:  بداند«  مقصر  را  ایران  اشتباه  به 
می کند.  رد  را  بی اساس  اتهامات  این  قاطعانه 
تأیید درخواست  در  بین المللی  با جامعه  ایران 
برای آتش بس فوری و توقف تجاوزات نظامی 
توقف  ضرورت  نیز  و  اسرائیل  رژیم  بی امان 
آوارگی اجباری بیش از یک میلیون نفر از غزه 

همسو است.
دایم  نماینده  و  سفیر  ایروانی  سعید  امیر 
متحد  ملل  در سازمان  ایران  اسلامی  جمهوری 
سه شنبه شب به وقت محلی در نشست شورای 
امنیت سازمان ملل در باره تحولات خاورمیانه 
و سرزمین های اشغالی فلسطین گفت: ما شاهد 
کشتارهای وحشیانه، جنایات و مجازات دسته 
نقض  که  هستیم  غزه  در  فلسطین  مردم  جمعی 
است.  بشردوستانه  بین المللی  قوانین  آشکار 
که  الاهلی  بیمارستان  به  تروریستی  حملات 
غیرنظامی   ۵۰۰ از  بیش  شدن  کشته  به  منجر 

یک  می تواند  تنها  شد،  کودکان  و  زنان  جمله  از  بی گناه 
جنایت جنگی شنیع باشد.

دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران تاکید کرد: همانطور 
کرد،  تاکید  امروز  نشست  در  ملل  سازمان  دبیرکل  که 
عملیات ۷ اکتبر فلسطین در خلاء انجام نشد. برای دهه ها، 
تبعیض  تجاوز،  اشغال،  از  دردناکی  تاریخ  از  فلسطینیان 
رنج  اسرائیل  رژیم  توسط  آپارتاید  سیاست های  تحمیل  و 

برده اند.
قاطع  اکثریت  مؤثر  حمایت  رغم  به  کرد:  تصریح  ایروانی 
متعدد مجمع  قطعنامه های  از تصویب  ملل  اعضای سازمان 
فلسطین  ملت  سرنوشت  تعیین  حق  تأیید  در  عمومی 
مقاومت  از  جمله  از  آنان  مشروع  مبارزات  از  حمایت  و 
با  قاطع  اقدام  در  متأسفانه  امنیت  شورای  مسلحانه، 

ناشی  اول  درجه  در  مانع  این  است.  بوده  روبرو  موانعی 
وتو  حق  از  که  است  آمریکا  بی قیدوشرط  حمایت های  از 
خود در بیش از ۴۰ قطعنامه در شورای امنیت استفاده کرده 
به رژیم  به طرز تکان دهنده ای  امنیت  انفعال شورای  است. 

اشغالگر جسارت وقیحانه ای بخشیده تا به ارتکاب جنایات 
فجیع تری دست بزند.

ایران در سازمان ملل گفت: حقوق مسلم فلسطینیان،  سفیر 
با  پیوسته  بازگشت،  حق  و  سرنوشت  تعیین  حق  جمله  از 
شده  روبرو  اسرائیل  اشغالگر  رژیم  شدید  نقض  و  انکار 

است.
امنیت،  شورای  با  همراه  بین الملل،  جامعه  افزود:  ایروانی 
اقدام  نیازمند  که  دارند  حقوقی  و  اخلاقی  تعهدات 
همه جانبه  حمایت  ارایه  برای  آن ها  تعهد  است.  فوری 
اسرائیل،  نظامی  تجاوز  توقف  شامل  که  فلسطینی ها،  از 
بشردوستانه  دسترسی  تضمین  فوری،  آتش بس  برقراری 
بدون مانع، بازگشایی گذرگاه مرزی رفع و تسهیل تحویل 

سریع تجهیزات ضروری به غزه است، باید تشدید شود.

امروز  اظهارات  به  اشاره  با  ملل  سازمان  در  ایران  سفیر 
گفت:  بایدن  جو  دولت  خارجه  امور  وزیر  بلینکن  آنتونی 
به  کرد  تلاش  دیگر  بار  آمریکا  خارجه  امور  وزیر  امروز 
اتهامات  این  قاطعانه  ایران  بداند.  مقصر  را  ایران  اشتباه 
و  صلح  به  ما  تعهد  می کند.  رد  را  بی اساس 
ثبات منطقه ای تزلزل ناپذیر است. ایران با جامعه 
آتش بس  برای  درخواست  تأیید  در  بین المللی 
رژیم  بی امان  نظامی  تجاوزات  توقف  و  فوری 
اجباری  آوارگی  توقف  نیز ضرورت  و  اسرائیل 

بیش از یک میلیون نفر از غزه، همسو است.
بی چون وچرای  حمایت  کرد:  تاکید  ایروانی 
را  آمریکا  تجاوز،  و  اشغال  از  متحده  ایالات 
کرده  تبدیل  معضلات  از  بزرگی  بخش  به 
خود  آشکار  همسویی  با  متحده  ایالات  است. 
بی گناه  مردم  شدن  کشته  قیمت  به  متجاوزان  با 
است.  کرده  تشدید  را  درگیری  فلسطین، 
ازاین رو، ارایه سریع پشتیبانی نظامی و لجستیکی 
از رژیم ستمگر اشغالگر، آمریکا را شریک جرم 
در کشتار وحشیانه مردم بی گناه فلسطین در نوار 

غزه کرده است.
در  ایران  اسلامی  جمهوری  ارشد  دیپلمات 
امروز  که  است  تأسف  مایه  گفت:  ملل  سازمان 
در این سالن، ایالات متحده و برخی کشورهای 
به جای  مقصر  به عنوان  را  قربانی  تا  کردند  تلاش  غربی 
تعیین  حق  و  خود  از  دفاع  آن ها  نمایند.  معرفی  خاطی 
و  می دانند  یکی  تروریسم  با  را  فلسطین  مردم  سرنوشت 
تلاش می کنند به رژیم اشغالگر اسرائیل حق ناعادلانه دفاع 

از خود اعطا کنند.
سفیر جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل گفت: حقوق 
بین الملل در این مورد روشن است: هیچ شرطی برای رژیم 
 ۵۱ ماده  ذیل  خود  از  دفاع  حق  به  استناد  برای  اشغالگر 
ملل  سازمان  در  ایران  دایم  ندارد.نماینده  وجود  منشور 
حمایت  به  ایران  اسلامی  جمهوری  کرد:  تاکید  همچنین 
می دهد.  ادامه  فلسطین  مردم  مشروع  حقوق  از  خود  کامل 
تعهد ما این است که تا پایان اشغال در کنار آرمان فلسطین 

باشیم.

ترک  را  باید کشور  غیرقانونی  مهاجران  گفت:  وزیر کشور 
کنند، باید سازوکار قوی تری پیش بینی کنیم تا با مهاجرانی 
ایران  به  دوباره  و  می شوند  بازگردانده  کشورشان  به  که 

برمی گردند، برخورد شود. 
به گزارش ایرنا، احمد وحیدی وزیر کشور در حاشیه جلسه 
نباید  اینکه  بر  تاکید  با  خبرنگاران  جمع  در  دولت  هیات 
ای  هر جامعه  در  دهد،گفت:  ایران رخ  در  افغانستان ستیزی 
بین آن ها متخلف هم  افاغنه هستند، طبیعتا در  که مهاجران 
قانونی  افراد مهاجر  این  بررسی شود که  باید  پیدا می شود، 
هستند و یا غیر قانونی، چند هزار نفر از مهاجران غیر قانونی 
متخلف در زندان ها هستند، اما این به این مفهموم نیست که 
افغانستان ستیزی ایجاد کنیم. ساماندهی مهاجران افغانستانی 

لازم است و در دستور کار قرار دارد.
مهاجران غیرقانونی باید کشور را ترک کنند

وی با بیان اینکه مهاجرانی که مجوزی برای حضور ندارند، 
قضایی  کار  و  ساز  داشت:  اظهار  می شوند،  بازگردانده 
دقیق تری در این موضوع پیش بینی شود تا برخورد قوی تری 

انجام شود،بالغ بر ۲۰۰ هزار نفر از مهاجرانی که بازگردانده 
این  طالبان  دولت  برای  بازگشتند.  ایران  به  مجددا  شدند، 

موضوع جدی و مهم نیست.
وحیدی تاکید کرد: مهاجران غیرقانونی باید کشور را ترک 
کنند، باید سازوکار قوی تری پیش بینی کنیم تا با مهاجرانی 
ایران  به  دوباره  و  می شوند  بازگردانده  کشورشان  به  که 

برمی گردند، برخورد شود.
سرقت های خرد افزایش یافته است

گفت:  خرد  های  سرقت  افزایش  مورد  در  کشور  وزیر 
سرقت های خرد افزایش یافته است، فراجا قرارگاهی در این 
خصوص تشکیل داده و برخورد مناسبی را برای مواجهه با 

این موضوع پیش بینی کرده است.
وی ادامه داد: در دزدی های زیر ۲۰ میلیون تومان باید شاکی 
را می بندد  برخورد کننده  باشیم که دست  داشته  خصوصی 

باید راهکارهای قانونی در این زمینه پیش بینی شود.
دولت قیمت آرد و نان را افزایش نداده است

را  نان  و  آرد  قیمت  دولت  گفت:  آزاد  آرد  مورد  در  وی 

افزایش نداده است بلکه حتی یارانه بیشتری هم به نانوایی ها 
می دهد. بعضی از استان ها در طول سال های گذشته باتوجه 
در  داشتند،  مشکلاتی  بود،  مانده  پایین  آرد  نرخ  اینکه  به 
این استان ها برای متناسب سازی و حل مشکلات اقتصادی 
نانواها تصمیم گرفته شد که ۱۵، ۲۰ تا ۳۰ درصد قیمت نان 
افزایش  این  استان ها  در  نان  و  آرد  یابد، شوراهای  افزایش 
قیمت را مصوب کردند. آزاد کردن یارانه نان فعلا در دستور 

کار نیست.
۱۶ هزار نفر در انتخابات مجلس ثبت نام کرده اند

نفر  هزار   ۱۶ بر  بالغ  دیروز  پایان  تا  داد:  ادامه  وزیر کشور 
روند  می رسد  نظر  به  کرده اند  ثبت نام  مجلس  انتخابات  در 
ثبت نام ها از امروز سرعت بگیرد. تاکنون چالشی در ثبت نام 
نام نویسی اصلی  انتخابات چه در مرحله پیش ثبت نام و چه 

نداشته ایم.
وحیدی افزود: برای کشورهای غربی یک روند جاری شده 
که گروه های تروریستی را به کشور گسیل کنند، نیروهای 

امنیتی با این گروه ها مقابله و آنها را بازداشت می کنند.
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